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Choinka
już cieszy oko
w Żychlinie. str.  6

Pacyna | od stycznia gmina przejmuje gospodarkę odpadową

Wstępne szacunki: 21 zł  
od osoby miesięcznie
Po wyjściu ze Związku 
Gmin Regionu Płockiego 
w zakresie gospodarki 
śmieciowej samorządowcy  
z Pacyny przejmują  
od 1 stycznia  
na swoje barki gospodarką 
odpadową.

Przyjęto kilka ważnych uchwał 
określających warunki odbio-
ru odpadów i opłat. 10 grudnia 
otwarto oferty przetargowe na wy-
konawcę usługi. Wpłynęła jedna 
oferta od firmy ProZero Service 
centrum z Kutna (dawny Tonsme-
ier), czyli dotychczasowy operator 
na terenie gminy Pacyna.

Samorządowcy rozpisali prze-
targ na odbiór odpadów przez 

cały rok, do grudnia 2020 roku. 
W budżecie gminy zabezpieczo-
no kwotę 533.000 zł. Tymczasem 
firma zadeklarowała, że podejmie 
się zadania za kwotę 652.000 zł.

– Do kwoty przetargowej trze-
ba dodać pieniądze potrzebne na 
zatrudnienie pracownika obsłu-
gującego gospodarkę odpadową, 
koszty zakupu serwera, progra-
mów i obsługi komputerowej itp. 
– podkreśla Waldemar Rachu-
biński, sekretarz gminy Pacyna.  
– Z naszych szacunków wynika, 
że na realizację całego zadania po-
trzebujemy w skali roku 720.000 
zł. Mamy dwa rozwiązania: albo 
przetarg unieważniamy i rozpisu-
jemy kolejny, albo dokładamy bra-
kującą kwotę wynikającą z prze-
targu. Zaproponujemy radnym 
na najbliższej sesji 13 grudnia,  

by dołożyła brakującą kwotę, co 
pozwoli nam na podpisanie umo-
wy z firmą.

Jak policzyli urzędnicy, przy 
takiej odpłatności dla firmy koszt 
odbioru i utylizacji odpadów wy-
niósłby w gminie Pacyna 21 zł od 
osoby miesięcznie. To o 4 zł mniej 
niż od lipca płacą mieszkańcy  
do ZGRP. Teraz stawka wynosi 
25 zł.

– Rozstrzygnięcie przetargu te-
raz sprawi, że ze spokojem będzie-
my wchodzić w nowy rok. Bez 
obawy, że od 1 stycznia 2020 r. za-
panuje chaos śmieciowy, a miesz-
kańcy mogliby pozostać ze swo-
imi odpadami w gospodarstwach 
– podkreśla sekretarz.

Podpisanie umowy z kutnow-
ską firmą to rozwiązanie kolejne-
go problemu.  str. 5

Plecka Dąbrowa
Koncert „Raduj 
się świecie”  
ze światłem 
scenicznym
Tuż przed pasterką, 
24 grudnia w kościele 
parafialnym w Pleckiej 
Dąbrowie, o godz. 23.00 
rozpocznie się koncert 
pt. „Raduj się świecie”, 
który organizuje Maciej 
Dzięgielewski, organista 
i student  wydziału 
wokalnego Akademii 
Muzycznej w Łodzi.

Kolędy tradycyjne i w różnych 
aranżacjach zaśpiewają ucznio-
wie: Marysia Kopczyńska, Zuzia 
Radosiewicz, Julia Tarkowska, 
Bartłomiej Gołębiewski, Tobiasz 
Kopczyński i Szymon Szadkow-
ski. Zaśpiewa też schola dziecię-
co-młodzieżowa ICHTIS, któ-
rą od września prowadzi Maciej 
Dzięgielewski. On też odpowiada 
za reżyserię koncertu. Za oprawę 
oświetleniową, światło sceniczne, 
odpowiada Dominik Kubica. Gra 
świateł ma ogromne znaczenie  
w odbiorze estetycznym wido-
wiska. – Trwają ostatnie próby  
i mam nadzieję, że koncert uda się 
znakomicie. Na koniec koncertu ja 
też zaśpiewam jedną kolędę, ale to 
będzie niespodzianką – mówi Ma-
ciej Dzięgielewski.  dag

Rzut okiem | pAcynA dumnA z Siebie

Były premier Waldemar Pawlak był jednym z wielu gości  
na promocji książki poświęconej znanym postaciom z gminy pacyna. 
okazało się jak wielu ich jest, jak ważne stanowiska piastowali i piastują! 
A spotkanie okazało się ciepłym, niemal rodzinnym przyjęciem – choć na 
200 osób! więcej – str. 7.
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Hodowcy czują 
się oszukani
przez firmę zbyszko. str. 11

rak piersi:
coraz więcej zachorowań.
Jak się chronić? str. 16-17

Stradzew | wioŚ nie dopatrzył się nieprawidłowości

Nielegalnego 
składowiska azbestu 
tam nie było
Po półtora miesiąca od zawiadomienia o popełnieniu 
przestępstwa przeciwko środowisku oraz życiu  
i zdrowiu mieszkańców Stradzewa na dużą skalę  
przez poprzedniego wójta Krzysztofa Kołacha, 
kontrole z Wojewódzkiego Inspektoratu  
Ochrony Środowiska nie potwierdziły zarzutów.  
W gminnej dokumentacji też wszystko się zgadzało.

– Nikt z mieszkańców nie po-
twierdził nam, aby widział, że ktoś 
zakopuje lub topi azbest w wodzie 
w żwirowisku za sklepem w Stra-
dzewie – mówi Elżbieta Sokołow-
ska, kierownik WIOŚ, oddział 
w Skierniewicach. – Pobraliśmy 
próbki wody, zbadaliśmy zawar-
tość wielu związków i wszystkie 
wyniki wody w żwirowni wyszły 
poprawne. Gdyby był choć cień 
podejrzenia może byśmy wzywali 
płetwonurków, aby sprawdzić dno 
wyrobiska. Wobec braku choćby 
najmniejszych śladów, poprzesta-
liśmy na badaniu jakości wody.

Jak mówi kierownik, w do-
kumentach dotyczących obro-
tu azbestem i rozliczenia dota-
cji z Wojewódzkim Funduszem 
Ochrony Środowiska i Gospodar-
ki Wodnej, też wszystko się zga-

dzało, a dotacje w kolejnych latach 
były rozliczane prawidłowo.

Podczas sesji Rady Gminy Be-
dlno, 29 listopada, radni więk-
szością głosów zdecydowali się 
przedłużyć termin rozpatrzenia 
skargi na działalność poprzednie-
go wójta Krzysztofa Kołacha, do 
31 grudnia. Większość radnych 
uznała, że trzeba poczekać do za-
kończenia kontroli przez WIOŚ.

Radny Piotr Nowicki był prze-
ciwny. – Widziałem dokumenty 
w urzędzie i wszystko się zgadza-
ło, nie było żadnych nadużyć. Dla-
tego uważam, że już 29 listopada 
powinniśmy skargę oddalić jako 
niezasadną, zwłaszcza, że pod 
nią podpisała się osoba anonimo-
wa, bowiem osoby o wskazanym 
nazwisku i imieniu w Stradzewie 
nie ma.

Kierownik WIOŚ przyznaje, 
że kontrola w Stradzewie nic nie 
wykazała. Gruzowisko wraz z ele-
mentami eternitu, jakie leżało na 
terenie żwirowni, to materiał roz-
biórkowy pochodzący z rozbiórki 
budynku przez właściciela. 

– Sprawę skierowaliśmy do 
wójta Ignaczewskiego, a ten zobo-
wiązał właściciela, by uporządko-
wał teren, a materiał rozbiórkowy 
zawiózł na składowisko – dodaje 
kierownik Sokołowska.

Teraz zarówno gmina, rada jak  
i WIOŚ mają poinformować 
Głównego Inspektora Ochrony 
Środowiska o wynikach kontro-
li i podjętych działaniach. Przy-
pomnijmy, że pismo w sprawie 
„azbestowej” afery wpłynęło do 
urzędu w Bedlnie 18 październi-
ka, skierowane przez Głównego 
Inspektora Ochrony Środowiska  
w Warszawie.      Dorota Grąbczewska

Gdyby był choć cień 
podejrzenia, może byśmy 
wzywali płetwonurków, 
aby sprawdzić 
dno wyrobiska.
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Plecka Dąbrowa | prowizoryczny rów miał rozwiązać konfl ikt, a bardziej go rozgrzał

Pozew do sądu cywilnego 
przeciwko wójtowi
Obecny wójt Józef Ignaczewski „zjada” żabę pozostawioną 
przez poprzedniego wójta Krzysztofa Kołacha. Chodzi o wciąż 
nie załatwiony spór pomiędzy urzędem a pełnomocnikiem właścicielki 
z Pleckiej Dąbrowy Eugeniuszem L., który dopomina się skutecznego 
odwodnienia terenu, by wody opadowe nie zalewały jego posesji.

Ponieważ jest ciągłość władzy, 
domaga się on od nowego wój-
ta realizacji wyroku sądowego 
z 2017 roku, który nakazał po-
przedniemu wójtowi przywróce-
nie stanu posiadania, czyli mó-
wiąc prościej obniżenia terenu 
wzdłuż świetlicy i garażu OSP 
Plecka Dąbrowa.

Poprzedni wójt Krzysztof Ko-
łach nie załatwił sprawy, a nowy 
wójt Józef Ignaczewski też po-
czątkowo bagatelizował problem. 
W efekcie WSA uznał bezczyn-
ność wójta i nałożył na Józefa Igna-
czewskiego karę grzywny, o czym 
pisaliśmy na łamach Nowego Ło-
wiczanina. Ponaglany, wpraw-
dzie wydał decyzję odmowną do-
tyczącą odwodnienia terenu, ale 
jednocześnie zlecił pracownikom 

w ramach robót publicznych, 
by obniżyli teren koło świetlicy 
i OSP, zgodnie z postanowienia-
mi sądu. To wtedy zrobiono pro-
wizoryczne odwodnienie terenu, 
wykopując rów wzdłuż świetlicy 
wiejskiej, który stał się kolejną ko-
ścią niezgody. 

Sołtys Pleckiej Dąbrowy Mo-
nika Dzięgielewska na dwóch ko-
lejnych sesjach 25 października 
i 29 listopada, zwracała się do 
wójta Józefa Ignaczewskiego 
z prośbą o uporządkowanie tere-
nu koło świetlicy wiejskiej, gdzie 
w październiku pracownicy z ro-
bót publicznych wykopali rów 
wzdłuż świetlicy, a to uniemoż-
liwia swobodne parkowanie koło 
budynku, grozi uszkodzeniem 
podwozia samochodu, a jednemu 
z sąsiadów wręcz uniemożliwiało 
wjazd na posesję.

Po sesji 25 października poje-
chaliśmy sprawdzić jak sytuacja 
wygląda w terenie. Czy faktycz-
nie rów jest tak głęboki, jak mówi-

ła sołtys i czy zagraża bezpieczeń-
stwu? Na podobny pomysł po sesji 
wpadł też sołtys Bogusław Dra-
bik. Owszem, rów wzdłuż świe-
tlicy był wykopany, ale nie był aż 
tak głęboki, jak sugerowała to pani 
sołtys, co widać na zdjęciu.

– Ja domagam się realizacji po-
stanowień sądu z 2017 roku, któ-
ry nakazywał ponowne obniżenie 
terenu, wyniesionego przez po-
przedniego wójta Krzysztofa Ko-
łacha koło świetlicy – mówi Euge-
niusz L. – Wprawdzie pracownicy 
urzędu próbowali coś zrobić, ale 
zrobili to bardzo nieudolnie. We 
wrześniu wójt Ignaczewski otrzy-
mał ekspertyzę, która wskazu-
je, że wody opadowe nie zalewa-
ją mojej posesji. Tylko, że ekspert 
zapomniał, iż woda opadowa spły-
wa też z dachu budynku. Twier-
dzi, że minimalne wzniesienie 
terenu koło świetlicy nie ma aż 
tak negatywnego oddziaływania. 
Kompletna bzdura eksperta, który 
chyba nie był na miejscu. Szkoda 

tylko samorządowych pieniędzy 
na taki banalny dokument.

Mam już dość przepychanek 
z kolejnymi wójtami. Teraz spra-
wę kieruję do sądu cywilnego, że 
nie są respektowane wyroki sądo-
we – mówił nam 25 października 
Eugeniusz L. – Gdybym dostał od 
wójta decyzję, że odwodnienie zo-
stanie zrobione na wiosnę, pocze-
kałbym cierpliwie, ale skoro decy-
zja jest negatywna, spotkamy się 
w sądzie. 

Podczas sesji 29 listopada wójt 
Józef Ignaczewski, w odpowie-
dzi na pytanie sołtys Dzięgie-
lewskiej, oświadczył, że właśnie 
otrzymał wycenę kompleksowe-
go odwodnienia odcinka drogi 
gminnej wzdłuż świetlicy, garażu 
OSP i posiadłości pełnomocni-
ka Eugeniusza L. – Wartość prac 
wyszacowano na 12.000 zł. Te-
raz będziemy szukać wykonawcy. 
Zobaczymy, czy zadanie uda się 
wykonać w tym roku, czy wiosną 
2020 roku.

O takim sposobie odwodnie-
nia terenu rozmawiano z samorzą-
dowcami od dawna. Bez rowów 
wzdłuż drogi, przy pochyleniu te-
renu nie ma mowy, by woda opa-
dowa była skutecznie odprowa-
dzana. Pozostaje mieć nadzieję, 
że odwodnienie zostanie zrobione 
i raz na zawsze temat zalewania 
posesji, podtapiania garażu i świe-
tlicy zostanie rozwiązany, a spra-
wy sądowe zakończone. 

Żychlin | „przystań życia”

Mikołaj odwiedził dzieci
W sobotę 6 grudnia 
w Rodzinnym Klubie 
Abstynenta „Przystań 
Życia” odbyła się 
tradycyjna zabawa 
z Mikołajem.

Organizatorem spotkania dla 
50 dzieci była Gminna Komisja 
Rozwiązywania Problemów Al-
koholowych oraz burmistrz Grze-
gorz Ambroziak.

Tradycyjnie spotkanie Miko-
łajkowe podzielono na dwie tury: 
dla dzieci młodszych i dzieci star-
szych. Dla wszystkich dzieci był 
słodki poczęstunek z ciastkami, 
cukierkami, owocami i napojami.

Gry i zabawy poprowadziła 
jedna z nauczycielek z Przedszko-
la Samorządowego nr 1 w Żychli-
nie. Dzieci uczestniczyły w trzech 
konkursach: układania puzzli 
z kartek świątecznych, rodzinnym 
sklejaniu łańcucha na choinkę 
oraz malowania elementów świą-
tecznych jak Mikołaje, choinki, 
gwiazdki, prezenty itp. Najlepsi 
dostawali słodkie nagrody.

Na koniec zabawy Mikołaj roz-
dawał dzieciom prezenty: zabaw-
kę i paczkę ze słodyczami o war-
tości ok. 100 zł. Dzieci szczęśliwe 
i zadowolone wracały do domu 
z rodzicami. Dzieci, które z powo-
du choroby nie mogły przybyć na 
zabawę choinkową mogą zgłaszać 
się po paczki do urzędu gminy. 
 dag

Był mikołaj, prezenty i radość 
najmłodszych mieszkańców 
żychlina.
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Żychlin, Podgajew | Akcje strażaków

Spłonął garaż i obornik
5 grudnia o godz. 12.20 stra-

żacy zostali powiadomieni o po-
żarze blaszanego garażu w Ży-
chlinie przy ul. Dobrzelińskiej. 
Zadysponowano JRG Kutno, 
dwie OSP Żychlin i OSP Emit. 

Gdy na miejsce dojechali stra-
żacy okazało się, że blaszany ga-
raż był już objęty pożarem. Garaż 
z wyposażeniem płonął doszczęt-
nie. Straty wstępnie oszacowano 
na ok. 10.000 zł. Jak mówi dyżur-

ny PSP w Kutnie, przyczyną po-
żaru było wyrzucenie zbyt blisko 
garażu gorącego popiołu. Akcję 
zakończono o godz. 13.06.

Z kolei w Podgajewie, gmi-
na Oporów, o godz. 4.52 strażacy 
zostali powiadomieni o pożarze 
pryzmy obornika. Do akcji skie-
rowano 2 zastępy JRG oraz OSP 
Komadzyn. Przyczyną pożaru był 
samozapłon biologiczny. Straty 
oszacowano na 500 zł. dag

Łowicz | muzeum

Jan Pietrzak w muzeum
Twórca Kabaretu
pod Egidą, autor tekstów 
wielu utworów, z których 
najbardziej znany nosi 
tytuł „Żeby Polska była 
Polską”, Jan Pietrzak, 
wystąpi 14 grudnia o godz. 17 
w muzeum w Łowiczu. 

Wraz z tenorem Piotrem Rafał-
ką oraz Kapelą spod Egidy wystą-
pi w koncercie „Zwycięska Pol-
ska”. Organizatorami wydarzenia 
mającego upamiętnić rocznicę 
wprowadzenia w Polsce stanu wo-
jennego w 1981 roku są Klub Ga-
zety Polskiej w Łowiczu i NSZZ 
„Solidarność” Ziemi Łowickiej. 

Wstęp jest wolny.  mwk

Jan Pietrzak wraz z tenorem piotrem rafałką oraz kapelą spod egidy 
wystąpi w koncercie „zwycięska polska”.

Sąd okręgowy w Łodzi | kolejny zwrot akcji w głośnym procesie 

Jeden z braci W. dalej będzie sądzony
28 listopada Sąd Okręgowy 
w Łodzi ogłosił wyrok 
w sprawie apelacyjnej braci 
Mirosława i Kazimierza W., 
oskarżonych o dokonanie 
dwóch bliźniaczo podobnych 
napadów na sklepy jubilerskie 
w Łowiczu i Skierniewicach, 
do których doszło w 2012 
roku. W kwietniu obaj 
zostali uniewinnieni, jednak 
niedawno to się zmieniło... 

Po ciągnącym się od 7 lat pro-
cesie, Mirosław W. został unie-
winniony od dokonania jednego 
z najbardziej spektakularnych 

gangsterskich napadów, do ja-
kiego doszło w ostatnich latach 
w Łowiczu, zaś jego brat Kazi-
mierz W. dalej będzie sądzony za 
usiłowanie rabunku w sklepie ju-
bilerskim w Skierniewicach.

Przypomnijmy, że 18 lipcu 
2012 roku do sklepu jubilerskie-
go przy ul. Stanisławskiego wtar-
gnął mężczyzna, który siłą obez-
władnił kobietę, dostał się do 
sejfu i zabrał z niego kosztow-
ności. Kilka miesięcy później, 3 
października, doszło do usiłowa-
nia rozboju w Skierniewicach. 
Sposób działania w obu przypad-
kach był bardzo podobny, na tej 
podstawie zdarzenia zostały ze 

sobą powiązane. O spektakular-
nym zatrzymaniu braci Mirosła-
wa i Kazimierza W. przez grupę 
antyterrorystów pisaliśmy na ła-
mach NŁ. 

Bracia W. już raz zostali uzna-
ni winnymi popełnienia przypi-
sanych im czynów, po czym wy-
rok został uchylony i przekazany 
do ponownego rozpatrzenia. Sąd 
w Skierniewicach uzupełnił 
materiał dowodowy, po czym 
w kwietniu oczyścił obu braci 
z zarzutów. W wygłoszonym 
wówczas uzasadnieniu do wyro-
ku można było usłyszeć, że proces 
w dużej mierze opierał się na po-
szlakach, a dowody zgromadzo-

ne przez oskarżyciela są niewy-
starczające, by można było uznać 
braci W. winnymi. Sąd podzielił 
opinię obrońcy Pawła Sobczaka, 
że można było odnieść wrażenie, 
że materiał dowodowy był „dopa-
sowywany” do oskarżonych. Z ta-
kim rozstrzygnięciem nie zgodziła 
się jednak prokuratura, która za-
skarżyła wyrok. 

Sąd Okręgowy w Łodzi utrzy-
mał w mocy zaskarżony wyrok 
tylko odnośnie Mirosława W. i ta 
część rozstrzygnięcia jest już pra-
womocna. – W zakresie Kazi-
mierza W. wyrok został uchylony 
i sprawa została przekazana do po-
nownego rozpoznania – informuje 
Paweł Sydor, rzecznik prasowy ds. 
karnych SO w Łodzi. Oznacza to, 
że w tej części postępowanie bę-
dzie się toczyło ponownie.  aa 

DOrOta
GrĄBCzewSka

zychlin@lowiczanin.info

Wykopanie rowu wzdłuż świetlicy w Pleckiej Dąbrowie 
miało załagodzić spór, a tylko go rozgrzało. 
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Na zdjęciu widać, że teren koło świetlicy i garażu oSP jest wyniesiony 
ok. 13 cm, co sprawia, że woda spływa na niżej położoną posesję sąsiada
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Aktualności
Żychlin | dom kultury

Rewia pasji, czyli festiwal
tańca, muzyki i teatru
W imieniny świętego 
Mikołaja, 6 grudnia, 
w Żychlińskim Domu 
Kultury odbyła się  
I edycja „Rewii Pasji” 
zorganizowanej przez 
Stowarzyszenie na Rzecz 
Rozwoju Gminy Żychlin 
i Żychlińskiego Domu 
Kultury. 

Dzieci i młodzież w wieku 6-16 
lat mogły zaprezentować to, czym 
się pasjonują, co lubią.

Impreza była dofinansowana 
ze środków Starostwa Powiato-
wego w Kutnie jako impreza po-
wiatowa. Niestety, na scenie spo-
za gminy zaprezentowali się tylko 
uczniowie z SP w Szewcach Na-
dolnych (gmina Bedlno). Ucznio-
wie klasy IV przedstawili obraz 
na podstawie utworów Stanisława 
Moniuszki „Dziad i Baba”, pod 
kierunkiem Anny Zawiślak.

Na scenie wystąpiły też przed-
szkolaki z Przedszkola Samorzą-

dowego nr 2 w Żychlinie. Grupa 
„Motylków” zaprezentowała się 
w pięknym „Tańcu Muminków” 
przygotowanym pod kierunkiem 
Lidii Dwojackiej. Dziewczyn-
ki, jednakowo ubrane w zielone 
tiulowe spódniczki, z wachlarza-
mi wykonały ujmujący układ ta-
neczny. Ręce same składały się 
do braw.

Uczennice z kl. III z SP 1 za-
śpiewały piosenki „O lesie”  
i „Przyjaźń”, trzy dziewczynki ze 
Społecznej Szkoły w Orątkach 
pod kierunkiem Małgorzaty Cie-
ślak zaśpiewały piosenkę „Za-
tańcz”.

Na scenie wystąpiły też dwie 
grupy „Rozśpiewanych Żychlin”. 
Młodsze dzieci, przedszkola-
ki, wykonały „kaczkę dziwacz-
kę”, zaś starsze zaśpiewały „Bal-
ladę o Tomku Bananie”. Dzieci  
do występu przygotowywała Re-
nata Mosiołek. 

Grupa taneczna „Black wo-
men” z SP 1 wykonała taniec Hip-
-Hopu, pod kierunkiem Jolanty 
Rutkowskiej. 

Nadia Czaja, uczennica VII 
klasy SP 1, wystąpiła w tańcu so-
lowym. Z młodej artystki ema-
nowała radość z tańca. Ją też zo-
baczyliśmy w roli aktorki grupy 
teatralnej ŻDK „Dziewczyny zza 
kurtyny”. Grupa zaprezentowała 
scenki teatralne „Bałwanek”, na 
podstawie filmu „O misiu Uszat-
ku”, pod kierunkiem Katarzyny 
Brzozowskiej-Zajączkowskiej. 

W odsłonie teatralnej zapre-
zentował się Zespół Szkół w Ży-
chlinie, który program zmontował  
z wierszy i piosenek. Ogrom sce-
ny i widowni sprawił, że niektó-
rych artystów „zjadła” trema. Ma-
ria Kalata świetnie sobie poradziła 
z wierszem Andrzeja Moraczew-
skiego „Nie kupujcie szklanych 
słoni”, a dziewczyny Daria Wi-
śniewska i Natalia Nowak zaśpie-
wały piosenkę z filmu „Miasto 
44”. Rewelacyjnie zaśpiewał „Do-
łeczki” Dawid Olczak.

Ci, którzy nie zgłosili się do 
udziału w Festiwalu Piosenki, tań-
ca i Muzyki, mogą żałować. Każ-
dy z występujących otrzymywał 
nagrody rzeczowe. Był też słodki 
poczęstunek. 

Scenografia była odpowiednia 
do czasu: białe, świecące gwiaz-
deczki zwisające z sufitu przypo-
minały, że zbliżają się święta.  dag

ci, którzy nie zgłosili 
się do udziału  
w festiwalu piosenki, 
tańca i muzyki, mogą 
żałować. każdy 
z występujących 
otrzymywał nagrody 
rzeczowe.

Grupa motylków z Pm nr 2 w pięknym układzie tanecznym muminków.
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Bedlno | Gok
Dziś harcerska 
wigilia

Tradycyjnie, po raz 14., w Bedl-
nie spotkają się harcerze i zucho-
wie z trzech gmin: Bedlno, Opo-
rów i Żychlin. Harcerska wigilia 
odbędzie się 12 grudnia o godz. 
16.00 w Gminnym Ośrodku Kul-
tury w Bedlnie. Organizatorzy 
spodziewają się ponad 100 gości. 
Harcerska Wigilia na stałe zapisa-
ła się w lokalnej tradycji. To czas, 
gdy harcerze i zuchowie spotyka-
ją się na wspólnym posiłku. Wcze-
śniej śpiewają piosenki i dzielą się 
opłatkiem. Do tej pory zawsze 
opłatek błogosławił ks. Bolesław 
Kuśmirek, który chętnie uczestni-
czył w harcerskim spotkaniu. Za-
wsze w harcerskiej wigilii w Be-
dlnie uczestniczy senior harcerzy 
Ludwik Zalewski.  dag

Żychlin | urząd Gminy 

Nudzimisiowa Rodzina
W święto Mikołaja, 
6 grudnia, w sali 
konferencyjnej Urzędu 
Gminy Żychlin odbyła 
się pierwsza uroczystość 
Nudzimisiowej Rodziny. 

Do urzędu zaproszono ro-
dziców i dzieci urodzone  
po 1 czerwca 2019 roku. Na za-
proszenie odpowiedziało 8 rodzin. 
Dla wszystkich były drobne upo-
minki i jubileuszowy tort.

– Dziękuję bardzo, że państwo 
przyjęliście zaproszenie. Zaczy-
namy w Żychlinie nową, lokal-
ną tradycję. Książkowy Nudzimiś  
– Hubek, bohater książek dla 
dzieci autorstwa Rafała Klim-
czaka, stał się marką Żychlina 

– mówił na początek Grzegorz 
Ambroziak, burmistrz Żychlina.  
– Chcemy, by dzieci urodzone po 
1 czerwca tworzyły Nudzimisio-
wą rodzinę. Dla państwa przygo-
towaliśmy drobne upominki.

Na spotkanie przyszli rodzice 
nie tylko ze swoimi nowo naro-
dzonymi dziećmi, ale też z dzieć-
mi starszymi. I to one jeszcze bar-
dziej cieszyły się z prezentów, 
jakie przygotowano. Każde star-
sze dziecko otrzymało Nudzimi-
siowe Puzzle. W elegancko zro-
bionych paczkach była książka 
„Baśnie z krainy Nudzimisiów”, 
maskotka Nudzimisia, ręcznik ką-
pielowy z haftem „Rodzina Nu-
dzimisiów” oraz słodkości.

Spośród 23 dzieci narodzo-
nych w okresie od 1 czerwca, na 

zaproszenie odpowiedzieli ro-
dzice ośmiorga, z czego siedmiu 
to chłopcy i jedna dziewczynka, 
Lena Doroba, która skończyła 
4,5 miesiąca. Ci, którzy teraz nie 
mogli przybyć, będą mogli dołą-
czyć do Nudzimisiowej Rodziny 
podczas następnego spotkania,  
w 2020 roku, po podpisaniu sto-
sownego oświadczenia.

Prezenty wręczali: bur-
mistrz, Olivia Walczak, która 
6 grudnia burmistrzowała, bo-
wiem wygrała licytację podczas  
WOŚP oraz przewodnicząca 
rady Elżbieta Sikora. Odebrali je:  
Gracjan, Miłosz, Lenka, Stani-
sław, Tymoteusz, Igor, Oliwier,  
i Julian.

Na sali panowała sympatyczna 
atmosfera, a duża maskotka Nu-
dzimisia jak zwykle robiła furo-
rę wśród dzieci. Były pamiątko-
we zdjęcia indywidualne i zdjęcia 
wspólne.

Burmistrz Grzegorz Ambro-
ziak zapowiadał, że Nudzimi-
siowa Rodzina będzie spotykać 
się cyklicznie, podczas pikników  
z zabawami i atrakcjami dla dzie-
ci. Co roku przewidziano dla nich 

upominki. Jak na pierwszy jubile-
usz przystało, był tort jubileuszo-
wy oraz słodki poczęstunek dla 
wszystkich. Rodziny mile spędzi-
ły czas, starsze dzieci bawiły się 
Nudzimisiowymi balonami.  dag

Państwo Doroba z 4,5-miesięczną Lenką oraz dwoma starszymi 
synami: 9-letnim Jasiem i 6-letnim Stasiem. na zdjęciu z olivią walczak  
i przewodniczącą rady elżbietą Sikorą.
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Żychlin | urząd Gminy 

Olivia Walczak
jednodniowym burmistrzem
6 grudnia, w święto św. Mikołaja, burmistrz 
Grzegorz Ambroziak przekazał Olivii Walczak 
symboliczne klucze do miasta Żychlina,  
które żychlinianka wylicytowała podczas WOŚP 
w radiu Q w Kutnie. 

Najważniejszą decyzją podję-
tą przez jednodniową panią bur-
mistrz było zwolnienie uczniów  
z klasówek i odpytywania w po-
niedziałek, 9 grudnia.

– To był wspaniały dzień – 
mówi Olivia Walczak, uczenni-

ca klasy VI b ze Szkoły Podsta-
wowej nr 2 w Żychlinie. – Cieszę 
się, że mogłam spędzić go tak 
ciekawie.

Rano Olivia przyszła do urzę-
du, a burmistrz Grzegorz Am-
broziak wręczył jej symbo-

liczne klucze do miasta oraz 
burmistrzowski łańcuch. Zasia-
dła za biurkiem burmistrza i pod-
pisała dekrety ważne dla środo-
wiska szkolnego. – Zwolniłam 
wszystkich uczniów w gminnych 
szkołach 9 grudnia z pisania kla-
sówek, kartkówek i odpowiedzi 
– mówi Olivia. – Moi koledzy 
przyjęli tę informację z ogromną 
radością. Następnie wykonałam 
„przelewy” na cukierki oraz na-
pisałam dekret, by Święta Boże-
go Narodzenia były białe.

Następnie Olivia wraz z bur-
mistrzem i Nudzimisiem od-
wiedzili wszystkie przedszkola 
i szkoły podstawowe funkcjonu-
jące na terenie gminy, również 
Społeczną Szkołę w Orątkach. 
Odwiedziła też bibliotekę i dom 
kultury.

Po południu uczestniczyła  
w uroczystości Nudzimisio-
wej Rodziny, a w niedzielę  
8 grudnia rozświetlała choin-
kę miejską i składała mieszkań-
com Żychlina najlepsze życze-
nia.

– Super przygoda. Cieszyłam 
się nie tylko ja, ale i dzieci, któ-
re odwiedzaliśmy – podsumowu-
je Olivia. – Dla mnie to niezapo-
mniane przeżycie, które na długo 
pozostanie w mojej pamięci.  

dag
olivia Walczak była jednodniowym burmistrzem Żychlina. 
wylicytowała dzień podczas aukcji woŚp w radiu Q.
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Pniewo | Stadion gminny 

Stanęły trybuny i kontenery
Przy boisku trawiastym  
w Pniewie stanęły  
trzy kontenery  
oraz trybuny z siedliskami 
dla 100 kibiców. 

Całkowity koszt inwestycji to 
121.045 zł, z czego dofinansowa-
nie z Urzędu Marszałkowskiego 
w Łodzi wynosi 90.000 zł. Wkład 
własny gminy to 31.045 zł.

W dwóch kontenerach będą 
szatnie dla piłkarzy, w trzecim sa-
nitariat.

– Aby kontenery w pełni speł-
niały swoją rolę, w budżecie  
na 2020 rok zabezpieczymy środ-
ki na wykonanie przyłącza ener-
getycznego oraz przyłączy wod-
no-kanalizacyjnych – zapewnia 
Józef Ignaczewski, wójt gminy 
Bedlno.

Dla zawodników to bardzo 
ważna inwestycja, bowiem po-
zwoli im na zmianę ubrań w stro-
je sportowe i pozostawienie ich  
w suchym i bezpiecznym miej-
scu, a nie na trawie obok murawy. 
Wykonanie trybun też pozwoli ki-
bicom oglądać grającą młodzież  
w godnych warunkach, bez ko-
nieczności stania przez dwie go-
dziny na nogach.  dag

Bedlno | Gmina chce aplikować o unijne pieniądze

Starania o remont 
SP Bedlno 
Po kilku miesiącach przygotowań, obmierzania, 
analizowania, wójt gminy Bedlno Józef Ignaczewski 
zdecydował, że gmina będzie składać wniosek  
pt. „Prace modernizacyjne oraz zakup niezbędnego 
wyposażenia na potrzeby działalności edukacyjnej Szkoły 
Podstawowej w Bedlnie” w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 2014-2020.

– Przewidujemy komplekso-
wy remont wszystkich pomiesz-
czeń w budynku szkoły po daw-
nym Gimnazjum – mówi Józef 
Ignaczewski. – Mam nadzieję, 
że w 2020 roku uda się wresz-
cie zrealizować termomoderniza-
cję szkoły wraz z dachem, który 
przeciekał. Termomodernizacja 
jest przewidziana w ramach pro-

jektu złożonego przez Związek 
Gmin Regionu Kutnowskiego. 
Dlatego teraz myślimy już, aby 
zainwestować w kompleksowy 
remont wnętrza naszej placówki 
w Bedlnie. Przewidujemy kom-
pleksowy remont wszystkich 
pomieszczeń szkolnych, w tym 
wymianę podłóg, drzwi, wymia-
nę glazury, terakoty i armatury 

w toaletach, wymianę instalacji 
wodno-kanalizacyjnej oraz do-
stosowanie szkoły do wymagań 
przeciwpożarowych.

Jak mówi wójt, przewidziano 
też zakup wszystkich nowych me-
bli, zakup nowoczesnych pomocy 
dydaktycznych, m.in. nowej pra-
cowni informatycznej. Remont 
będzie przeprowadzony również 
w hali sportowej wraz z jej wypo-
sażeniem w sprzęt sportowy.

Łączny koszt inwestycji to 
2.592.582 zł, z czego dofinanso-
wanie miałoby wynosić 2.107.790 
zł, zaś wkład własny gminy 
484.792 zł. 

Jeśli plany uda się zrealizować, 
to budynek Szkoły Podstawowej 
w Bedlnie będzie wizytówką gmi-
ny, a dzieci będą się uczyć w kom-
fortowych warunkach.  dag

Gmina Bedlno | wieczyste użytkowanie

Radni uchwalili 
50-procentową bonifikatę
Podczas sesji Rady Gminy Bedlno 29 listopada 
radni jednogłośnie zdecydowali, by podjąć uchwałę 
o bonifikacie 50% za przekształcenie użytkowania 
wieczystego we własność przy jednorazowej wpłacie. 

Sprawa od kilku miesięcy 
była tematem obrad. Wprawdzie 
uchwała dotyczy wszystkich nie-
ruchomości gminnych, ale fak-
tycznie dotyczy tylko 4 rodzin 
zamieszkujących budynek w Za-
łusinie, gdzie mieszkańcy płaci-
li do tej pory dzierżawę do gmi-
ny za grunt znajdujący się pod 
budynkiem. Zgodnie z ustawą 
właściciele nieruchomości mogą 
przekształcić wieczyste użytko-
wanie we własność, a samorząd 
może przyznać bonifikatę.

Jednorazowa opłata za prze-
kształcenie to 1.845 zł na rodzinę. 
Dlatego mieszkające tam rodziny 
zwróciły się do rady o ustalenie 
bonifikaty w przekształceniu. We 
wrześniu lokatorki przyszły na-
wet na komisję, by prosić o bo-
nifikatę. Trzy z nich to emerytki, 
jedna rodzina to osoby pracujące.

Dopiero podczas obrad po-
łączonych komisji 12 listopada 
okazało się, że w sierpniu wpły-

nęły 2 wnioski na piśmie od loka-
torów. Radni byli zdegustowani,  
że urzędniczka „zapomnia-
ła” poinformować o tym fakcie 
radnych. Przewodnicząca rady 
Anna Ratajczyk zdyscyplino-
wała urzędniczkę, przypomina-
jąc jej, że to ona ma służyć ra-
dzie i merytorycznie informować  
o wszystkich pismach i wnio-
skach, jakie wpływają do urzę-
du, by radni mieli pełną wiedzę  
w omawianych tematach.

Już podczas komisji 12 listo-
pada radni zdecydowali przyznać 
50 proc. bonifikatę przy jednora-
zowej wpłacie należności. Uznali, 
że to nie zrujnuje budżetu gminy.

Jeśli kwota zostanie uiszczona 
w drugim roku, bonifikata wy-
niesie 40 proc., w trzecim roku 
30 proc, w czwartym roku 20 
proc, w piątym roku 10 proc. Wa-
runkiem skorzystania z bonifikat 
jest brak zaległości czynszowych. 
 dag

Przy boisku w Pniewie stanęły trybuny dla widzów oraz trzy kontenery dla zawodników, które na wiosnę 
zostaną przyłączone do kanalizacji i energii.
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Żychlin | Spółdzielnia mieszkaniowa

Wzrasta fundusz eksploatacyjny
Rada Nadzorcza Spółdzielni 

Mieszkaniowej przy ul. Łąkowej 
w Żychlinie na posiedzeniu 29 li-
stopada ustaliła nową wysokość 
funduszu eksploatacyjnego. 

Od 1 kwietnia 2020 r. będzie on 
wynosić dla członków spółdzielni 
2,23 zł za mkw., podczas gdy teraz 
wynosi on 2,08 zł/mkw. W skali 
miesiąca do spółdzielni wpływać 
będzie o 9.675 zł więcej.

– Podwyżka to efekt wprowa-
dzenia wyższej pensji minimalnej 
od 2020 roku. Pieniądze z fundu-
szu eksploatacyjnego są przezna-
czane m.in. na utrzymanie biura, 
konserwacje, przeglądy, awarie  

i całodobowe dyżury – mówi 
Piotr Jarosz, prezes spółdzielni.  
– Od stycznia zmniejszymy też 
zatrudnienie o 2 osoby. Na emery-
turę odchodzi jeden konserwator  
i w jego miejsce na razie nie bę-
dziemy nikogo zatrudniać. 
Zmniejszymy też o jedną oso-
bę sprzątającą teren spółdzielni.  
Z dotychczas zatrudnionych  
7 osób pozostanie 6. Trzeba bę-
dzie zmienić teren przynależny do 
sprzątaczy.

Jak mówi prezes, na razie nie 
wiadomo jakie będą zaliczki na 
centralne ogrzewanie. Teraz trwa 
szacowanie wysokości zaliczek 

na poszczególne bloki. Ze wstęp-
nych analiz wynika, że na niektó-
rych budynkach zaliczki pozosta-
ną bez zmian, na innych wzrosną, 
ale dla bloku Traugutta 16, który 
w tym roku został poddany ter-
momodernizacji zaliczki zostaną 
zmniejszone. 

Nowe propozycje zaliczek  
na rozliczenie kosztów central-
nego ogrzewania zostaną przed-
stawione radzie nadzorczej, która 
ma się odbyć w piątek 13 grudnia. 
Jeszcze w grudniu informacja tra-
fi do lokatorów. Nowe stawki będą 
obowiązywać od 1 stycznia 2020 
roku.  dag



5www.lowiczanin.info     nr 50      12 grudnia 2019

reklAmA

Pacyna | od stycznia gmina przejmuje gospodarkę odpadową

Wstępne szacunki: 21 złotych 
od osoby miesięcznie

dokończenie ze str. 1

Dotychczasowe pojemniki po-
zostaną, a właściciele nie będą 
musieli zaopatrywać się w nie 
sami.

trzeba się temu 
dokładnie przyjrzeć
– Ponieważ gospodarką odpa-

dami dopiero będziemy się zaj-
mować, chcemy na początek 
sprawdzać jakie ilości odpadów 
faktycznie trafiają z naszej gminy 
na składowisko. To da nam obraz 
jak faktycznie odpady są segre-
gowane przez mieszkańców i ja-
kie rzeczywiście ilości odpadów 
produkujemy – podkreśla Walde-
mar Rachubiński. – Wprawdzie 
będą kody kreskowe, indywidu-
alne dla każdego mieszkańca, ale 
kontrolę u mieszkańców rozpocz-
niemy dopiero w kolejnym etapie.  
Na początek musimy sprawdzić 
jak działa wprowadzony przez nas 
nowy system.

Póki co, od stycznia 2020 roku, 
zgodnie z ustawą śmieciową, 
wszyscy mieszkańcy są zobowią-

zani segregować odpady. Ci, któ-
rzy tego nie będą robić, zostaną 
obciążeni karą będącą 2-krotno-
ścią opłaty śmieciowej. 

Na stronie BIP Urzędu Gmi-
ny Pacyna od 6 grudnia znajdu-
je się specjalna zakładka „Portal 
odpadowy”. Można tam znaleźć 
wszystkie uchwały i dokumen-
ty dotyczące gospodarki odpado-
wej. Do 15 stycznia 2020 r. nale-
ży uiścić opłatę do Związku Gmin 
Regionu Płockiego za odbiór 
śmieci w grudniu. Pierwsza opłata 
za odbiór śmieci w nowy roku bę-
dzie do 15 lutego 2020 r. na konto 
Urzędu Gminy Pacyna, które zo-
stanie podane. Docelowo zrobio-
ne będą indywidualne subkonta 
dla każdego mieszkańca. 

Na stronie BIP jest też wzór 
deklaracji, jakie od nowa muszą 
wypełnić i dostarczyć do urzędu 
wszystkie rodziny. Szkoły, przed-
szkola, instytucje, firmy, przedsię-
biorstwa, zakłady usługowe, skle-
py, warsztaty do 31 grudnia 2019 r. 
muszą przedstawić umowy z ope-
ratorami na odbiór swoich odpa-
dów.  Dorota Grąbczewska

Bedlno | przetarg
Ile wyniesie 
odpłatność  
za śmieci?
W piątek 13 grudnia komisja 
konkursowa Gminy Bedlno 
otworzy oferty złożone 
w przetargu na odbiór 
i utylizację odpadów 
komunalnych z terenu gminy 
Bedlno. Od wysokości oferty 
będzie zależeć cena odpadów  
od 1 mieszkańca.

Teraz odpłatność za śmieci wy-
nosi 12 zł od osoby miesięcznie. 
Pomimo to gmina do gospodarki 
śmieciowej w 2019 roku dopłaciła 
ok. 385 tys. złotych.

Od nowego roku gospodar-
ka śmieciowa musi być prowa-
dzona na wyodrębnionym koncie  
w urzędzie. Zasadą jest, że wyso-
kość stawki za odpady, jaką wpła-
cą mieszkańcy, powinna pokryć 
wszystkie należności.

Gmina Bedlno jest w tej dobrej 
sytuacji, że znajduje się stosunko-
wo blisko składowiska w Krzyża-
nówku, co oznacza mniejsze kosz-
ty transportu.

Przetarg rozpisano na pół roku, 
do czerwca 2020 r. – Podjęliśmy 
taką decyzję, bowiem z naszych 
szacunków wynika, że w budżecie 
gminy nie mamy zabezpieczonej 
całej kwoty, jaka prawdopodobnie 
będzie potrzebna na gospodarkę 
odpadową – wyjaśnia Józef Igna-
czewski, wójt gminy Bedlno.  dag

Sekretarz Waldemar Rachubiński wyjaśniał podczas sesji rady Gminy pacyna, 29 listopada, na czym 
polegają zmiany w gospodarce odpadowej. Teraz radni zdecydują czy dołożyć pieniędzy, by rozstrzygnąć 
przetarg, czy ogłaszać kolejny.
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Żychlin | Spółdzielnia mieszkaniowa wspólny dom

Dach do całkowitej przebudowy
W poniedziałek, 9 grudnia, 
zwołano pilne zebranie 
rady nadzorczej Spółdzielni 
Mieszkaniowej Wspólny 
Dom. Przyczyną były 
wyniki ekspertyzy dachu 
bloku przy ul. Narutowicza 
75, wybudowanego  
w 1875 roku.

To najstarszy blok w spółdziel-
ni, o powierzchni 956 m2, w któ-
rym jest 36 mieszkań.

– Otrzymałem ekspertyzę sta-
nu technicznego dachu na blo-
ku Narutowicza 75. Wynika  
z niej, że ponad stuletnie krokwie 
są mocno nadwerężone, zaatako-
wane przez korniki – mówi Jaro-
sław Kamiński, prezes Spółdziel-
ni Mieszkaniowej Wspólny Dom. 
– Na posiedzeniu zarządu i rady 

nadzorczej ustaliliśmy, że remont 
dachu na bloku jest priorytetem  
na 2020 rok.

To bardzo duża inwestycja. Po-
wierzchnia dachu to 700 m2. Poza 
tym dach wybudowany ponad 
sto lat temu jest bardzo stromy, 
co sprawiało, że kolejne zarządy 
spółdzielni odkładały inwestycję 
w czasie. – Wspólnie zdecydowa-
liśmy, że stary dach zostanie cał-
kowicie zrzucony i wybudowany 
nowy, bardziej łagodny – dodaje 
prezes. – Teraz przystępujemy do 
wyłonienia projektanta nowego 
dachu. Inwestycję chcemy zreali-
zować w 2020 roku, czas więc na-
gli. Konieczność przeprowadze-
nia tej dużej inwestycji sprawia,  
że wstrzymujemy planowane in-
westycje związane z termomoder-
nizacją i wymianą wodomierzy  
na elektroniczne.

Prezes przyznaje, że coraz in-
tensywniej myśli też o termomo-
dernizacji bloków. W pierwszej 
kolejności miałyby być jej pod-
dane bloki Konopnickiej 1, Ko-
nopnickiej 5a i 5b (z wielkiej pły-
ty) oraz bloki Narutowicza 71/I 
, balkonowiec oraz Narutowicza 
85a, blok stojący od drogi wjaz-
dowej do miasta, od strony Pniewa  
i Dobrzelina. Pierwszym krokiem  
w kierunku termomodernizacji 
byłoby zrobienie audytu energe-
tycznego. 

– Termomodernizacja jest 
przed nami, ale musimy ją na ra-
zie odłożyć w czasie. Obawiam 
się, że dwie tak duże inwestycje 
byłyby zbyt dużym obciążeniem 
dla lokatorów – dodaje prezes.  
– Na razie skupiamy się na wy-
mianie dachu na budynku przy ul. 
Narutowicza 75.  dag

mirosławice | oSp
Sylwester  
z zespołem  
„Ale Band”  
i fajerwerkami

Ochotnicza Straż Pożarna w 
Mirosławicach organizuje Bal 
Sylwestrowy w świetlicy w Mi-
rosławicach. Odpłatność wynosi 
330 zł od pary. Do tańca będzie 
przygrywać zespół “Ale Band”. 
Będzie też pokaz fajerwerków. Za-
pisy są przyjmowane do 15 grud-
nia. 

Zysk z zabawy sylwestrowej 
zostanie przekazany na zakup 
sprzętu strażackiego. OSP Miro-
sławice ma bowiem ambicje, aby 
być mobilną, świetnie wyposażo-
ną jednostką, która niesie pomoc 
potrzebującym mieszkańcom. 
Aspiruje też, by została włączona 
do Krajowego Systemu Ratowni-
czo-Gaśniczego.  dag

Decyzją zarządu Spółdzielni Wspólny Dom, dach na bloku nr 75 przy 
ul. narutowicza zostanie w 2020 roku rozebrany i zrobiony na nowo. 
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Żychlin | Świąteczny nastrój na placu koło fontanny

Kiermasz i rozświetlona choinka
Żychlińskiej tradycji stało się 

zadość. W niedzielę 8 grudnia od 
rana w samym centrum miasta 
zorganizowany został świąteczny 
kiermasz z ozdobami świąteczny-
mi wykonanymi przez lokalnych 
twórców, zaś o godz. 17.00 Olivia 
Walczak, jednodniowa burmistrz 
miasta, zapaliła lampki na dużej 
choince ustawionej na placu koło 
fontanny.

Na rozświetlenie choinki przy-
szło bardzo dużo dzieci z gminy 
Żychlin i gmin ościennych z ro-
dzicami. Jak zwykle aplauz wzbu-
dzał Mikołaj w czerwonym kubra-
ku i duża maskotka Nudzimisia. 

Od rana w dużych namiotach 
z ogrzewaniem gazowym pra-
cownicy domu kultury prowadzi-
li z dziećmi zajęcia plastyczne. Jak 
mówią pracownicy ŻK, zrobiono 
ok. 250 ozdób choinkowych i 100 
kartek świątecznych.

W 10 namiotach wystawiali się 
lokalni twórcy artystyczni. Swo-
je stoiska miały Koła Gospodyń 
Wiejskich ze Śleszyna, z Grzy-
bowa i Czesławowa oraz KGW 
z Pniewa (gmina Bedlno). Iwona 
Kaszubska i Renata Kowalczuk 
sprzedawały drewniane elemen-
ty ozdabiane metodą decoupa-
ge oraz wiklinę papierową. Anna 

Gładysiak i Aneta Sitkiewicz 
sprzedawały zrobione przez siebie 
Mikołaje różnej wielkości. Stoisko 
ze swoimi wyrobami miało Sto-
warzyszenie na Rzecz Rozwoju 
Gminy Żychlin oraz Stowarzysze-
nie Cztery Łapy. Jak co roku po-
szukiwany był dom dla bezpań-
skiego pieska. W tym roku Niuńka 
zaadaptował pan z Poznania, któ-

ry jechał do Żychlina, aby go za-
brać i stworzyć mu nowy dom. 

Swoje prace sprzedawał się też 
Młodzieżowy Ośrodek Socjote-
rapii DoMostwo. Wystawiała się 
Pasieka Rodzinna Apisfera oraz 
Katarzyna Czajkowska, która nie-
dawno otworzyła własną firmę 
„Perfekcyjne słodkości”. Jej pier-
nikowe Mikołaje, choinki i pier-

niczki w kształcie różnych figu-
rek, bogato zdobione cieszyły się 
w tym roku dużą popularnością.

KGW serwowały ciasta wła-
snego wyrobu i czerwony barsz-
czyk. Wszyscy wystawcy zgod-
nie podkreślali, że są zadowoleni 
z tegorocznego kiermaszu. Udało 
się im sprzedać dużą część swoich 
wyrobów.  dag

Stanisławice | zbudowali kapliczkę 

Każdy dołożył swoją 
cegiełkę 
W sobotę 7 grudnia 
proboszcz parafii Bedlno ks. 
Rafał Awerianow poświęcił 
nową kapliczkę zbudowaną 
przez mieszkańców 
miejscowości Stanisławice.

Pomysłodawczynią budowy 
nowej kapliczki jest Grażyna Wą-
sik, żona sołtysa.

– Jako sołtys zorganizowałem 
spotkanie mieszkańców i przed-
stawiliśmy propozycję budowy 
nowej kapliczki – mówi Krzysz-
tof Wąsik. – Inicjatywa spotkała 
się z aprobatą mieszkańców. Do-
tychczasowa kapliczka była stara, 
a jej remont byłby nieefektywny. 
Dlatego zdecydowaliśmy, że bu-
dujemy nową. Termin trochę nie-
typowy, ale na maja, gdy odby-
wają się majowe modlitwy przed 
figurą Matki Boskiej, nie zdążyli-
śmy z budową.

Wśród mieszkańców zorgani-
zowano zbiórkę pieniędzy. Jak 
mówi sołtys uzbierano 3.000 
zł, co starczyło na zakup mate-
riałów. Resztę prac mieszkańcy 
Stanisławic wykonywali sami. – 
Każdy przychodził jak miał czas. 
Każdy dołożył swoją cegiełkę  
w budowę kapliczki, z której je-
steśmy dumni.

Postument kapliczki wymu-
rowano z cegły klinkierowej. Na 
niej umieszczono domek dla fi-
gury Matki Boskiej, wykona-
ny z blachy kwasówki, oszklonej  
z trzech stron. Nad nią wznosi się 
okazały krzyż również wykonany 
z rury kwasowej, by nie rdzewia-
ła. Całość posadowiona jest na po-
stumencie z kutym ogrodzeniem. 
Na uroczystość ustawiono biało-
-niebieskie kompozycje kwiato-
we, tak jak niebieski jest płaszcz 
Matki Boskiej. 

Dla mieszkańców Stanisławic 
to ważne wydarzenie. W maju 
mieszkańcy będą się modlić już 
przed nową figurką.  dag

Żychlin | dom kultury

Elfy Trzy bawiły dzieci
W środę, 4 grudnia, z okazji święta Mikołaja w ŻDK  
odbyło się widowisko Teatru Kultureska z Łodzi  
pt. „Elfy Trzy”. Spektakl w dwóch turach obejrzało ok. 600 
dzieci z klas I-III, przedszkolaki, a nawet dzieci starsze.

Piękne stroje oraz efekty świetl-
ne i dym podkreślały charakter 
widowiska. Elfy, pomocnicy Mi-
kołaja przekonywali co jest dobre, 
a co śmieszne. Wymyślali różne 
psoty; chcieli obciąć Mikołajowi 
brodę, zamienić renifery w osły. 
Wreszcie w nocy ukradli Wiel-

ką Księgę Mikołaja, w której było 
zapisanych 100 ważnych pytań  
i odpowiedzi do Mikołaja. Wśród 
nich była odpowiedź, jak to się 
dzieje, że Mikołaj jednej nocy za-
wozi prezenty do milionów dzieci 
na całym świecie. Mikołaj zatrzy-
muje czas i wtedy intensywnie 

pracuje. Elfy zrobiły psikusa i ze-
gary, które zostały zatrzymane – 
ruszyły. 

Dzieci oglądające widowi-
sko szybko zauważyły, że ze-
gar ruszył i głośno podpowiada-
ły z widowni, że zegar chodzi. 
Ku zaskoczeniu psotnych Elfów 
zamiast wymarzonych prezen-
tów otrzymały: rózgę, papierki 
po cukierkach i ziemniaka. Było 
rozczarowanie i wtedy Elfy zro-
zumiały, że muszą się zmienić. 
Zaczęto poszukiwać sposobu, by 
zatrzymać czas, aby dzieci na ca-
łym świecie dostały swoje wy-
marzone prezenty.

Aktorzy w umiejętny sposób do 
zabawy włączyli dzieci z widow-
ni, które głośno krzyczały, że po-
mogą Elfom i głośno czarowały, 
zgodnie ze wskazówkami zawar-
tymi w Wielkiej Księdze Mikoła-
ja. Chętnie odpowiadały na pyta-
nia Elfów, które krążyły pomiędzy 
widownią. Odpowiadały co ro-
bią niegrzeczne dzieci, a co robią 
grzeczne dzieci, czego robić nie 
należy. W nagrodę Elfy rozdawały 
lizaki. Na koniec mała widownia 
głośno składała obietnicę; „Miko-
łajowi obiecuję, nie żartuję, będę 
grzeczny obiecuję” – deklarowały 
dzieci.  dag

Aktorzy z teatru kultureska zaprezentowali dzieciom widowisko 
„elfy trzy”, czyli opowieść o elfach i mikołaju.
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mieszkańcy Stanisławic  
w czynie społecznym postawili 
nową figurkę matki boskiej.
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Pacyna | promocja książki „ocalić od zapomnienia – ludzie i czasy”

Ciepłe, serdeczne, wspólne  
spojrzenie w przeszłość
W niedzielne 
popołudnie 8 grudnia 
odbyła się promocja 
książki opisującej 
biogramy 155 
mieszkańców gminy 
Pacyna, którzy na 
przestrzeni wieków 
zasłużyli się dla 
rozwoju gminy. 

Autorzy zadali sobie trud i na 
spotkanie promocyjne zaprosi-
li wielu członków rodzin prezen-
towanych osób. Nic dziwnego, że 
na promocję książki zorganizowa-
nej w Szkole Podstawowej w Pa-
cynie przybyło ok. 200 osób.

Spotkanie poprowadziła Anna 
Wrzesińska, prezes Towarzystwa 
Miłośników Historii Żychlina, do 
którego należy również Andrzej 
Matuszewski i redaktor korektor 
publikacji.

– Bardzo się cieszę, że tak licz-
nie państwo przybyliście – mówił 
Andrzej Matuszewski. – To jedy-
na okazja, aby spotkać się w tak 
zacnym gronie.

Wśród gości przybyli m.in. Sła-
womir Wiak – rektor Politechniki 
Łódzkiej od 2016 roku, profesor 
nauk technicznych, który kończył 
SP w Pacynie i Technikum Elek-
troniczne w Żychlinie, Stanisław 
Kwiatkowski były sekretarz gmi-
ny w latach 1982-1990 oraz wielo-
letni dyrektor Szpitala Wojewódz-
kiego w Płocku (ukończył SP 
w Pacynie, a później technikum 
Elektroniczne w Żychlinie), Wal-
demar Pawlak, były premier RP, 
poseł na sejm kilku kadencji i pre-
zes Zarządu Głównego ZOSP RP, 
Krzysztof Filiński, prezes Agencji 
Rozwoju Mazowsza w Warsza-
wie od 2007 roku (kończył SP w 
Pacynie) oraz wicestarosta gosty-
niński Maria Wróblewska a także 
wielu regionalistów z okolicznych 
miejscowości. Przybyła też dr 
Barbara Konarska-Pabiniak i Jan 
Nycek, autorzy słowników bio-
graficznych z Gostynina i Kutna.

Andrzej Matuszewski, emery-
towany nauczyciel SP w Pacynie, 
przypomniał, że przygodę z pisa-
niem biogramów zaczął w 2015 
roku od tworzenia drzewa gene-

alogicznego, gdy szukał korze-
ni własnej rodziny oraz rodziny 
żony. W 2016 r. pracę nad Go-
stynińskim Słownikiem Biogra-
ficznym zaproponowała mu Bar-
bara Pabiniak. Wtedy opracował 
55 biogramów ludzi związanych  
z gminą Pacyna. Pracując w szko-
le w Pacynie, od 1970 roku, An-
drzej Matuszewski zebrał wiele 
informacji o ludziach sportu i na-
uczycielach. Owocem była jego 
pierwsza książka „Stulecie Szko-
ły w Pacynie – Historia i Sport”.

– W 2016 r. wraz z Waldema-
rem Kowalskim z Kanady założy-
liśmy stronę internetową Pacyna 

– Ocalić od zapomnienia. To tam 
zamieszczaliśmy biogramy osób 
zasłużonych dla Pacyny. Po jakimś 
czasie stwierdziłem, że zebra-
ne tam informacje trzeba wydać 
w formie książkowej – opowia-
dał Andrzej Matuszewski. – Rok 
temu do mnie dołączyła Katarzy-
na Kozłowska, pasjonatka historii 
i genealogii, która przeszukiwała 
strony internetowe w poszukiwa-
niu informacji. Ogromną pomoc 
okazała Barbara Jagodzińska, któ-
ra przez kilkanaście lat prowadziła 
kronikę Pacyny. Tam były nazwi-
ska znanych ludzi, resztę znaleźli-
śmy w archiwach.

Jak mówi autor książki ostat-
nie sto lat, od 1918 roku do cza-
sów współczesnych, zostało opi-
sane bardzo dokładnie, nikt z osób 
zajmujących znaczące stanowiska 
nie umknął. 

W książce 59 biogramów do-
tyczy ludzi z Pacyny, 19 z Mode-
la, 11 ze Skrzeszew, 9 z Luszyna,  
2 z Robertowa.

Następnie autor książki oma-
wiał w skrócie wszystkich naczel-
ników i wójtów gminy Pacyna 
oraz witał ich rodziny, często wnu-
ki i dzieci, następnie wymieniał 
kolejnych sekretarzy gminy, dy-
rektorów szkoły, prezesów SKR, 
GS i spółdzielni w Modelu oraz 
sportowców – witając ich rodziny, 
które kolejno wstawały i pokazy-
wały się wszystkim obecnym. Na 
sali zapanowała miła, rodzinna at-
mosfera. Wielu się znało lub sły-
szało o rodakach z gminy Pacyna.

Anna Wrzesińska wyjaśniła, 
że typowy biogram zawiera opis 
osób nieżyjących, zaś publikacja 
Andrzeja Matuszewskiego zawie-
ra też biogramy osób żyjących. 
Wynikało to z faktu, że przez naj-
bliższych 10 lat nie będzie wzno-
wienia i aktualizacji danych.

Na koniec prawdziwą furorę 
zrobiły filmiki z pochodu 1-ma-

jowego sprzed 40 laty, filmik po-
kazujący spółdzielnię w Modelu 
z dworkiem, którego już nie ma 
oraz filmik z dożynek sprzed 30 
lat. Pan Andrzej komentował: To 
idzie, ... – i tu wymieniał nazwisko 
– wtedy jako kilkuletnie dziecko. 
Czasami umykało mu imię lub 
nazwisko, ale publiczność podpo-
wiadała, rozpoznając osoby.

Jestem pod ogromnym wra-
żeniem publikacji – mówił Sła-
womir Wiak, rektor Politechniki 
Łódzkiej i ekspert ds. pozyskiwa-
nia środków z Unii Europejskiej. 
– Jestem dumny, że urodziłem się 
w Pacynie i chodziłem do techni-
kum w Żychlinie.

Waldemar Pawlak, były pre-
mier RP, dziękował autorom za 
determinację w zbieraniu infor-
macji. – Podczas dzisiejszej pro-
mocji książki poznaliśmy wielu 
wspaniałych ludzi z naszej gminy, 
których wcześniej nie znaliśmy. 
Pan Andrzej zainspirował mnie, 
by sięgnąć do korzeni mojej ro-
dziny.

Maria Wróblewska, wicestaro-
sta gostyniński, dziękowała za za-
proszenie. – Aż trudno uwierzyć, 
że z tak małej gminy może po-
chodzić tak dużo wspaniałych lu-
dzi, których praca przysłużyła się 

do rozwoju regionu. Cieszę się, że 
mogłam usłyszeć o tak wielu oso-
bach, które na przestrzeni lat do-
dawały blasku tej ziemi. Dziękuję 
w ich imieniu, że autorzy książki 
włożyli tyle pracy i serca, aby na 
trwałe ocalić owoce ich pracy od 
zapomnienia. 

Stanisław Kwiatkowski, obec-
ny dyrektor Szpitala Wojewódz-
kiego w Płocku, dziękował za 
wyjątkową podróż w czasie. – 
Przypomnieliście mi państwo 
moją wychowawczynię Kazimie-
rę Sołtysiak, która nauczyła mnie 
czytać i pisać i nauczycielkę Ma-
rię Komar, którą ciepło wspomi-
nam.

Barbara Pabiniak, która za-
chęciła Andrzeja Matuszewskie-
go do zgłębiania lokalnej historii, 
podkreślała: – Jeśli chcesz opi-
sać świat – opisz swoją wieś – i to 
zrobił Andrzej Matuszewski wraz 
z Katarzyną Kozłowską. Dzię-
ki takim publikacjom na stałe są 
utrwalone postawy wielu osób, 
ocalone od zapomnienia – mó-
wiła.

Po wystąpieniach był czas na 
kwiaty i indywidualne życzenia 
i gratulacje, a autorzy zasiedli do 
podpisywania książek. 

Dorota Grąbczewska

Niektórzy goście, członkowie rodzin opisanych w książce dziękowali 
Andrzejowi matuszewskiemu za ocalenie od zapomnienia.

fo
T.

 d
o

r
o

TA
 G

r
ą

b
c

ze
w

S
k

A

Andrzej matuszewski i katarzyna kozłowska podpisywali książkę. na zdjęciu w kolejce za autografem: 
Sławomir wiak, rektor politechniki Łódzkiej oraz Stanisław kwiatkowski, od 20 lat dyrektor szpitala w płocku.
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Bohaterowie książki i ich rodziny. na pierwszym planie od prawej: 
wicestarosta gostyniński maria wróblewska i Stanisław kwiatkowski.
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Na promocję przybyły rodziny bohaterów książki.

fo
T.

 d
o

r
o

TA
 G

r
ą

b
c

ze
w

S
k

A



8  www.lowiczanin.info12 grudnia 2019      nr 50   

reklAmA

zduny | pierwsza choinka 

Mikołaj rozdał dzieciom 
pół tysiąca paczek
Pół tysiąca paczek 
składających się ze słodyczy 
i zabawek rozdał dzieciom 
Mikołaj, który 7 grudnia  
odwiedził pierwszą  
Choinkę w Zdunach.  
W plenerowej imprezie 
mogło uczestniczyć nawet 
drugie tyle osób dorosłych.

Organizatorzy, czyli Urząd 
Gminy oraz Biblioteka Publicz-
na i Dom Kultury, nie spodziewa-
li się takiego zainteresowania, tym 
bardziej, że pogoda nie zachęcała 
do wychodzenia z domu. Swoje 
zrobiła jednak gorąca atmosfera 
tego, co działo się na placu w cen-
trum Zdun. Po talony na darmowe 
paczki można było zgłaszać się  
do organizatorów na dwa tygodnie 
wcześniej. 

Uczestników choinki ze sce-
ny przywitali wójt gminy Zduny 
Krzysztof Skowroński oraz dyrek-
tor Domu Kultury Ewa Smerecka, 
którzy powiedzieli, że bardzo cie-
szą się z zainteresowania pierw-
szym tego typu przedsięwzięciem 
w Zdunach, złożyli mieszkańcom 
świąteczne życzenia, a później za-
prosili wszystkich do wspólnego 
spędzenia wieczoru. 

Korzystając z okazji wójt gmi-
ny Zduny Krzysztof Skowroński 
poinformował również, że od 9 
do 19 grudnia w Urzędzie Gminy 
prowadzone będą zapisy do żłob-
ka w szkole w Nowych Zdunach. 
Uruchomienie żłobka planowane 
jest na 20 stycznia 2020 roku. Do-
kumenty zgłoszeniowe oraz regu-
lamin dostępne są również na stro-
nie internetowej Urzędu Gminy. 

Podczas Choinki dużo dzia-
ło się i na scenie, i poza nią. Swój 
debiut miał Zespół Pieśni i Tańca 

Małe Zduny oraz Studio Piosenki 
przy DK Zduny. Zaprezentowali 
się również m.in. seniorzy, czyli 
Zespół Wokalny Seniorów Wrzos 
działający przy DK Zduny. 

Wokół sceny rozstawiono kier-
masz oraz stoiska Kół Gospodyń 
Wiejskich. Panie z Bąkowa Gór-
nego przygotowały m.in. świą-
teczne pierogi, kapustę z grochem 
i paszteciki. Koło Gospodyń 
Wiejskich z Wierznowic zadbało  
o pyszne ciasta, z kolei napoje go-
rące, m.in. barszcz i kompot z su-
szu, były dziełem Koła Gospodyń 
Wiejskich Zdunianki. Retro-Ło-
wiczanka przygotowała coś cie-
płego i słodkiego dla dzieci. Na-
tomiast panie z Retro-Księżanki 
wypiekały razem z dziećmi pier-
niczki, które później można było 
własnoręcznie udekorować. 

W namiocie gminy Zduny 
zorganizowano stanowisko pla-
styczne, na którym dzieci zdobi-
ły bombki oraz powstał pierwszy 
zduński łańcuch. Na uczestników 
choinki czekały gotowe paski  
i markery. Każdy: i młody, i star-
szy mógł podpisać swoje ogniwo  
i dołączyć do tworzącego się łań-
cucha. Tuż przed świętami łań-
cuch oraz bombki zawisną na jed-
nej z choinek zdobiących ołtarz  
w kościele lub w Domu Kultu-
ry. Był też namiot z animacjami, 
gdzie dzieci mogły tworzyć cuda-
ki z balonów czy malować buzie. 

Konkurs na najładniejszą 
bombkę wygrała Martyna Szafa-
rowicz. Wylosowano też trzech 
zwycięzców konkursu na najcie-
kawsze hasło świąteczne, które 
przed choinką można było wysłać 

do organizatorów za pośrednic-
twem internetu. Krystyna Guzek 
napisała tak: „Czyś Ty duży, czyś 
Ty mały przed nami czas wspa-
niały, bo Mały Mikołaj do nas 
przybędzie i dla dorosłych też ła-
skawy będzie, a Duży Krzyś cho-
inkę włączy, drzewko rozbłyśnie, 
swym blaskiem wszystkich miesz-
kańców olśni i od tej pory w Zdu-
nach magia Świąt zagości”, Nadia 
Mirza-Tokarz – „U nas w Zdu-
nach niezła baja – można spotkać 
Mikołaja!”, zaś osoba o nick’u 
Nurek Szuwarek – „W Zdunach 
pierwsza dziś Choinka, przywieź 
do nas swego synka albo córę, co 
zje sobie ciastek furę”. 

Twórcy haseł otrzymali w na-
grodę talony zakupowe. Imprezę 
licznie wspomogły lokalne sklepy, 
firmy i instytucje.  ljs

Sanniki | m-Gok organizuje w sali oSp 

Pierwszy miejsko-gminny 
kiermasz bożonarodzeniowy

Świąteczne stroiki, ozdo-
by choinkowe, ręcznie zdobione 
bombki, a także żywe choinki bę-
dzie można kupić na pierwszym 
miejsko-gminnym kiermaszu bo-
żonarodzeniowym w Sannikach. 
Kiermasz ów odbędzie się w so-
botę, 21 grudnia, w godzinach  
od 12 do 17 w sali widowisko-
wej na piętrze remizy Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Sannikach. 

Organizatorzy zachęcają nie 
tylko mieszkańców, ale również  
i potencjalnych wystawców: twór-
ców ludowych, szkoły, stowarzy-
szenia itp. – Organizujemy taki 
kiermasz po raz pierwszy, więc 
nie do końca jeszcze mamy roze-
znanie, jakim będzie cieszył się 

powodzeniem. Mamy nadzieję,  
że będzie mnóstwo wystawców 
oraz mieszkańców – powiedziała 
nam szefowa sannickiego ośrod-
ka kultury Barbara Golus. Zapro-
szenia do wzięcia udziału w kier-
maszu przyjęła m.in. większość 
z lokalnych twórców rękodzieła, 
szkoła z Sannik oraz placówka  
z Mocarzewa.

Są jeszcze wolne miejsca dla 
osób, które chcą wystawić się  
na kiermaszu. Warunkiem uczest-
nictwa w nim w charakterze wy-
stawcy jest nadesłanie karty zgło-
szenia dostępnej u organizatorów 
w terminie do 19 grudnia. Uczest-
nictwo w kiermaszu jest bezpłat-
ne.  mak 

Rzut okiem | mikoŁAJki w kiernozi

Nietypowe przedświąteczne warsztaty dla przedszkolaków odbyły 
się w Gminnym ośrodku kultury w kiernozi. w „multisensorycznych 
mikołajkach”, podczas których dzieci tworzyły plastyczną masę  
o zapachu pierniczkowym, jako pierwsze uczestniczyły 6-latki. warsztaty 
prowadziła magdalena król-karpińska, prowadząca również zajęcia 
języka angielskiego dla dzieci. w okresie przedświątecznym Gok 
organizuje warsztaty tworzenia stroików świątecznych dla seniorów  
oraz pań z działających na terenie gminy kGw i stowarzyszeń. mak 
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Choince towarzyszyło wiele atrakcji. dzieci mogły m.in. samodzielnie przygotować pierniczki. 
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Żychlin | plon wielu dni fotografowania

Wystawa „Ulice i place Żychlina”
Kilkadziesiąt zdjęć obecnego Żychlina, z listopada 
2019 roku, zaprezentowano na wystawie  
otwartej we wtorek, 3 grudnia,w sali Żychlińskiego 
Domu Kultury, a zorganizowanej  
przez Towarzystwo Miłośników Historii Żychlina.

Wystawę dedykowano śp. Jur-
kowi Banasiakowi, nieżyjącemu 
członkowi TMHŻ. Symbolicz-
nego otwarcia wystawy dokona-
ła jego żona, Elżbieta Banasiak. 
Licznie też przybyła rodzina pana 
Jerzego.

– Dziękuję, że państwo pamię-
tacie o moim mężu, który tak pa-
sjonował się historią i aktywnie 
uczestniczył w zebraniach TMHŻ 
– mówiła pani Elżbieta.

Dziękowała też Zofia Bana-
siak, szwagierka pana Jerzego. 
– Dziękujemy za pamięć o nim. 
On tak kochał historię miasta. 
Cieszył się, że może coś zosta-
wić po sobie dla młodego poko-
lenia – mówiła pani Zofia.

Przypomnijmy, że Jerzy Ba-
nasiak jest autorem książki  
o historii żychlińskiej mleczarni. 
Ryszard Zimny przypomniał ży-
ciorys Jerzego Banasiaka, pod-
kreślając, że wielu członków 
TMHŻ zapamiętało go jako po-
godnego człowieka o niezależ-
nych poglądach, tryskającego 
humorem i swoistym dowcipem. 
Był członkiem TMHŻ od 2014 r.

Wystawa fotograficzna to 
efekt realizacji grantu w wyso-
kości 3.000 zł, jaki TMHŻ wy-
grało w konkursie Fundacji TE-
SCO „Decydujesz, pomagamy”, 
w projekcie zatytułowanym „Fo-
tograf Żychlina – zawodowiec 
czy pasjonat?”.

Dzięki grantowi TMHŻ zaku-
piło aparat fotograficzny Pana-
sonic (mały gabarytowo i prosty 
w obsłudze), dużą kartę pamięci, 
pendrive i płyty CD. Na te ostat-
nie zgrano aż 600 zdjęć przedsta-
wiających ulice i place obecnego 
Żychlina, z listopada 2019 r., wy-
konanych przez fotografów ama-
torów tymże aparatem. 

Płyty CD otrzymali burmistrz 
Grzegorz Ambroziak, wicebur-
mistrz Zbigniew Gałązka oraz Ży-
chliński Dom Kultury.

Warsztaty z fotografowania po-
prowadziła Marta Szatkowska, 
pracownik studia fotograficznego 
Joanna Kaczmarek w Żychlinie. 

Większość zdjęć wykonali Ry-
szard Zimny, Mirosław Zomer-
feld i Maria Misztal – podkreślała 
podczas otwarcia wystawy Anna 
Wrzesińska, prezes TMHŻ. – Ze 
środków grantowych kupiliśmy 

również 3 antyramy oraz 4 sztalu-
gi. Obfotografowaliśmy wiele ży-
chlińskich ulic i placów. Myślimy, 
by fotografie znalazły się w na-
szym albumie. Mamy też pomysł, 
by zestawić je ze starymi zdjęcia-
mi Żychlina. Mamy ok. 40 zdjęć 
z 1962 roku, które wykonała Ane-
ta Ciniewska, która wówczas robi-
ła zdjęcia do pracy magisterskiej. 
Ale to, myślę, zostawimy do reali-
zacji w następnym projekcie.

– Gdy w 2013 roku powsta-
wało TMHŻ, byłem sceptyczny  
– mówił Marek Jędrzejczak, wi-
cestarosta kutnowski, mieszkaniec 
Żychlina. – Teraz się cieszę, że to-
warzystwo potrafiło tak pięknie 
wpisać się w karty historii Żychli-
na. Dzięki inicjatywom członków 
mieszkańcy poznają historię mia-
sta. Dziękuję wam za pasję histo-
rii, którą przekazujecie następne-
mu pokoleniu.  dag

Żeronice 
Bal w dobrym 
celu
Po raz kolejny Rada 
Rodziców ze Szkoły 
Podstawowej w Żeronicach 
organizuje bal charytatywny 
na rzecz szkoły.  
W tym roku bal 
karnawałowy zaplanowano 
na 1 lutego 2020 roku  
w domu ludowym  
w Gosławicach.

Tradycyjnie sołectwo użycza 
sali i naczyń nieodpłatnie. Ro-
dzice pomagają przy organizacji 
balu: ustawianiu stołów, dekoracji 
sali i później w sprzątaniu. Do tań-
ca będzie przygrywać zespół Za-
rys, catering tradycyjnie zapewni 
firma Doris. Koszt karnawałowej 
zabawy to 140 zł od osoby. Będą 
cztery gorące dania, zimne prze-
kąski, ciasto, napoje, kawa i her-
bata. 

Co roku z balu udaje się po-
zyskać po kilka tysięcy złotych, 
które przeznaczane były m.in.  
na zakup mebli do szatni oraz do-
finansowanie środków gminy do 
zakupu nowych komputerów i or-
ganizacji jubileuszu 25-lecia, któ-
ry świętowano wiosną.  dag

Żychlin 
Paczka  
dla Dziecka

Po raz kolejny ks. Wiesław Fre-
lek, proboszcz parafii pw. Świę-
tych Apostołów Piotra i Pawła 
w Żychlinie, organizuje akcję pt. 
„Paczka dla Dziecka”. 

Tradycyjnie bombki z imie-
niem i wiekiem dziecka moż-
na zabrać z kościoła lub kaplicy 
do domu, a w zamian przygoto-
wać dla wybranego dziecka pacz-
kę. Należy ją dostarczyć do 18 
grudnia do kościoła lub kaplicy.  
Na paczce należy napisać imię 
dziecka i wiek. Bombkę można 
powiesić na swojej choince.  dag

Goście oglądali wystawę fotografii. na zdjęciu od lewej: wicestarosta marek Jędrzejczak,  
prezes Tmhż Anna wrzesińska oraz zofia banasiak.
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Ryszard zimny w imieniu tmHŻ dziękował elżbiecie Banasiak  
za symboliczne otwarcie wystawy dedykowanej jej mężowi, śp. Jerzemu 
banasiakowi, byłemu członkowi towarzystwa.
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Akcja charytatywna | każdy może pomóc w walce chłopca z ciężką chorobą 

Z sercem dla Adasia Buczka 
10-letni Adam Buczek mieszka w Leśniczówce  
i jest uczniem klasy V Szkoły Podstawowej w Sobocie. 
Nie siedzi jednak w szkolnej ławce tak, jak jego 
rówieśnicy, ponieważ zmaga się z ciężką chorobą 
– ostrą białaczką limfoblastyczną. Jego historia 
poruszyła wiele osób, które z myślą o nim organizują 
akcje charytatywne. 

Choroba została zdiagnozowa-
na w 2015 roku, gdy chłopiec miał 
6 lat. Po dwóch latach intensyw-
nego leczenia stan zdrowia Ada-
ma poprawił się na tyle, że mógł 
wrócić do szkoły i przystąpić do I 
komunii świętej, co było jego ma-
rzeniem. Wtedy wydawało się, że 
chorobę udało się pokonać. 

Niestety, latem 2018 roku nastą-
pił nawrót. Rak zaatakował chłop-
ca z jeszcze większą siłą, podjęto 
intensywne leczenie. Po wyczer-
paniu wszystkich metod leczenia 

onkologicznego, lekarze z Cen-
tralnego Szpitala Klinicznego 
przy ul. Spornej w Łodzi podję-
li działania, aby zakwalifikować 
Adama do przeszczepu szpiku 
kostnego. Chłopiec został skie-
rowany do Kliniki Hematologii  
i Onkologii Dziecięcej we Wro-
cławiu. Poszukiwania dawcy szpi-
ku zakończyły się powodzeniem, 
wyznaczono już datę przeszcze-
pu. Dwa dni przed planowanym 
wyjazdem do Wrocławia, dawca 
się jednak wycofał. 

Rozpoczął się wyścig z cza-
sem, żeby znaleźć innego dawcę,  
a chłopca utrzymać w jak najlep-
szej kondycji, co wcale nie jest ła-
twe, gdyż choroba pustoszy orga-
nizm. Dawcę udało się znaleźć za 
granicą. 13 lipca chłopiec prze-
szedł przeszczep, ale stan jego 
zdrowia nadal jest ciężki i walka o 
jego życie trwa. Przebywa w izo-
latce kliniki we Wrocławiu, ży-
wiony jest pozajelitowo, docho-
dzi u niego do zaniku mięśni. Aby 
nie dopuścić do odrzucenia prze-
szczepu, lekarze zdecydowali się 
na niestandardowe leczenie z wy-
korzystaniem komórek macierzy-
stych. 

10-latek dzielnie znosi co-
dzienne, często bolesne zabie-
gi. Cały czas jest przy nim jego 
mama Małgorzata Buczek, któ-
ra go wspiera i otacza miłością. 

Powikłania po przeszczepie wią-
żą się również z wydatkami, któ-
re przerastają możliwości rodzi-
ny. Pieniądze są potrzebne na leki, 

środki pielęgnacyjne i dalszą reha-
bilitację. Stąd pomysł na publicz-
ną zbiórkę pieniędzy, którą pro-
wadzi powołany do tego przez 
społeczność szkoły w Sobocie ko-
mitet społeczny. Jak nam powie-
dział nam dyrektor szkoły, Woj-
ciech Szcześniak, zbiórka będzie 
prowadzona do 19 grudnia, ponie-
waż następnego dnia wychowaw-
czyni Marzena Miterka pojedzie 
do Wrocławia, by wręczyć mamie 
Adama pieniądze. – W pomoc za-
angażowało się wiele osób, m.in.  
z Urzędu Gminy w Bielawach, 
Starostwa Powiatowego i Powiato-
wego Centrum Pomocy Rodzinie 
w Łowiczu. Nikt nie powiedział, 
że nie pomoże. Ludzie naprawdę 
chcą pomagać – mówi dyrektor. 

13 grudnia o godz. 13 w Domu 
Ludowym w Sobocie wystawio-
ne będą Jasełka w wykonaniu 
uczniów Zespołu Szkolno-Przed-
szkolnego w Sobocie. Po przed-
stawianiu prowadzona będzie 
zbiórka na leczenie Adama. 

Z myślą o Adamie 14 grudnia 
o godz. 14. rozpocznie się kon-

cert charytatywny w OSP Karsz-
nice Duże. W programie kon-
certu zaplanowano: pokaz wozu 
bojowego OSP Karsznice Duże, 
konkursy i zabawy z Mikołajem, 
kiermasz pierników, ciast i cia-
stek domowego wypieku, a także 
chleba ze smalcem i ogórkiem.  
O godz. 17 zaplanowano wy-
stęp kapeli ludowej, grupy Pau-
za działającej przy GOK w Kier-
nozi oraz koncert w wykonaniu 
podopiecznych Studia Star z Ło-
wicza. Wstęp na koncert kosz-
tować będzie 5 zł. Bilety wstępu 
będą jednocześnie losami loterii 
fantowej, na której można będzie 
wygrać drobne upominki.

Organizatorami przedsię-
wzięcia w Karsznicach jest spo-
łeczność szkoły w Sobocie oraz 
mieszkańcy gminy Chąśno. 

Osoby, które chciałyby pomóc, 
a nie będą uczestniczyć w wymie-
nionych wyżej imprezach, mogą 
dokonywać wpłat na konto BNP 
Paribas 83 2030 0045 1110 0000 
0286 7580 – z dopiskiem „Pomoc 
dla Adasia”.  mwk

Łowicz | biblioteka przeprowadza się z bratkowic w Aleje Sienkiewicza 

Jak przewieźć 70 tysięcy książek 
Bibliotekarze z Miejskiej Bi-

blioteki im. A. K. Cebrowskiego 
rozpoczęli we wtorek przeprowa-
dzanie księgozbioru do nowych 
pomieszczeń w budynku po daw-
nym Gimnazjum Nr 1 w Al. Sien-
kiewicza. To duże przedsięwzię-
cie logistyczne. 

Samo przewiezienie książek 
w plastikowych skrzynkach po-
trwa kilka dni, do przewiezienia 
jest około 70 tysięcy woluminów: 
oprócz książek i czasopism (28 ty-
tułów) są to również zbiory spe-
cjalne: książki wydane do 1939 
roku, reprinty, dokumenty dźwię-
kowe – głównie nośniki z nagra-
niami literackimi dla osób niedo-
widzących (ponad 1.100 tytułów) 
oraz mnóstwo dokumentów. 

Pierwsze książki trafiły do 
umeblowanej już biblioteki  
w Al. Sienkiewicza we wtorek, 

10 grudnia w godzinach popołu-
dniowych. – Pomagamy w prze-
wożeniu książek i wnoszeniu do 
biblioteki, ale po godzinach na-
szej normalnej pracy, bo mamy 
też różne inne zajęcia – powie-
dział nam Grzegorz Gawroński 
z Zakładu Utrzymania Miasta. 
Wcześniej – jeszcze w siedzibie 
na Bratkowicach – książki mu-
siały być zdjęte z półek i ułożone 
w plastikowych pojemnikach... 
wypożyczonych m.in. od gospo-
darzy z Zabostowa i okolic. 

– Książek nie można pomie-
szać, bo później byśmy nie doszli 
co i gdzie mamy – mówi dyrektor 
biblioteki Magdalena Pakulska. – 
Każda ze skrzynek jest przez nas 
ponumerowana i opisana. Nic nie 
może się zagubić, a tutaj książka 
trafi na właściwe miejsce w no-
wym regale. Dużo pracy jeszcze 

przed nami – mówią pracownicy 
biblioteki. 

Pomieszczenia biblioteki wy-
posażone w meble nabrały już 
„bibliotecznego kształtu”. – Na 

razie pachnie nowością, a nie-
długo będzie pachniało również 
książkami – mówią bibliotekarze. 
Uwagę zwraca nowoczesne pro-
jektowanie ze sporą ilością prze-

szkleń, oświetleniem typu LED, 
klimatyzacja, wyodrębniona nie-
duża sala multimedialna i kom-
puterowa. Większość ścian, drzwi 
itp jest utrzymana w szarościach  
i stonowanych barwach. Kolorami 
wyróżnia się część biblioteki prze-
znaczona dla dzieci. 

Kiedy czytelnicy będą mo-
gli odwiedzać nową bibliotekę? 

– Nie jestem w stanie dokładnie 
powiedzieć, to bardzo duże wy-
zwanie i mnóstwo pracy. Pewnie 
otworzymy na początku przyszłe-
go roku – powiedziała nam dyrek-
tor Pakulska. Do tego czasu moż-
na korzystać z powiększonego  
o dodatkowe tytuły księgozbioru 
filii biblioteki przy ul. Zduńskiej 8. 
 mak 

kolorowe meble i na razie puste regały biblioteczne w nowej 
siedzibie po Gimnazjum nr 1 w Al. Sienkiewicza w Łowiczu. 
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W przenoszeniu księgozbioru spakowanego do plastikowych pojemników 
uczestniczyli pracownicy zakładu utrzymania miasta w Łowiczu. 
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Stan zdrowia Adama po 
przeszczepie nie uległ 
poprawie. walka o jego życie 
wciąż trwa, a rodzina potrzebuje 
wsparcia, także finansowego. 
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Hodowla | rolnicy chcą odzyskać pieniądze od „zbyszka”

To walka o wynagrodzenie za ciężką pracę
Zakłady Mięsne „Zbyszko” przechodzą restrukturyzację, 
a dziesiątki rolników już od kilku miesięcy czekają na 
pieniądze za sprzedane fi rmie bydło. Poszkodowani łączą siły, 
odbyli już kilka spotkań, m.in. w strażnicy OSP we Wrzasku 
w gminie Stryków 5 listopada i 8 grudnia, a następne planują 
19 grudnia przed zakładem w Bedoniu (gmina Andrespol).

„Zbyszko” to fi rma rodzin-
na, założona w połowie lat 90. 
W 2015 roku uruchomiła nowy 
zakład przetwórczy, który wraz 
ze zmodernizowanym zakładem 
uboju trzody i bydła oraz rozbio-
ru mięsa stanowi obecnie jeden 
oddział. W zakładzie zabijanych 
było przeszło 100 sztuk bydła 
dziennie. „Zbyszko” jest też znany 
dzięki sieci sklepów z mięsem, ma 
ich 48 w województwach łódzkim 
i mazowieckim. Wydawało się, 
że to dobrze prosperująca fi rma, 
tymczasem jej dalsze istnienie za-
wisło na włosku.

to nie to samo 
co upadłość
Na stronie fi rmy znajdziemy 

oświadczenie jej prezesa Zbi-
gniewa Kruka, który poinformo-
wał o prowadzonym postępowa-
niu układowym. W oświadczeniu 
czytamy: „Wszczęcie tego postę-
powania było konieczne ze wzglę-
du na trudną sytuację rynkową i jej 
negatywny wpływ na kondycję fi -
nansową mojej fi rmy”. Zapewnia 

przy tym, że nie jest ono równo-
znaczne z zamknięciem fi rmy, 
przeciwnie – z szukaniem „dzia-
łań naprawczych”, które uratują ją 
przed upadkiem.

Przyśpieszone postępowanie 
układowe wobec przedsiębior-
stwa, na wniosek właściciela, zo-
stało otwarte 7 października przez 
Sąd Rejonowy dla Łodzi-Śród-
mieścia. Sąd wyznaczył sędziego 
komisarza oraz nadzorcę sądowe-
go. Trwanie takiego postępowania 
z mocy prawa automatycznie po-
woduje zawieszenie wszelkich eg-
zekucji wobec właściciela, w tym 
czasie musi on przedstawić wie-
rzycielom dalszy plan działania. 
Postępowanie może się skończyć 
zatwierdzeniem układu lub umo-
rzeniem postępowania.

Pusto w boksach, 
pusto w kieszeniach
Poszkodowani w tej sprawie są 

hodowcy, którzy w ostatnim cza-
sie sprzedawali fi rmie zwierzęta 
na ubój. Problemy z wypłacalno-
ścią zaczęły się pojawiać od oko-

ło roku, bo wcześniej fi rma miała 
opinię solidnej, oferującej staw-
ki korzystniejsze niż konkuren-
cja. W tym roku jednak z miesią-
ca na miesiąc było coraz gorzej. 
O tym, że fi rma ma problemy 
i będzie przechodziła restruktu-
ryzację, nasi rozmówcy dowie-
dzieli się z pisma wydanego pod 
koniec września, które otrzymali 
na początku października. Wśród 
poszkodowanych są głównie rol-
nicy z dwóch wspomnianych wo-
jewództw, choć nie tylko, bo tak-
że z kujawsko-pomorskiego czy 
świętokrzyskiego.

Według danych uzyskanych 
przez samych poszkodowanych 
w toku postępowania, fi rma zale-
ga na około 80 mln zł, a poszko-
dowanych jest około 600. Średnia 
arytmetyczna nie odda tu obrazu 
sytuacji, bo są w tej liczbie tacy, 
którzy sprzedali jedną czy kilka 
sztuk bydła, inni robili to regular-
nie. – Znam i takich, którym są 
winni powyżej 50 tys. zł – mówił 
nam pan Andrzej, jeden z poszko-
dowanych w powiecie łowickim. 
– Znam też człowieka, który trzy-
mał jednego byczka z założeniem, 
że sprzeda sobie, żeby mieć coś 

do emerytury, dla niego nawet te 
1.500 zł to straszny cios.

– Najgorzej mają ci, a jest ich 
wielu, którzy szukali pieniędzy po 
tym, jak nie otrzymali ich z upada-
jącej OSM w Ozorkowie – powie-
dział nam pan Karol, inny z grupy 
poszkodowanych. – Przyciśnięci 
do muru sprzedali więc bydło do 
„Zbyszka”, licząc, że to ich uratu-
je, tymczasem jeszcze dobiło.

Nasi rozmówcy z pamięci wy-
mieniają terminy niespłaconych 
przez fi rmę do dzisiaj, a należnych 
im faktur, na przykład z 17 czerw-
ca, termin płatności do 14 dni, 
albo z 4 lipca, termin do 30 dni. 

– W oborze pusto, w kiesze-
niach też pusto, a kredyt trzeba da-
lej spłacać – mówi pan Karol. 

– Innym grupom zawodowym 
być może trudno wczuć się w na-
szą sytuację – powiedziała pani 
Lilianna. – Trzeba by sobie wy-
obrazić, że ktoś przez dwa lata 
każdego dnia pracuje i nie otrzy-
muje za swoją pracę wynagrodze-
nia.

Troje rolników, jako pierwszych 
z powiatu łowickiego, złożyło 
na policję zawiadomienie o moż-
liwości popełnienia przestępstwa. 
Niedawno otrzymali informację, 
że do ich zgłoszenia zostało dopi-
sanych jeszcze dwóch innych po-
krzywdzonych, niewykluczone 

więc, że lista ta znacznie się wy-
dłuży.

Nasi rozmówcy nie są – deli-
katnie mówiąc – przekonani co 
do szczerości kierownictwa za-
kładu. – Były dotąd trzy spotkania 
z dyrektorem, na które pojechało 
po 4-5 reprezentantów w imie-
niu nas wszystkich – mówił jeden 
z naszych rozmówców. – Na 
pierwszym prezes jeszcze bił się 
w pierś, zapewniał, że nie jest 
oszustem i prosił o cierpliwość. 
Później jednak zmienił podejście, 
na trzecim spotkaniu zachowywał 
się już wobec nas lekceważąco.

Podobno – jak mówią rolnicy 
– prezes ma teraz jedną stałą od-
powiedź. Jakkolwiek to rozumieć, 
odpowiada wierzycielom, że pre-
tensje powinni mieć do „pana Mo-
rawieckiego”, który go oszukał. 

Z właścicielem próbowaliśmy 
się bezskutecznie skontaktować 
we wtorek i w środę.  tm

Łowicz | budżet obywatelski

Jedna pula, dwa pumptracki
Na liście zadań do wyboru z ogólnomiejskich propozycji
do budżetu obywatelskiego pozycją nr 6 był „Tor pumptrack 
na łowickich Błoniach”, zgłaszany przez Stowarzyszenie 
Łowickie.pl, który ostatecznie został wybrany do realizacji. 
Kolejną propozycją na liście, z nr 7, był – i to nie pomyłka – 
„Modułowy tor pumptrack w Parku Błonie”.

Ktoś, kto chciał powstania na 
Błoniach toru do jazdy na BMX, 
hulajnodze, wrotkach czy rolkach, 
miał niełatwy dylemat, którą 
z tych propozycji wybrać. Mimo 
to propozycja nr 6 pewnie wygra-
ła głosowanie, oddano na nią 538 
głosów, czyli blisko dwa razy wię-
cej niż na propozycję z drugim 

wynikiem. Pumptrack „moduło-
wy” wybrało tylko 79 osób.

Działacze stowarzyszenia Ło-
wickie.pl przypuszczają, że po-
jawienie się na liście „konkuren-
cyjnego” pumptracka było czyimś 
celowym działaniem, aby w ten 
sposób ograniczyć szanse na wy-
bór projektu, jaki stowarzyszenie 
zgłaszało już rok i dwa lata temu. 
Przypomnijmy, że już nie pierw-
szy raz toczą się wokół niej kon-
trowersje. Pumptrack w budże-
cie obywatelskim pojawił się jako 
niemal sztandarowa propozycja 

stowarzyszenia Łowickie.pl już 
w 2017 roku, kiedy po raz pierw-
szy głosowano na inwestycje ogól-
nomiejskie. Rywalizował wtedy 
z „Górą Frajdy”, zgłoszoną przez 
stowarzyszenie Łączy nas Łowicz 
(która do tej pory nie powstała). 

W pierwszej wersji ogłoszo-
nych wtedy wyników wygry-
wał Pumptrack (701 głosów). Ze 
względu jednak na bardzo dużą 
liczbę głosów oddanych z fi kcyj-
nych, jednorazowych kont na oba 
te projekty, ratusz przeprowadził 
weryfi kację i anulował znacz-
ną część głosów internetowych. 
W efekcie „Góra Frajdy” miała 
483 głosy, a pumptrack 408. Ma-
riusz Siewiera z Łowickie.pl, kie-
dy rozmawialiśmy jeszcze przed 
ogłoszeniem wyników tegorocz-
nego głosowania mówił, że wciąż 
ma żal o tamtą decyzję komi-

sji weryfi kującej głosy i obawia 
się kolejnych prób zablokowania 
propozycji pumtracka.

Zapytaliśmy Katarzynę Sło-
mę, która odpowiada w ratuszu 
za przeprowadzenie budżetu oby-
watelskiego, czy w procesie wery-
fi kacji dwa tak podobne wnioski 
nie powinny być połączone w je-
den. – Komisyjnie uznaliśmy pod-
czas weryfi kacji, że są to dwie róż-
ne propozycje – mówi Katarzyna 
Słoma. Podkreśla ona, że pump-
track modułowy to tor mobilny, 
dzięki czemu możliwe jest jego 
przenoszenie z miejsca na miej-
sce, a także rozbudowa. Natomiast 
drugi z zaproponowanych pump-
tracków to obiekt stacjonarny. Oba 
służą do tego samego (jazdy na 
wspomnianych już wcześniej po-
jazdach), ale znacznie różnią się 
sposobem wykonania. 

Katarzyna Słoma mówiła też, 
że projekt „nie modułowy” (czy-
li ten autorstwa Łowickie.pl) zo-
stał zgłoszony jako drugi w kolej-
ności, ostatniego dnia głosowania. 

Jeżeli więc wnioskodawca chciał, 
by na liście był jeden, mógł wyco-
fać swój. Przy weryfi kowaniu pro-
pozycji byli przedstawiciele za-
rządów osiedli, w tym też Paweł 
Pięta, radny miejski z Łowickie.pl.

Zarówno on, jak i Mariusz Sie-
wiera mówili, że byliby skłonni 
ustąpić, gdyby w ogóle mieli szan-
se zapoznać się z tym drugim pro-
jektem, na temat którego otrzyma-
li tylko zdawkowy opis. Nie mieli 
nawet możliwości dowiedzieć się 
kto złożył drugi projekt, bo była to 
osoba prywatna, która zastrzegła 
sobie anonimowość.

– Trudno żebyśmy rezygno-
wali z naszego pomysłu na rzecz 
czegoś, o czym niewiele wiemy – 
mówi Paweł Pięta. – Tym bardziej, 
że opieraliśmy nasz projekt na ob-
serwacjach podobnych rozwiązań 
z innych miast, sprawdzaliśmy 
dokładnie funkcjonalność i bez-
pieczeństwo, dołączyliśmy nawet 
pisemnie przykładowe koncepcje 
i wizualizacje, z oświadczeniami 
fi rm wykonujących takie zlecenia, 

którzy zapewniali, że dałoby się 
zrealizować je za przeznaczone na 
to 300 tys. zł.

Katarzyna Słoma mówiła, że 
pomysłodawca pumptracka nie 
chciał rozmawiać o zmianach 
w projekcie, a ponieważ spełniał 
on wszelkie zasady – w dodatku 
był zgłoszony jako pierwszy – nie 
było żadnych podstaw do odrzu-
cenia go. Radny Pięta już teraz za-
powiada, że będzie składał wnio-
sek o kolejne zmiany w budżecie 
obywatelskim, który wg niego na-
dal nie działa tak jak powinien.

Przytaczane rozmowy przepro-
wadziliśmy kiedy nie było jesz-
cze wiadomo, że propozycja Ło-
wickie.pl wygrała w głosowaniu. 
Po ogłoszeniu wyników Mariusz 
Siewiera powiedział,  że sprawiają 
mu one dużą satysfakcję i ma na-
dzieję, że wola mieszkańców zo-
stanie już niebawem zrealizowana. 
Podtrzymuje jednak zastrzeżenia, 
jakie miał wcześniej co do zgło-
szenia podobnej, konkurencyjnej 
propozycji.  

reklAmA

tOMaSz
MatUSIak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

innym grupom 
zawodowym być może 
trudno wyobrazić sobie 
naszą sytuację. Trzeba 
by sobie wyobrazić, 
że ktoś przez dwa lata 
każdego dnia pracuje 
i nie otrzymuje za swoją 
pracę wynagrodzenia.

firmę „zbyszko” mieszkańcy Łowicza kojarzą z pawilonem na targowisku. 
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reklAmA

zielkowice | Są propozycje nazw ulic 

Wierni przyzwyczajeniom,  
choć otwarci na zmiany
Urząd Gminy Łowicz 
poprosił mieszkańców 
sołectwa Zielkowice  
o aktywny udział  
w konsultacjach 
społecznych związanych  
z wprowadzeniem nazw  
ulic w ich miejscowości. 

Przeprowadzone w formie an-
kiet konsultacje zostały podzie-
lone na dwa etapy i dobiegły już 
końca. W marcu i kwietniu br. 
mieszkańcy wypełniali ankiety, 
w których wypowiadali się czy 

są za wprowadzeniem nazw ulic 
w Zielkowicach, a jeśli tak, to czy 
woleliby pozostać przy nazewnic-
twie tradycyjnym (np. Zielkowice, 
ul. Kępy, ul. Góry) czy mają wła-
sne propozycje nazw ulic. 

Sołectwo Zielkowice liczy 797 
dorosłych mieszkańców, zaś do 
urzędu wpłynęło tylko 114 ankiet 
(w tym np. 4 ankiety z jednego 
domu). 86 osób, czyli większość, 
opowiedziała się za wprowadze-
niem nazw ulic w Zielkowicach. 
Dlatego też gmina postanowiła 
ponownie zapytać mieszkańców  
o ich propozycje nazw ulic. 

Z pisma złożonego pod ko-
niec listopada przez Radę Sołecką 
wynika, że tam gdzie to możliwe 
mieszkańcy chcą pozostać przy 
nazwach zwyczajowych, np. Ziel-
kowice, ul. Za koleją (Zielkowice 
I), Góry, Kępy, Stara Wieś (Ziel-
kowice II) czy Za rzeką (Zielko-
wice III). Pojawiły się także pro-
pozycje wprowadzenia nowych 
nazw, np. Nieborowska, Arkadyj-
ska, Skierniewicka, ale też Cicha, 
Sosnowa, Leśna, Wspólna, Łąko-
wa czy Pogodna. 

– Na jednej z najbliższych sesji 
Rady Gminy przedłożony zostanie 
radnym projekt uchwały w spra-
wie nadania nazw ulic w Zielko-
wicach – informuje sekretarz Be-
ata Orzeł. Wszystko wskazuje na 
to, że będą one zgodne z propozy-
cjami mieszkańców.  aa 

Bolimów | rada po raz drugi uchwaliła stawki za odpady

Za odpady 18,15 zł miesięcznie
Rada Gminy Bolimów 
29 listopada przyjęła 
ponownie, po naniesionych 
poprawkach wymuszonych 
orzeczeniem Regionalnej 
Izby Obrachunkowej  
w Skierniewicach,  
wysokość stawki za odbiór  
i zagospodarowanie odpadów, 
która wejdzie w życie  
1 stycznia.

Przed podjęciem uchwały kie-
rownik Referatu Gospodarki  
w Urzędzie Gminy w Bolimowie 

Wioletta Grebelska wyjaśniła, że 
RIO zobowiązało gminę do nanie-
sienia poprawek w uchwale podję-
tej przez Radę 23 września. Rad-
ni przyjęli nową stawkę za odbiór 
odpadów segregowanych w wy-
sokości 18,15 zł, czyli o 15 groszy 
więcej niż w uchwale z września. 
Wynika to z konieczności dążenia 
do zbilansowania wpływu z opłat 
z kosztami funkcjonowania syste-
mu odbioru odpadów. Dodatko-
we 15 groszy pokryje miesięczny 
koszt działania oprogramowania 
służącego do obsługi systemu. 
Gminie udało się ustrzec przed 

podniesieniem stawki jeszcze wy-
żej, wybroniła się ona przed Izbą 
z konieczności ujęcia kosztów za-
trudnienia osoby, która zajmu-
je się obsługą systemu, gdyż ma  
w kompetencjach także inne obo-
wiązki.

W uchwalę zmieniono także 
zapis o opłacie za odpady niese-
gregowane – tak było dotychczas, 
na opłatę podwyższoną wynikają-
cą z niespełnienia warunku segre-
gowania opadów, nakładaną decy-
zją administracyjną przez Urząd 
Gminy. Wysokość tej opłaty usta-
lono na 40 zł od mieszkańca.  tb

Wicie | udane mikołajki 

Wreszcie mają swój plac zabaw
W Mikołajki, 6 grudnia,  
w sąsiedztwie remizy 
OSP i sklepu w Wiciu 
nastąpiło oficjalne 
otwarcie pierwszego w tej 
miejscowości placu zabaw.

To inicjatywa Stowarzysze-
nia ,,Dla Naszej Wsi”, które po-
zyskało pieniądze z dotacji dla 
Kół Gospodyń Wiejskich zareje-
strowanych w krajowym rejestrze 
Agencji Restrukturyzacji i Mo-

dernizacji Rolnictwa. W imprezie 
otwierającej plac zabaw wzięło 
udział około 30 dzieci z rodzicami 
i opiekunami. Odwiedziła je pani 
Mikołajowa z pomocnikami, któ-
ra rozdała cukierki i lizaki. 

– Dzieci pobawiły się, pozjeż-
dżały, a na końcu podziękowały. 
Chętnie zostałyby do nocy, ale za-
częło się już robić trochę chłodno 
– powiedziała nam Jadwiga Wró-
bel, prezes Stowarzyszenia „Dla 
Naszej Wsi”. 

Organizowany jest jeszcze Syl-
wester, z którego dochód przezna-
czony zostanie na doposażenie 
placu zabaw.  aa 

Łowicz | Spotkanie organizacyjne młodej lewicy

Nowa siła w mieście?
Chcą aktywnie działać 
w Łowiczu i powiecie 
łowickim, mówić na tematy 
lokalne, ogólnokrajowe, 
jak i globalne – zawiązała 
się nieformalna grupa 
młodych osób o lewicowym 
światopoglądzie. 5 grudnia 
spotkała się po raz pierwszy, 
w spotkaniu udział wzięło 
kilkanaście osób.

Nie jest to młodzieżówka żad-
nej partii, miejsce w niej znaj-
dą zarówno zwolennicy Razem, 
Wiosny, SLD czy osoby nie iden-
tyfikujące się z żadną z tych par-
tii. Z założenia jest to grupa mło-
dzieżowa, ale nie jest sztywno 
określona górna granica wieku 
dla jej członków. – Nie wprowa-
dzamy cenzusu, każdy kto czuje 
się „młody duchem” i ma lewico-
we przekonania będzie u nas miło 
widziany – powiedział Oskar Ko-
senda, jeden z inicjatorów, znany 
już z działalności w grupie „KRO-

KUS”, która swego czasu przy-
gotowała debatę na temat czy-
stości powietrza w okolicy. Nasz 
rozmówca podkreślił, że kwestie 
związane ze środowiskiem i kli-
matem  będą dla Młodej Lewicy 
jednym z priorytetów. 

Kierujące pracami grupy pre-
zydium ma być wybierane de-
mokratycznie przez wszystkich 
członków co kwartał, z możliwo-
ścią odwołania. W skład pierw-

szego weszli Karolina Nowak, 
Oskar Kosenda i Grzegorz Basiń-
ski. Każdy z członków może sobie 
wybrać dziedzinę, którą chciałby 
się szczególnie zajmować, a także 
formę tej aktywności. 

Grupa stawia też na współpracę 
z innymi organizacjami i grupami 
nieformalnymi o podobnym profi-
lu w całej Polsce, wspólne przed-
sięwzięcia i wymianę doświad-
czeń.    tm

Sanniki | wyjątkowo duże zainteresowanie 

Kilkanaście firm chce robić  
kanalizację i drogi
– Spodziewaliśmy się 
dużego zainteresowania 
naszymi ostatnimi 
przetargami, ale nie 
aż takiego – przyznają 
urzędnicy miasta  
i gminy Sanniki.

Do dwóch przetargów drogo-
wo-kanalizacyjnych przystąpiło 
po kilkanaście firm. Początek ro-
bót w przypadku jednego z nich 
musi mieć miejsce jeszcze w tym 
roku. 

Obydwa przetargi dotyczą osie-
dla Witosa w Sannikach. Ten 
mniejszy dotyczy budowy kana-
lizacji deszczowej – odcinka w 
części poza osiedlem oraz sepa-
ratora ścieków. Jest to ważny odci-

nek kolektora, bowiem będą nim 
odprowadzane wody deszczowe 
ze znacznej części osiedla. – To 
element większej całości. Trzeba 
poprowadzić około 800 metrów 
kanalizacji deszczowej od końca  
ul. Zachodniej do drogi powiato-
wej – wyjaśnia sekretarz miasta  
i gminy Sanniki Piotr Skonieczny. 

Najkorzystniejszą ofertę zło-
żyło Przedsiębiorstwo P.U.H.B. 
„Cewogaz” Jana Wolskiego z Ło-
wicza, oferując wykonawstwo za 
643.251,50 złotych oraz 60-mie-
sięczną gwarancję. Do tego prze-
targu wpłynęło aż 14 ofert, z czego 
oferta z najwyższą ceną opiewała 
na 1.722.000 złotych, a aż 8 spo-
śród 14 ofert proponowało wyko-
nanie usługi za ponad 1 mln zł. 

Większy przetarg – polegają-
cy na budowie kanalizacji desz-

czowej w części osiedla oraz na-
wierzchni na dwóch osiedlowych 
drogach (ul. Poprzecznej i Za-
chodniej) formalnie jeszcze cze-
ka na rozstrzygnięcie, choć wie-
le wskazuje, że wygra go ta sama 
firma z Łowicza. W postępowaniu 
zostały odrzucone trzy najtańsze 
oferty, ponieważ firmy popełniły 
błędy pomijając część zakresu ro-
bót wyliczając ceny ofert. Kolejną 
firmą, która jest brana pod uwagę 
w tym przetargu, jest łowicki Ce-
wogaz, który za wykonanie robót 
chce uzyskać zapłatę w wysoko-
ści 2.955.007 złotych. Inwestycja 
ta jest dofinansowana pieniędzmi 
w wysokości około 1,5 mln zło-
tych z Funduszu Dróg Samorzą-
dowych. – To właśnie ze wzglę-
dów proceduralnych i związanych 
z rządowym dofinansowaniem, 
konieczne jest „wbicie szpadla” 
na budowie jeszcze w bieżącym 
roku budżetowym – powiedzia-
ła nam zajmująca się przetargami 
w Sannikach Honorata Kaźmier-
czak.  mak   

Pierwsze spotkanie łowickiej młodej Lewicy w pomieszczeniu 
udostępnionym przez Stowarzyszenie lowickie.pl. 
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Pani mikołajowa odwiedziła 
dzieci podczas otwarcia placu. 

fo
T.

 A
r

c
h

iw
u

m
 p

r
y

w
AT

n
e



13www.lowiczanin.info     nr 50      12 grudnia 2019



14  www.lowiczanin.info12 grudnia 2019      nr 50   

reklAmA

reklAmA

Prawo do poniżania?
Szanowny Panie Redaktorze, 
Piszę do Pana w związku  

z Pana artykułem z 21 listopada  
w NŁ – „Chcą nazwiska – niestety 
dostaną je”. Z Pana artykułu wy-
nika, że jednak wiadomo że wpis 
odnosił się do konkretnej, wąskiej 
grupy ludzi. To, że nie wymieniał 
nazwisk nie zmienia jego istoty. 
Jeżeli anonimowy wpis, w którym 
była mowa o „paskudnych urzęd-
nikach” nie był przez redakcję sko-
mentowany, to redakcja zamiesz-
czając go uznała ocenę wyrażoną 
w nim za uzasadnioną, de facto go 
podżyrowała.

Jeżeli się Pan z powyższym nie 
zgadza, to informuję, że jest Pan 
w tym samym klubie co Mark Zuc-
kerberg, który twierdzi, że nie jest 
odpowiedzialny za treści, które po-
jawiają się na jego portalach.

Żeby było jasne, nie mam nic 
wspólnego z urzędnikami ze Zdun, 
zastanawiam się tylko, czy gdy-
by ktoś w podobnej konwencji ob-
smarował anonimowo Pana redak-
cję (oczywiście niesłusznie), to czy 
Pana pogląd na te sprawy by się 
zmienił czy nie?

Czy zastanawiał się Pan do cze-
go dojdziemy jako społeczeństwo, 
jeżeli takie praktyki będą konty-
nuowane? W Polsce konstytucja 
gwarantuje wolność wypowiedzi, 
ale nie daje prawa do anonimo-
wego okładania epitetami i poni-
żania. W dużej części komentarze 
zamieszczane na portalach pewnie  
w ogóle by się tam nie znalazły, 
gdyby istniało prawo wymagające 
podpisania się imieniem i nazwi-
skiem. Każdy ma prawo wystąpić 
w każdej sprawie, ale inni mają 
prawo wiedzieć, kim jest osoba, 
która dany pogląd wygłasza.

Od umieszczonego w publicznej 
przestrzeni anonimowego wpisu, 
który nic pozytywnego nie wnosi 
do debaty społecznej, a tylko zieje 
niechęcią do innych, jest bardzo bli-
sko do anonimowego donosu.

Często jest też tak, że publi-
kowanie kontrowersyjnych wpi-
sów zwiększa oglądalność porta-
li i przyczynia się do zwiększenia 
wpływów za reklamy. Czy nie z 
tego powodu niektóre media uchy-
lają się od moderowania wpisów w 
imię wolności słowa? Uważam to 
za co najmniej godne ubolewania.

 z poważaniem
 Piotr tarczyński

od redakcji: Dziękuję za tę 
opinię, niemniej sam prezentuję 
inne stanowisko. Na naszych ła-
mach i w internecie dajemy moż-
liwość prezentowania różnych 

opinii, przez sam ten fakt nicze-
go nie żyrujemy. We wpisach in-
ternetowych my także, jako re-
dakcja, jesteśmy często ostro 
krytykowani, ale nie usuwamy ich. 
W kontaktach władza – obywatel  
(a władzą są tu urzędnicy UG 
Zduny) to obywatel jest, nieste-
ty, tym słabszym. I wypowiedź  
w internecie, nawet gwałtowna, 
jest dlań możliwością wykrzycze-
nia swej bezsilności wobec machi-
ny władzy. Powinniśmy tę moż-
liwość pielęgnować, dopóki nikt 
nie jest z imienia i nazwiska bez-
podstawnie pomówiony – a w tym 
przypadku tak nie było.
 z wyrazami szacunku
Wojciech Waligórski, red. naczelny

wojciech Gędek  
o wyroku w sprawie  
z powództwa Ireneusza 
Jabłońskiego
W poprzednim NŁ zamieścili-

śmy relację z ostatniego dnia pro-
cesu oraz informację o wyroku  
w sprawie cywilnej, w której Ire-
neusz Jabłoński, burmistrz Łowi-
cza w latach 1994–1997, pozwał 
Wojciecha Gędka, działacza So-
lidarności od roku 1980, działają-
cego także w podziemiu w latach 
80., za to, że ten w publicznej wy-
powiedzi zarzucił mu, iż pracował 
na zlecenie Moskwy, uczestniczył  
w budowaniu komunizmu w Pol-
sce i że był zdrajcą. Sąd nakazał 
Gędkowi za te słowa przeprosić, 
uznając je za pomówienie, choć 
uznał, że Gędek nie kłamał twier-
dząc, iż Jabłoński współpracował 
ze Służbą Bezpieczeństwa.

Gędek zapowiedział apelację, 
Jabłoński skomentował wyrok na 
naszych łamach podkreślając, iż 
jest on dla niego korzystny. Wy-
powiedział się też obszernie o mo-
tywach swego postępowania, pod-
kreślając, że widział konieczność 
budowy siły państwa polskiego  
w takich uwarunkowaniach poli-
tycznych, jakie były, bo: „ustroje  
i sojusze przemijają, a państwo 
polskie trwa”.

W odpowiedzi na to Wojciech 
Gędek nadesłał nam obszerny 
materiał, w którym podważa tę 
patriotyczną motywację Jabłoń-
skiego, odwołując się do mate-
riałów archiwalnych z zasobów 
IPN – konkretnie do zapisów  
z rozmów z Jabłońskim jako kan-
dydatem do pracy w wywiadzie. 
Większość jego obszernego tek-
stu stanowią fragmenty akt SB 
ze zbiorów Instytutu Pamięci Na-
rodowej, do których W. Gędek do-
tarł. Niektóre z nich ukazują am-
bicjonalną motywację decyzji 
„figuranta”, inne jednak potwier-
dzają tezy Jabłońskiego. Na pew-
no są ciekawe.

(...) CYTATY
Rozpracowanie – operacyjne. 

J-15101. Tajne spec. znaczenia.
Nr. Rejestracyjny 17953. Kryp-

tonim ANTHONY Jabłoński Ire-
neusz – „GUSTAW”

Raport strona 116    1988.02.08
(...) Dla niego nie tylko pieniądze 

mają wartość lecz również, a może 
przede wszystkim „ciekawe życie” 
pozwalające na spełnienie „męskich 
ambicji”. Zapytałem figuranta, jak 

wyobraża sobie to „ciekawe życie” 
i jakie według niego są te „męskie 
ambicje”. Odpowiedział, że trud-
no to w sposób racjonalny wytłu-
maczyć, ale on potrzebuje czegoś 
więcej niż życia z dnia na dzień, ja-
kiegoś dodatkowego, zasadniczego 
obciążenia, dzięki któremu życie to-
czyłoby się na szybszych obrotach,  
a o ile to „obciążenie” byłoby spra-
wą b. ważną, decydującą, pozwala-
jącą na realizację „wyższych celów” 
wtedy by odczuwał satysfakcję ze 
swej działalności i to zaspokoiłoby 
jego ambicje.

Spełnienie „męskich ambicji” ro-
zumie natomiast jako uczestnictwo 
w jakiejś ciekawej, nietypowej dzia-
łalności, nawet niebezpiecznej, ta-
kiej, którą mogą realizować tylko 
wybrane, nieliczne jednostki.

 (…) Zaproponowałem wymie-
nionemu podjęcie pracy w naszym 
resorcie (...) absolutna tajemnica 
naszego kontaktu, jak również tre-
ści prowadzonych rozmów. Figu-
rant zobowiązał się do tego. 

Kpt. W. Modrzejewski.
 
 Raport z trzeciej rozmowy son-

dażowej, strona 120  1988.02.11.
(...) Przekazałem rozmówcy 

kilka informacji o różnicach pra-
cy MO i SB, po czym zapytałem, 
czy odpowiadała by mu praca wy-
konywana przez Służbę Bezpie-
czeństwa, czy widzi się w niej, czy 
uważa, że ma do takiej pracy pre-
dyspozycje. Na wszystkie trzy pyta-
nia odpowiedział twierdząco z na-
stępującymi zastrzeżeniami: 

– praca ta powinna dawać mu 
satysfakcję,

– obecnie nie jest w stanie autory-
tatywnie ocenić czy posiada predys-
pozycje do tego rodzaju zawodu.

Widząc gotowość rozmówcy do 
akceptacji otrzymanej propozycji 
zdecydowałem się na poinformo-
wanie go, że reprezentuję Służbę 
Wywiadowczą a on rozmawia ze 
mną z pozycji kandydata na współ-
pracownika tej służby. Na moje py-
tanie co on na to, odpowiedział, że 
spodziewał się tego. (...)

Rozmówca podkreślił, że w jego 
rozumieniu, choć do tej chwili nie 
padło słowo wywiad, akcepta-
cja propozycji oznacza właśnie tę 
drogę. Ponadto stwierdził, że uży-
te przeze mnie słowa „współpra-
cownik naszej służby” nie całkiem 
mu odpowiadają, gdyż rozważa-
jąc moją propozycję i decydując 
się na dalszy dialog chciałby po-
dejść do tego bardzo poważnie,  
a za najbardziej poważny w sen-
sie wzajemnych praw i zobowią-
zań uważa stosunek pracy. Krótko 
mówiąc chciałby zostać oficerem  
a nie „donosicielem” gdyż ta druga 
wersja nie dałaby mu satysfakcji. 
Rozmówca zaznaczył jeszcze, że 
rozumie pewną zbieżność metod 
i zasad pracy w obu kategoriach  
i akceptuje to, istota spraw leży  
wg. niego w kategoriach ambicji, 
stopnia zaangażowania i satysfak-
cji. Decydując się na pracę w Służ-
bie Wywiadowczej zdaje sobie 
sprawę, że jest to związek na całe 
życie i dlatego uważa, że osiągnię-
cie w tej pracy sukcesów jest możli-
we jedynie przy pełnym zaangażo-
waniu co z kolei byłoby nierealne, 

gdyby nie zaspokajało „życiowych 
ambicji” i nie przyniosło satysfak-
cji.

 
strona 128 – celowość werbun-

ku: Światopogląd materialistyczny, 
otwartość i szczerość wobec mnie 
jako przedstawiciela Służby Bez-
pieczeństwa. (...) Podstawą wer-
bunku będzie wykorzystanie uczuć 
patriotycznych figuranta. (...)

Zamierzam również uzyskać 
następujące dokumenty: – życiorys 
– wykaz kontaktów zagranicznych 
– wykaz ciekawych kontaktów kra-
jowych (...)

 
 Strona 138. Tow. Dobrowolski 

pozytywnie ocenił gotowość figu-
ranta do współpracy z nami, za-
znaczył przy tym, że praca ta to 
coś więcej niż „męska przygoda”. 
Jej podjęcie oznacza pełne podpo-
rządkowanie się nam, nawet w za-
kresie spraw prywatnych. Wymaga 
dyspozycyjności, zaangażowania  
i bezwzględnej lojalności. Figurant 
odpowiedział, że zdaje sobie z tego 
sprawę (...).

 
Dalej, w nawiązaniu do wy-

roku sądowego, Wojciech Gę-
dek pisze: Sprawa jeszcze się nie 
skończyła. Moja walka o Niepodle-
głą trwa, tak jak przysięgałem przy 
ołtarzu Matki Boskiej Pelikańskiej  
w kościele Pijarskim, tak będę do 
końca życia jej wierny.

  Wojciech Gędek

Pamiętamy go, 
że bezinteresownie 
pomagał
Czasy PRL były specyficzną epo-

ką, a kto w niej nie funkcjonował, 
niech lepiej nikogo nie osądza. Pan 
Hubert udzielił obszernego wywia-
du w Nowym Łowiczaninie („Jan 
Hubert skłamał w oświadcze-
niu lustracyjnym”, NŁ 48/2019,  
28 listopada 2019), nie przedsta-
wiał siebie jako osoby kryształowej 
i nieskazitelnej. Trudno być sędzią 
we własnej sprawie. Owszem Jan 
Hubert zrobił rzecz naganną mo-
ralnie, podejmując współpracę z or-
ganami bezpieczeństwa i nie przy-
znając się do tego. (Publicznie za to 
przeprosił). Nie można jednak po-
tępiać człowieka za jeden naganny 
czyn. Tym bardziej, że nie są w peł-
ni znane okoliczności, które temu 
towarzyszyły i motywy, które go 
do tego skłoniły. Nikomu też swoją 
działalnością nie zaszkodził.

My, jako dyrektorzy szkół obję-
tych nadzorem przez Skierniewic-
ką Delegaturę Kuratorium Oświa-
ty w Łodzi, współpracowaliśmy  
z Janem Hubertem dość blisko.  
Kiedy był wizytatorem, dał się 
poznać jako empatyczny czło-
wiek, mający na względzie przede 
wszystkim dobro uczniów i szkoły.  
Wspierał nas swoją wiedzą i do-
świadczeniem oraz pomagał roz-
wiązywać problemy edukacyjne  
i wychowawcze. Pomagał też bez-
interesownie wielu nauczycielom 
i uczniom. 

Wspieramy go w tych trudnych 
chwilach i życzymy wszystkiego do-
brego.

 obecni i byli dyrektorzy szkół
 (lista z 18 osobami 
 do wiadomości w redakcji)

LiSty  
Do ReDAkCJi

Bocheń | droga wojewódzka 703

Czyje są części auta 
po kolizji drogowej?
Pokrywa silnika,  
pas przedni, chłodnica, 
reflektor, komputer 
prawdopodobnie  
do sterowania instalacji 
gazowej i wiele innych 
drobnych części  
pozostało na polu po kolizji,  
do której doszło przed 
tygodniem na drodze 
wojewódzkiej 703.

Właściciel pola Waldemar Flis 
czuje się bezradny, bo próbował 
sprawę załatwić na policji. Dowie-
dział się, że policja nic z tym nie 
może zrobić, i że on sam ma sobie 
z tym poradzić. Nie rozumie tego, 
bo to nie jego śmieci. – Gdybym 
musiał to posprzątać, to nawet nie 
wiem, gdzie mogą to przyjąć. Czy 
musiałbym zapłacić? – pyta.

Feralna działka położona jest 
w Bocheniu, przy skrzyżowaniu 
drogi wojewódzkiej z drogami do 
Bochenia i do Guźni. W miejscu 
tym często dochodzi do kolizji  
i wypadków. Kiedyś doszło tam 
nawet do wypadku śmiertelnego, 
zginął młody człowiek. Zdarzało 
się, że pan Waldemar sprzątał ja-
kieś pozostałości po tych zdarze-
niach, ale nigdy nie zdarzyło się, 
żeby były to elementy tak duże  
i w takiej ilości. 

W czwartek, 5 grudnia około 
godziny 19.30 doszło tam do zde-

rzenia dwóch samochodów oso-
bowych, którego przyczyną było 
nieustąpienie pierwszeństwa prze-
jazdu. Sprawcą okazał się 23-la-
tek z gminy Rokiciny, kierujący 
Audi, który na skrzyżowaniu wy-
musił pierwszeństwo na 24-letnim 
mieszkańcu Grudziądza, kierują-
cym Alfą Romeo. 

Waldemar Flis był w miej-
scu zdarzenia, gdy jego uczestni-
cy jeszcze czekali na pomoc dro-
gową. Trwało to długo, wiec nie 
był tam do momentu przyjazdu 
lawety. Nie rozmawiał z nimi, bo 
nie spodziewał się, że pozostawią 
mu tyle „pamiątek”. Nie ma wąt-
pliwości że na jego terenie leżą 
fragmenty Alfa Romeo, dlatego 
próbował zgłosić to policji. Jak 
twierdzi – zgłoszenie nie zostało 
przyjęte, co było dla niego obu-
rzające. Przecież policja ma dane 
uczestników kolizji i być może 
również wiedzę o tym, kto po po-
jazdy przyjechał. 

Na szczęście wszystko jednak 
wygląda na to, że problem uda się 
rozwiązać. 

– Obowiązkiem właściciela po-
jazdu jest usunięcie pozostałości 
po zdarzeniu, w którym uczest-
niczył, niemniej jednak podej-
miemy czynności mające na celu 
usunięcie pozostałych elementów 
w miejscu kolizji – poinformowa-
ła nas kom. Urszula Szymczak, 
rzecznik prasowy KPP w Łowi-
czu.  mwk 

Na polu w Bocheniu pozostała nawet maska silnika Alfy romeo,  
pas przedni i wiele innych części. 
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Łowicz | co potrafi  najnowsze uSG i co te możliwości dają w leczeniu raka piersi

Zobaczyć co to jest – i czy groźne
– Chciałem by to był top, takie miałem 
marzenie życiowe. Dr Krzysztof Michalak, 
ginekolog, właściciel przychodni Ars Medica 
w Łowiczu, nie kryje satysfakcji. 
Najnowszy aparat USG, jakim od kilku 
miesięcy dysponuje, ma takie możliwości 
jak niewiele innych w kraju.

Nowość w budynku na Nowej 
jest marki Philips, a jej podsta-
wową zaletą w stosunku do apa-
ratów starszych generacji jest to, 
że wykorzystuje elastografi ę – me-
todę diagnostyczną umożliwiającą 
rozpoznanie procesu chorobowe-
go po twardości tkanki w miejscu 
zmiany. Aparaty dające kolorowy 
obraz, w którym barwy odpowia-
dają różnym stopniom zmian, są 
już obecne w kilku największych 
miastach w Polsce, ale elastogra-
fi a drugiego rodzaju, ilościowa, 
umożliwiająca pomiar twardości 
zmienionego miejsca... – No, nie 
wiem, czy gdziekolwiek w Polsce 
jest – mówi dr Michalak. A USG 
na Nowej oba te rodzaje diagno-
styki umożliwia. W tym drugim, 
w elastografi i tzw. sherwave, bada 
się czas przejścia impulsu ultradź-
więkowego przez zmienioną tkan-
kę, co pozwala przeliczyć go na 
twardość guza.

– Ja mam świra w sprawie dia-
gnostyki USG raka piersi – nie 

kryje Michalak. Miał tego „świ-
ra” od zawsze, wielu naszych 
czytelników pamięta, że USG 
w Ars Medice w latach 90., gdy 
przychodnia była na Zduńskiej, 
było też jednym z pierwszych 
w okolicy i cieszyło się ogrom-
ną popularnością. A zmiany, 
o których doktor opowiada, to te, 
których nie chcemy. Często raki. 
O walce z nimi Michalak opo-
wiada zajmująco. Posłuchajcie. 
Bo mówi rzeczy, o których nie 
słyszeliście.

Na przykład to, że choć Pol-
ska wcale nie należy do tych kra-
jów Europy, w których rak piersi 
występuje najczęściej (nie wspo-
minając już o Stanach, w których 
jest jeszcze gorzej), to jeśli chodzi 
o efekty leczenia, jesteśmy blisko 
końca. Śmiertelność po zachoro-
waniu jest wysoka. Pięciu lat po 
zachorowaniu dożywa w Polsce 
76,5% pań (w 2001 roku było to 
71%), to jest trzeci od końca wy-
nik w Europie. W Szwecji prze-
żywa 88%. W Polsce umiera 
na raka piersi corocznie około 6 
tysięcy kobiet. Zachorowań jest 
też coraz więcej: w roku 2000 
było ich 11 tysięcy rocznie, 10 lat 
później 15,7 tysiąca, w roku ubie-
głym 18 tysięcy, a prognozy mó-
wią, że w roku 2025 może być 
21-22 tysiące. 

Menopauza 
jak znak ostrzegawczy
Dlaczego tak się dzieje? Nie 

wiemy. Pewnym jest to, że pod-
stawowym czynnikiem ryzyka 
jest wiek, a że żyjemy dłużej, to 
i chorób charakterystycznych dla 
wieku starszego przybywa. Jeże-
li pacjentka przychodząca do ga-
binetu na badanie ma 30 lat, to 

prawdopodobieństwo, że lekarz 
wykryje u niej raka piersi, wyno-
si 1:400, zachorowalność wzrasta 
po 35. roku życia, dla sześćdzie-
sięciolatki wynosi już 1:9! Ponad 
80% przypadków wykrywa się 
u pań między 50. a 69. rokiem ży-
cia. Co ciekawe, później zachoro-
walność spada. Dlaczego? – Tego 
nie wiemy. Po prostu nie wiemy 
– mówi dr Michalak. 

Obserwuje się ostatnio 
wzrost liczby zachorowań tak-
że u kobiet młodszych, przed 
menopauzą, a nawet u 20-let-
nich – ale on nie jest znaczny.

Pozostałych czynników jest wie-
le, rak piersi jest wybitnie hete-
rogenny i dr Michalak mówi, że 

ich znaczenie jest dyskusyjne. Na 
pewno nie pomagają papierosy 
i nadużywanie alkoholu, są też 
raki hormonozależne – powodo-
wane najprawdopodobniej przez 
nadmiar estrogenów, więc bardziej 
prawdopodobne u tych pań, które 
w życiu przeszły większą licz-
bę cykli miesiączkowych. Innymi 
słowy: nieco mniej narażone na 
nie są te, które dłużej karmiły pier-
sią i miały więcej dzieci. Ale to 
jest zmniejszenie ryzyka minimal-
nego stopnia, rzędu około 2,5%. 
Ale poza tym?

Co jeszcze sprawia, że ktoś 
na raka zachoruje? Prawdopodob-
nych czynników jest wiele, ale nie 
jesteśmy w stanie ich wszystkich 
zidentyfi kować.

Możliwe jest leczenie 
celowane
Jeszcze 10, 20 lat temu odpo-

wiedź na pytanie dlaczego w Pol-
sce panie umierają na raka czę-
ściej niż w przywołanej tu jako 
przykład Szwecji brzmiałaby: 
za późno wykrywamy. Wczesne 
wykrycie uważano za najlepsze 
antidotum. I to nadal jest praw-
da, z tym, że niepełna. Wszelkie 
sukcesy w walce z rakiem pier-
si, znajdujące odzwierciedlenie 
w 5-letniej przeżywalności, osią-

Zdrowie
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choć już 20 lat 
temu zrobiłem
100 tysięcy badań, 
zawsze 
w raku piersi 
mogę zobaczyć 
coś, czego jeszcze 
nie widziałem.

zachorowań 
jest coraz więcej: 
w roku 2000 było ich 
11 tys. rocznie, 10 lat 
później 15,7 tys., 
w roku ubiegłym 
18 tys., a prognozy 
mówią, że w roku 
2025 może być 
21-22 tysiące.

SkaLa BI-raDS CzYLI SYSteM StanDarYzaCJI OPISÓw BaDaŃ DIaGnOStYCznYCH PIerSI
Bi-RADS 1: badanie 
prawidłowe, zaleca się 
okresową kontrolę, 
np. uSG raz w roku.
Bi-RADS 2: badanie 
prawidłowe, wykazujące 
obecność zmian łagodnych, 
np. torbieli prostych, drobnych 
gruczolakowłókniaków, 
rozproszonych mikrozwapnień.
Bi-RADS 3: badanie, 
w którym wykryto zmianę 
prawdopodobnie łagodną, 
ryzyko złośliwości wynosi 
do 2%, zaleca się kontrolę 
obrazową za 6 miesięcy, 

może dotyczyć zmian 
takich jak: skupiska 
mikrozwapnień, torbiele 
złożone, gruczolakowłókniaki, 
asymetryczne zagęszczenia. 
u kobiet z podwyższonym 
ryzykiem zachorowania 
na raka piersi zalecane 
jest wykonanie biopsji 
gruboigłowej i pobranie 
materiału do badania 
histopatologicznego.
Bi-RADS 4: badanie, w którym 
stwierdza się obecność zmiany 
wymagającej wykonania biopsji 
w celu określenia charakteru 

opisywanej zmiany. 
z uwagi na szeroki wachlarz 
ryzyka złośliwości w tej grupie, 
autorzy wyodrębnili trzy 
podkategorie, Bi-RADS 4a, 
4b i 4c, szacunkowe ryzyko 
obecności zmiany złośliwej 
rozkłada się w kolejności: 
2-10%, 10-50% i 50-95%. 
w każdym przypadku 
zaleceniem będzie wykonanie 
weryfi kacja histopatologiczna 
zmiany w biopsji gruboigłowej 
lub mammotomicznej.
Bi-RADS 5: badanie, w którym 
stwierdzono obecność zmiany 

wysoce podejrzanej 
o proces nowotworowy, 
ryzyko złośliwości 
większe niż 95%, wskazane 
wykonanie biopsji gruboigłowej 
w trybie pilnym. 
wynik ujemny badania 
histopatologicznego 
nie wyklucza złośliwego 
charakteru zmiany i nie zwalnia 
z wykonania dodatkowej 
diagnostyki i/lub biopsji 
chirurgicznej.
Bi-RADS 6: rozpoznany 
i potwierdzony w badaniu 
histopatologicznym rak piersi.

Widoczny na ekranie guz złośliwy. mały, ma 6x4 mm, ale już dostrzeżony.

Dr krzysztof michalak przy najnowszym aparacie uSG w Ars medice. na ekranie widać niepokojące zmiany.
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wczesne wykrycia 
już nie wystarczają, 
by jeszcze bardziej 
zmniejszyć 
umieralność,  
pod tym względem 
w pewnym sensie 
doszliśmy do ściany. 
Teraz liczy się 
prawidłowe leczenie, 
zindywidualizowane, 
dobrane  
do konkretnego 
rodzaju raka. 

gane były dotąd właśnie przez 
coraz lepszą diagnostykę, wła-
śnie przez badania mammogra-
ficzne, samobadanie, USG. Ale 
obecnie – twierdzi dr Michalak 
– wielu ekspertów skłania się 
do opinii, że wczesne wykry-
cia już nie wystarczają do tego, 
by jeszcze bardziej zmniejszyć 
umieralność, że pod tym wzglę-
dem w pewnym sensie doszliśmy  
do ściany. Teraz liczy się prawi-
dłowe leczenie, zindywidualizo-
wane, dobrane do konkretnego 
rodzaju raka. A z tym w Polsce 
nie jest dobrze.

Przy czym diagnostyka pozo-
staje nadal kluczowa – diagno-
styka na poziomie umożliwiają-
cym identyfikację jaki to jest rak  
– i czy na pewno rak. Bo rak piersi 
to choroba o bardzo zróżnicowa-
nym pochodzeniu, są jego czte-
ry podstawowe typy, potrafimy je 
rozróżniać – a do każdego guza 
dobrać inne, specyficzne leczenie, 
stosować inne, celowane leki. I to 
jest już możliwe.

Powiedzieć lekarzowi 
może znaczyć: przeżyć
Bywa, że rak jest uwarunkowa-

ny genetycznie. Nie są to częste 
przypadki (około 5-7% wszyst-
kich), niemniej ryzyko wystąpie-
nia choroby jest wtedy ogromne. 
Ważne, że istnieją możliwości, by 
to zbadać, czy genetyczne upośle-
dzenie występuje czy nie. Najważ-
niejszy jest wywiad u ginekologa: 
czy w rodzinie występowały takie 
przypadki. Jeśli tak, to następnym 
krokiem jest pobranie z różnych 
tkanek ustrojowych materiału do 
badań genetycznych, na obec-
ność mutacji w genach BRCA1 
i BRCA2. Badanie takie kosztuje 
komercyjnie 200 zł, ale wykonuje 
się je tylko raz w życiu, bo to wy-
starczy – i można się uspokoić.

Lub podjąć kroki zaradcze,  
o ile są one konieczne. Gdyż ry-
zyko zachorowania pacjentki,  
u której wykryto mutację, wzrasta 
nawet 20-krotnie. Minimum pro-
filaktyki jest wtedy super częste 
kontrolowanie, ale zaleca się też 
amputację piersi. 

najprostsza rzecz  
na świecie
Ale ogromna większość zacho-

rowań nie jest, na szczęście, uwa-
runkowana genetycznie. Na szczę-
ście – bo to umożliwia celowaną 
terapię farmakologiczną, ewen-
tualnie chemioterapię czy radio-
terapię, a w guzach hormonoza-
leżnych – hormonoterapię. Tyle, 
że wracamy do tematu szybkiego 
wykrycia. Jak wykryć zawczasu, 
że mam raka?

Po pierwsze, mówi dr Micha-
lak, olbrzymi sens ma samoba-
danie piersi. – To jest najprostsza 
rzecz na świecie! Zabiera jedną do 
dwóch minut raz na miesiąc. Od 
30 lat mówię moim pacjentkom: 
dlaczego wy się same nie bada-
cie? Odpowiedź brzmi często: nie 
umiem, nie mam czasu, a także: ja 
zawsze coś u siebie rozpoznaję. Tu 
chodzi o to, by się nauczyć rozpo-
znawać, że to jest coś nowego. Ba-
dając regularnie dochodzę do mi-
strzostwa, na pamięć przecież już 
znam swoje piersi. I jeśli to jest coś 
nowego – idę do lekarza.

Wizyty u ginekologa to druga 
bariera dla tego, by nagle nie zo-
stać zaskoczonym. Ginekolodzy 
powinni swym pacjentkom badać 
piersi, a nadal daleko jest do tego, 
by to było powszechne – ocenia 
Krzysztof Michalak. 

Trzecia, niedoceniana przez pa-
cjentki, a także mało wykorzysty-
wana przez lekarzy – to wizyty  
u lekarza rodzinnego. To tam po-
winien być robiony wywiad ro-
dzinny, to tam pacjentka powinna 

zostać upomniana, że dawno nie 
była na badaniu kontrolnym.

Te badania to czwarta barie-
ra. Mamy mammografię i USG. 
Co wybrać? Odpowiedź jest dość 
prosta: mammografię powinny 
robić przede wszystkim kobiety  
po menopauzie. Nie tylko dlate-
go, że to wiek największego ryzy-
ka, ale i dlatego, że u młodszych 
kobiet struktura piersi jest przede 
wszystkim gruczołowa, a na ta-
kim tle słabo widoczne są w ob-
razie rtg (a jego odmianą przecież 
jest mammografia) zmiany pato-
logiczne. One stają się dobrze wi-
doczne u pań starszych, u których 
– w większości, bo nie u każdej  
– struktura gruczołowa zamienia 
się w tłuszczową. 

Dlatego w Europie zaleca się 
badania mammograficzne jako 
podstawowe, screeningowe – ale 
dla pań w wieku 50+. Ogrom-
ny sens mają wysyłane imiennie  
do pań w tym wieku zaproszenia 
na badanie.

widzimy  
coraz więcej
Natomiast USG winno się sto-

sować do badań po pierwsze tych 
starszych pań, które mają pier-
si tzw. gęste, o strukturze nadal 
gruczołowej (można też stosować 
badanie rezonansem magnetycz-
nym, ale ono jest stosunkowo sła-
bo dostępne). Po drugie ultraso-
nograf ma zastosowanie do badań 
kobiet w ciąży i w ogóle u pacjen-
tek młodszych. 

Po trzecie – i to jest podstawowe 
zastosowanie: do badań pacjen-
tek, u których badanie mammo-
graficzne wykazało jakąś zmianę. 
USG jest wtedy drugim etapem 
diagnozowania. – Oceniamy tę 
zmianę, która wyszła w mammo  
– mówi Krzysztof Michalak  
– i albo potwierdzamy rozpozna-
nie, albo je zaprzeczamy. 

Bo nowoczesne USG to jest 
znakomite narzędzie: ocenia się, 
że pozwala obecnie znaleźć 90% 
istniejących zmian i w takich sa-
mych proporcjach pozwala je pra-
widłowo rozpoznać. – Byłem już 
w stanie rozpoznać zmianę 4-mi-
limetrową i ją opisać, że jest tam 
ryzyko raka, podejrzenie o zło-
śliwość – mówi nasz rozmówca. 
– Oczywiście, mówię to bez za-
dęcia, ja oceniam prawdopodo-
bieństwo, ale to jest duże praw-
dopodobieństwo. Pewność daje 
wynik biopsji czy diagnostyka 
wycięciowa.

W połowie lat 90. w USA opra-
cowano katalog zmian, które są 
obserwowalne na ekranie USG  
i stworzono tzw. deskryptory, czy-
li kategorie ułatwiające opis do-
strzeżonej zmiany. System, zwany 
BI-RADS, pozwala w sposób roz-
poznawalny dla każdego lekarza, 
w każdym kraju na świecie, opi-
sać czy zmiana jest łagodna, czy 
złośliwa (patrz ramka na str. 16). 
W sali od 0 do 6 liczba 1 ozna-
cza brak zmian, 2 – zmianę jedno-
znacznie łagodną, kolejne liczby 
zwiększające się ryzyko złośliwo-
ści, aż do 5 – gdy ryzyko wynosi 
ponad 95%. – Ale nawet ta piątka 
to nie jest jeszcze rozpoznanie, tyl-
ko szacowanie ryzyka – zastrzega 
ginekolog. 

Czwarte zastosowanie USG to 
badanie kontrolne, zalecane co 
6 miesięcy po stwierdzeniu BI-
-RADS na poziomie 3. 

Technika idzie do przodu, USG 
pokaże doświadczonemu gineko-
logowi-diagnoście więcej niż po-
kazywało przed laty, gromadzone 
przez lata doświadczenie pozwala 
też coraz pewniej stawiać diagno-
zy. – Jestem na poziomie eksperc-
kim – Krzysztof Michalak jest da-
leki od fałszywej skromności  
– i mam teraz bardzo dobre wa-
runki do pracy. Ale zadufanie  
w sobie nie jest dobre – podkreśla. 
– Choć już 20 lat temu zrobiłem 
100 tysięcy badań, zawsze w raku 
piersi mogę zobaczyć coś, czego 
jeszcze nie widziałem. 

Łowicz | mikołaj odwiedził dzieci w szpitalu

Ho, ho, ho! Czy są tu jakieś dzieci?
Za sprawą Klubu Mamy Łowicz oraz 
Stowarzyszenia Łowickie.pl dzieci przebywające 
na oddziale pediatrycznym szpitala w Łowiczu  
6 grudnia, czyli w Mikołajki, odwiedził Mikołaj. 

Akcja pod nazwą „I Ty możesz 
zostać Świętym Mikołajem” orga-
nizowana jest przez osoby z tego 
środowiska od 4 lat. 

Przygotowano ponad 30 pa-
czek, przy czym na oddziale było 
zaledwie 8 dzieci. Pozostałe pacz-
ki zostały więc w szpitalu z myślą 
o pacjentach, którzy w okresie bo-
żonarodzeniowym trafią do szpi-
tala.

W paczkach były maskotki, 
książki, gry i skarpetki ufundowa-
ne przez sponsorów. Najbardziej 

z tej wizyty i prezentów cieszy-
ły się dzieci w wieku przedszkol-
nym, które z wielką radością przy-
jęły wizytę Mikołaja. Tylko jedna 
dziewczynka płakała gdy pode-
szła do Mikołaja, ale gdy zjawiła 
się przy niej mama, od razu po-
czuła się raźniej. Pozostałe dzie-
ci śmiało pochodziły do brodatej 
postaci. 

W rolę Mikołaja po raz czwar-
ty wcielił się Jacek Rybus, prze-
wodnik PTTK i pracownik Urzę-
du Miejskiego. – To bardzo 

szlachetna akcja, organizowana 
przez szlachetnych ludzi. Cieszę się,  
że kolejny raz w tym uczestniczę 
– powiedział nam Mikołaj, przy-
znając, że to bardzo pozytywne 
doświadczenie. 

Organizatorzy przygotowali też 
dużą paczkę dla oddziału, która 
została wręczona ordynator Elż-
biecie Młoczkowskiej. W pacz-
ce tej były gry i puzzle, z których 
będą mogły korzystać hospitalizo-
wane na oddziale dzieci. 

Na koniec wizyty w szpita-
lu Mikołaj i jego pomocnicy od-
wiedzili izbę przyjęć, gdzie nie 
było dzieci, jedynie osoby dorosłe. 
Pracownicy izby bardzo ucieszyli 
się z tej wizyty i chętnie pozowali  
do zdjęć z Mikołajem.  mwk

Prawdziwą radość z wizyty mikołaja w szpitalu wyraziły też widoczne na zdjęciu pracownice izby przyjęć. 
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Na koniec powiew optymizmu: uSG służy nie tylko do wykrywania 
patologii, ale i do rutynowego badania przebiegu ciąży. Ten mały człowiek 
(30 tydzień) nawet nie zdaje sobie sprawy z tego, że mama może już go 
tak dobrze widzieć.

Łowicz | zakład karny

Nowy impuls w trzeźwieniu
Nowo wyremontowane 
pomieszczenie w Zakładzie 
Karnym w Łowiczu zostało 
przeznaczone na miejsca 
spotkań działającej tam  
grupy Anonimowych 
Alkoholików i Narkomanów 
„Przekroczyć próg niewiary”. 
Członkowie grupy wspierają 
się wzajemnie w walce  
z nałogami, przez które 
znaleźli się w tym miejscu.

Warto podkreślić, że sami ska-
zani pracowali przy remoncie 
tego pomieszczenia, zadbali też o 

jego wystrój, rzecz jasna wspiera-
ni przez zakładową kadrę. – Nie 
byłoby to możliwe bez ogromne-
go wsparcia naszej wychowaw-
czyni, pani Aleksandry – mówi 
Michał, lider grupy (jego słowa 
przekazał nam rzecznik Zakładu 
Karnego por. Robert Stępniew-
ski). – Dostajemy też duże wspar-
cie od trzeźwych alkoholików  
z wolności: Darka, Wieśka oraz 
kierownictwa działu penitencjar-
nego, psychologów i poszczegól-
nych wychowawców z oddziałów 
mieszkalnych. Poświęcenia nowe-
go miejsca dokonał więzienny ka-
pelan ks. Bogdan Skóra.

Spotkania grupy działającej  
w łowickiej jednostce odbywają 
dwa razy w tygodniu, osobno dla 
anonimowych alkoholików, osob-
no dla anonimowych narkoma-
nów. Poza tym członkowie grupy 
biorą udział w mityngach na od-
dziale terapeutycznym. 

Niektórzy ze skazanych biorą 
też udział w otwartych mityngach 
organizowanych poza obrębem 
jednostki, m.in. we wspólnocie 
działającej przy parafii katedralnej 
w Łowiczu. 

Z kolei w najbliższa sobotę, 14 
grudnia, sami zorganizują mityng 
dla podobnych grup z jednostek 
penitencjarnych w Łodzi, Płocku  
i Garbalinie oraz dla przedstawi-
cieli Fundacji Biuro Służby Krajo-
wej AA Regionu Łódzkiego.  tm
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Grzegorz Stankiewicz (1962–2018) cz. I 
Urodził się 2 sierpnia 1962 

roku w Łowiczu, całe dzieciństwo 
i młodość spędził na os. Kostka. 
Rodzice pracowali na kolei: mama 
była księgową, tata – pracowni-
kiem technicznym. Jego starszy 
brat Waldemar mieszka obecnie  
i pracuje w Anglii. 

Po ukończeniu Szkoły Podsta-
wowej nr 2, Grzegorz rozpoczął 
naukę w Liceum Ogólnokształ-
cącym im. Józefa Chełmońskie-
go. Maturę zdał w 1981 roku. 
Poniekąd chcąc uniknąć służby 
wojskowej i szukając swojej dro-
gi zawodowej, zaczął się kształcić  
na kierunku pedagogicznym  
w Kolegium Nauczycielskim  
w Łowiczu. Gdy skończył naukę, 
ponownie stanął na rozstaju dróg, 
zastanawiając się co chce w ży-
ciu robić. W dzieciństwie nigdy 
nie wspominał, że chce zostać na-
uczycielem matematyki – tak na-
prawdę został nim z przypadku.

Krótko pracował jako nauczy-
ciel w innej szkole, zanim na po-
nad 30 lat związał się ze Szkołą 
Podstawową w Mastkach. Pracę 
tę dostał, gdy zwolniła się posa-
da matematyka. W pierwszych 
latach pracował również jako na-
uczyciel wychowania fizycznego, 
co było odzwierciedleniem jego 
drugiej wielkiej pasji, jaką był 
sport.

Życie rodzinne
W późniejszych latach swo-

jego życia mieszkał w jednym  
z bloków na osiedlu przy ul. Armii 
Krajowej. 

Jego pierwsze małżeństwo 
trwało tylko kilka lat. Z pierwszą 
żoną ma córkę. 

Po rozwodzie i śmierci mamy 
doskwierała mu samotność, co 
zmieniło się, gdy w dość przy-
padkowych okolicznościach po-
znał Grażynę, u boku której spę-
dził resztę swojego życia. – Byłam 
akurat u koleżanki, w sumie mia-
łam już nawet wychodzić, gdy on 
wpadł coś pożyczyć i jakoś tak za-
proponował, że mnie odprowadzi 
– wspomina pierwsze spotkanie. 
Ich znajomość potoczyła się do-
syć szybko, od samego początku 
dobrze się rozumieli, w niedługim 

czasie podjęli decyzję o zamiesz-
kaniu razem.

– Zawsze powtarzał, że nie uro-
da, nie szczupłość i zgrabność, 
a serce sprawiają, że chce się  
do domu wracać i w nim być. 
Umiał pięknie powiedzieć...  
– przyznaje pani Grażyna. 

Po 2 latach znajomości na świat 
przyszła ich córka Marysia, która 
była „oczkiem w głowie” Grze-
gorza, zawsze ją rozpieszczał.  
Wraz z pojawieniem się Marysi 
zaczęły się szczęśliwe dni w jego 
życiu.

Wspólnie z Grażyną wychowy-
wali także jej syna z pierwszego 
związku – Remigiusza, którego 
zawsze traktował jak swoje biolo-
giczne dziecko. Zresztą miał taką 
naturę, że kochał wszystkie dzie-
ci, a one lgnęły do niego, gdyż po-
święcał im swój czas, zawsze miał 
w zanadrzu jakieś sztuczki i za-
gadki matematyczne albo organi-
zował różnego rodzaju rozgrywki 
sportowe. 

Krótko po tym, jak Grzegorz 
poznał diagnozę o chorobie no-
wotworowej i dzień po jego 55. 

urodzinach, 3 sierpnia 2017 roku 
wzięli z Grażyną ślub cywilny. 

Matematyka  
– druga miłość
Matematyka była dla Grze-

gorza nie tylko przedmiotem na-
uczania, ale także wielką pasją. 
Każde zadanie, z którym nie mógł 
sobie poradzić, traktował jako wy-
zwanie. – Przez pewien czas by-
łam nawet trochę zazdrosna, bo ta 
matematyka zawsze była gdzieś 
pomiędzy nami – wyznaje żona.

Wspomina nawet taką sytuację, 
gdy obudziła się w środku nocy 
i zauważyła, że nigdzie nie ma 
Grzegorza, a światło do łazien-
ki było zapalone. Zaniepokojona 
weszła, by sprawdzić co się dzieje. 
Zastała tam Grzegorza siedzącego 
z książką, ołówkiem i gumką, roz-
wiązującego jakąś matematycz-
ną zagadkę, która nie dawała mu 
spokoju, a przyśniło mu się, jakie 
może być jej rozwiązanie. Podob-
nych sytuacji było całe mnóstwo.

Był nauczycielem z powołania, 
który miał ogromną wiedzę i wy-
jątkowe podejście do dzieci.

Wojciech Sobolewski pamię-
ta, że gdy w latach 90. trafił jako 
młody nauczyciel do szkoły  
w Mastkach i wdrażał się do na-
uczania matematyki, to zawsze 

mógł liczyć na pomoc i wskazów-
ki dydaktyczne ze strony Grze-
gorza Stankiewicza. Wspomina, 
że miał on bardzo dobry kontakt 
z uczniami, z którymi rozmawiał 
„pół żartem, pół serio”, a mimo 
tego darzyli go ogromnym respek-
tem i lgnęli do niego. Miał wyjąt-
kowy talent matematyczny, ale 
doskonale radził też sobie w roli 
wychowawcy klasy. – W czasach, 
gdy obowiązywały jeszcze egza-
miny do szkół średnich, to ucznio-
wie, którzy wychodzili „spod ręki 
Grześka”, nie schodzili w nich po-
niżej czwórki – podkreśla. 

Ich przyjaźń przetrwała nawet 
gdy przestał być już nauczycielem 
w tej szkole. – Grzegorz zachęcił 
mnie i zdopingował, abym zrobił 
studia podyplomowe z matematy-
ki, dzięki czemu do dziś uczę tego 
przedmiotu – powiedział nam 
Wojciech Sobolewski, obecnie 
związany ze Szkołą Podstawową 
nr 7 w Łowiczu. 

Nauczycielki Anna Dzięgie-
lewska i Dorota Celińska-Strach 
poznały Grzegorza Stankiewi-
cza w 1985 roku, na sierpniowej 
Radzie Pedagogicznej w Szko-
le Podstawowej w Mastkach, 
gdy był już w niej nauczycielem 
matematyki i wychowania fi-
zycznego. Wspominają one, że 
świetnie radził sobie w relacjach  
z uczniami. – Potrafił zaszczepić 
w uczniach „miłość” nie tylko do 
trudnej i nielubianej matematyki, 
ale i do sportu. W wielu uczniach 
zaszczepił chęć do trenowania ko-
szykówki, siatkówki, piłki nożnej, 
a w szczególności do tenisa stoło-
wego – wspominają nauczycielki. 
W tenisa grał z młodzieżą w cza-
sie przerw między lekcjami. 

Anna Dzięgielewska i Doro-
ta Celińska-Strach zapamięta-
ły Grzegorza jako kolegę, który 
potrafił pomóc w różnych sytu-
acjach, nie tylko szkolnych. Miał 
duże poczucie humoru, także na 
swój temat. Dystansu do siebie nie 
stracił nawet w chorobie. – Mimo 
że z matematyki niewielu miało 
bardzo dobre oceny, pożegnały go 
tłumy uczniów – podkreślają.  aa

ciąg dalszy  
w następnym numerze

WSPomNieNiA | pozoSTAną w nASzeJ pAmięci

   Grzegorz Stankiewicz 
(1962–2018) 

oDeSzLi oD NAS | 1.12.2019 – 9.12.2019

  1 grudnia:  
leonard markiewicz, l.67

  4 grudnia: Janina kalisiak, 
l.90; Stanisława Sieczkowska, 
l.67; Jerzy kosiorek, l.77.

  5 grudnia: elżbieta bojko, 
l.87; danuta wizgier, l.85.

  6 grudnia: 
 marianna Goździk, l.99

  7 grudnia:  
Janina płuska, l.84

  9 grudnia:  
henryka rybus, l.74; 
wacław Jarota, l.84

reklAmA
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zastała tam Grzegorza 
siedzącego z książką, 
ołówkiem i gumką, 
rozwiązującego jakąś 
matematyczną zagadkę, 
która nie dawała mu 
spokoju, a przyśniło mu 
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Łowicz | korabka

O wielkiej tajemnicy wiary
Ks. Paweł Kozakowski – kape-

lan Sióstr Niepokalanek w Szy-
manowie, który wcześniej pełnił 
funkcję ojca duchownego w Wyż-
szym Seminarium Duchownym 
będzie poprowadzi rekolekcje  
w kościele Matki Bożej Nieustają-
cej Pomocy w Łowiczu. Będą one 
trwały od 15 do 17 grudnia.  

Głównym tematem nauk, ja-
kie wygłosi będzie Eucharystia, 
co jest związane z hasłem nowe-
go roku liturgicznego, który roz-
począł się wraz z Adwentem,  
a brzmi „Wielka tajemnica wiary”. 

W niedzielę 15 grudnia dusz-
pasterz poprowadzi nauki podczas 
wszystkich mszy św.: o godz. 8, 
10 – dla dzieci, w tym tych, któ-
re przygotowują się do I Komu-
nii Świętej, 11.15 – odprawianej w 

kaplicy w Chąśnie, o 12.30 i 18 – 
z nauką dla młodzieży. 

W poniedziałek o godz. 9 od-
prawiona zostanie msza św, z na-
uką dla wszystkich, o 15.30 zapla-
nowano liturgię słowa dla dzieci 
i młodzieży, o godz. 17 – mszę św. 
z nauką dla wszystkich w Chąśnie, 
o godz. 19 – dla dorosłych. 

We wtorek, 17 grudnia o godz. 
9 – msza św. z nauką dla wszyst-
kich, podczas której udzielany bę-
dzie sakrament chorych. Msza 
św. dla dzieci i młodzieży o godz. 
15.50, msza św. w Chąśnie o 17,  
a o godz. 19 w kościele w Łowi-
czu, z nauką dla wszystkich 

W poniedziałek i wtorek od 
godz. 15.15 w kościele przy ul. 
Brzozowej prowadzona będzie 
spowiedź.  mwk   
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WitAmy WŚRóD NAS | w oSTATnich dniAch urodzili Się w Łowiczu i w GŁownie

W tej rubryce zamieszczamy 
fotografie noworodków, które 
w dniach poprzedzających wydanie 
tego numeru tygodnika urodziły się 
w szpitalach w Łowiczu i w Głownie, 
wraz z datą i godziną tej szczęśliwej 
dla rodziców chwili. dziękujemy rodzi-
com, którzy zgodzili się na publikację 
i życzymy dużo radości z powiększe-
nia rodziny. każde nowo narodzone 
dziecko witamy serdecznie w naszej 
lokalnej społeczności. 
A jeśli wasze dziecko urodziło się  
w tych dniach w jakimś innym szpita-
lu – prosimy, przyślijcie nam fotografię 
i dane (redakcja@lowiczanin.info) – 
także z przyjemnością je zamieścimy. 
 Redakcja

Dorian Bartoszewicz,  
ur. 28.11.2019 r., godz. 7.52,  
dł. 54 cm, waga 3.000 g,  
syn małgorzaty i mateusza,  
zam. Głowno.

Lena koza,  
ur. 28.11.2019 r., godz. 11.55,  
dł. 57 cm, waga 3.700 g,  
córka magdaleny i pawła,  
zam. Łowicz.

Wiktoria misztal,  
ur. 30.11.2019 r., godz. 6.25,  
dł. 54 cm, waga 3.200 g,  
córka marleny i rafała,  
zam. wólka Łasiecka.

ignacy Gołębiewski,  
ur. 2.12.2019 r., godz. 4.00,  
dł. 55 cm, waga 3.640 g,  
syn moniki i cypriana,  
zam. kuczków.

Antonina Strońska, 
ur. 3.12.2019 r., godz. 12.50, 
dł. 55 cm, waga 3.720 g, 
córka pauliny i michała, 
zam. Sarnów.

kasjan Pokora,  
ur. 5.12.219 r., godz. 21.40,  
dł. 50 cm, waga 3.250 g,  
syn natalii i michała,  
zam. Seligów.

Weronika Rózga,  
ur. 7.12.2019 r., godz. 6.00,  
dł. 54 cm, waga 3.790 g,  
córka beaty i Jakuba,  
zam. Skierniewice.

malwinka mostowska,  
ur. 8.12.2019 r., godz. 18.20,  
dł. 55 cm, waga 3.300 g,  
córka moniki i michała,  
zam. Łowicz.

Łowicz | pck: Jolanta Głowacka odznaczona medalem

Zaangażowanie za młodu będzie 
procentować w dorosłym życiu
Na gali z okazji wojewódzkiego jubileuszu 100-lecia istnienia  
Polskiego Czerwonego Krzyża kierownik biura PCK w naszym mieście 
Jolanta Głowacka została odznaczona nadanym przez prezydenta RP 
Andrzeja Dudę złotym Medalem za Długoletnią Służbę.

Jolanta Głowacka była jedną  
z wielu osób, które na gali PCK  
w Teatrze Muzycznym w Łodzi 
zostały odznaczone zarówno od-
znaczeniami państwowymi, od-
znakami honorowymi PCK i me-
dalami 100-lecia PCK, jednak 
jedyną z rejonu Łowicza. Więk-
szość osób pochodziła z Łodzi  
i najbliższej okolicy.

Głowacka podkreśla, że jej 
praca nie miałaby sensu, gdyby 
nie ludzie chcący się angażować  
w działania PCK. To oni tworzą 
tę organizację i są podstawą jej 
funkcjonowania. – Możemy po-
chwalić się istnieniem w tej chwili 
17 szkolnych kół PCK na terenie 
miasta i powiatu, na tle innych po-
wiatów jest to sporo – mówi nam 
Głowacka.

Od tego wsparcia ze strony dy-
rektorów szkół, jak i nauczycieli, 
którzy chcą się podjąć opieki nad 
kołem, zależy dynamika pracy.  
A samo podjęcie się przez dzie-
ci czy młodzież zaangażowania  
w działalność PCK jest już też 
świetną pracą wychowawczą.

Szkołą numerem jeden w tej 
współpracy od lat jest placówka 
w Błędowie, jeszcze do niedaw-
na opiekunem koła była nauczy-
cielka Teresa Franaszek, która 
wewnątrz szkoły pod szyldem or-
ganizacji podejmowała wiele in-
dywidualnych inicjatyw, przede 
wszystkim pomocy osobom po-
trzebującym wsparcia. Po zmianie 
opiekuna koło nadal jest aktywne.

Inne aktywne koła działają 
np. w Nieborowie, gdzie prowa-
dzi je Aleksandra Deluga, w So-

bocie, gdzie zajmuje się nim Bo-
gumiła Wiśniewska, aktywne są 
także szkoły w Jamnie czy Mast-
kach. Wszystkie one angażują się 
nie tylko w konkursy czy progra-
my edukacyjne, ale także w bez-
pośrednią pomoc, np. w zbiera-
nie ziemiopłodów dla stołówki dla 
potrzebujących wsparcia, którą 
PCK prowadzi w Łowiczu.

Bardzo ważna jest dla PCK do-
bra współpraca ze szkołami śred-
nimi, angażują się tam zarówno 
nauczyciele, pojedynczy ucznio-
wie, jak i samorządy uczniowskie, 
najaktywniejsze są w I i w II LO, 
w ZSP nr 4. Uczniowie tych szkół 
m.in. kwestują na ulicach, oddają 
krew w akcji „Młoda krew ratuje 
życie”.

– Poziom współpracy z pla-
cówkami oświatowymi oceniam 
na bardzo dobry, a zaczynamy już 
od przedszkoli, np. w tym roku aż 

pięć z nich z terenu miasta zaan-
gażowało się w naszą akcję pro-
mującą bezpieczeństwo na dro-
gach – mówi Jolanta Głowacka. 
– Dzięki pracy nauczycieli w ko-
łach uczymy dzieci i młodzież, 
że warto pomagać, że trzeba być 
wrażliwym na los drugiego czło-
wieka. W dorosłym życiu chętnie 
będą oni wspierać naszą działal-
ność – dodaje.

Dodała też, że zaangażowa-
nie tych wszystkich osób może 
przynieść sukces tylko i jedynie 
jeśli dołączą do nich sponsorzy.  
Od lat tych jest sporo, w dużej 
mierze są to lokalne firmy produ-
kujące żywność: Bracia Urbanek, 
Agros Nova, Henko, Okręgowa 
Spółdzielnia Mleczarska czy mar-
ket Intermarche. 

– Ciągle najbardziej jednak cie-
szy mnie, gdy pojawia się ktoś 
nowy, kto przeczytał w prasie, 
albo usłyszał od kogoś, że pro-
wadzimy akcję i przyszedł do nas  
z ofertą wsparcia, polegając  
na odruchu serca – opowiada.  
– W pamięci mam pewną panią, 
która zgłosiła się do nas z 10 sa-
modzielnie wykonanymi paczka-
mi dla naszych podopiecznych. 
Niesamowite zaangażowanie  
– powiedziała.

Pani Jolanta pracuje w oddzia-
le łowickiego PCK już 33 lata.  
– Pracę zawodową zaczynałam  
w zakładach Syntex, w księgowo-
ści materiałowej. – To nie był mój 
świat, katalogowanie, rozliczanie 
igieł płaszczek... Choć byłam su-
mienna i chwalona za to jak wy-
konywałam swoje obowiązki, to 

gdy dowiedziałam się, że w od-
dziale PCK w Łowiczu zwalnia 
się jedno z miejsc, postanowi-
łam spróbować, byłam na roz-
mowie z ówczesną dyrektor Zo-
fią Grabowską i musiałam się jej 
spodobać, od początku miałam 
pod swoimi skrzydłami młodzież 
– wspomina. Przez 19 lat zajmo-
wała się organizacją obozów wy-
poczynkowych, na których mło-
dzież zwiedzała i uczyła się np. 
pierwszej pomocy przedmedycz-
nej. Jeździło na nie kilkadziesiąt 
osób. Z czasem obozy takie sta-
wały się jednak coraz większym 
problemem organizacyjnym i od-
dział ich zaniechał.

Jak wspomina, zaczynała  
w biurze, które mieściło się w ka-
mienicy przy Nowym Rynku, 
pracowało w nim wówczas kilka 
osób, po zmianach, około 20 lat 
temu, biuro prowadzi samodziel-
nie. Podkreśla, że ma duże wspar-
cie zarządu organizacji, na czele 
którego od kilku lat stoi Krzysz-
tof Gajda. W pracach biurowych 
pomaga jej Danuta Dąbrowska. 
Organizacja ma obecnie siedzibę 
przy ul. Stanisławskiego 23/4.  tb

Łowicz | rodzice – dzieciom 

To nie ta bajka!
„Zamieszanie  
w krainie bajek” – to tytuł 
przedstawienia, które 
w prezencie na na Mikołajki 
przygotowali rodzice dzieci 
z Przedszkola nr 5 „Jaś  
i Małgosia” w Łowiczu.

Za sprawą działania dwóch 
złych Wróżek (w tych rolach wy-
stąpiły Angelika Wiśniewska  
i Marta Wielec), pomieszały się 
postacie z wielu bajek, które nigdy 
nie powinny się spotkać. Były to: 
Baba Jaga (Olga Grocholewicz), 
Jaś i Małgosia (Krzysztof Gajda 
i Dorota Chylińska). Czerwony 
Kapturek (Marta Adamska), Kra-
snoludki (Paula Rutkowska, Pau-
lina Szachogłuchowicz, Katarzy-
na Podlewska, Tatiana Śmiełek, 
Kamila Dylik-Gajda i Magdalena 
Zaręba), Minionki (Paulina Try-
giel i Sylwia Zabost), Wilk (Ewa 
Dylik) i Kot w Butach (Daniel 
Waliszewski). 

Na szczęście dzięki interwencji 
Króla Baj (Karolina Pawłowska) 
na koniec udało się udało się nad 
całym zamieszaniem zapanować, 
a w krainie bajek zaprowadzić po-
rządek. 

Wcześniej jednak widać było, 
że nie tylko dzieci, ale i rodzi-
ce, przedstawieniem bawili się 
wspaniale. Dzieci spontanicznie 
reagowały śmiechem na zabaw-
ne sytuacje, których było co nie 
miara, podrygiwały np. w czasie 
tańca Minionków z Krasnolud-
kami. Zdarzały się też momenty 
komiczne, gdy Kot w butach pró-
bował złapać zajączka (maskot-
kę), którym się bawiły Minionki, 
a dziecko na widowni powiedziało 
nagle: „A ja mam dwa zajączki!”. 
Nieraz rodzicom trudno było po-
wstrzymać śmiech, a przecież nie-
które sceny tego wymagały. 

Na koniec dyrektor placów-
ki przedstawiła wszystkich rodzi-
ców, według formuły – kto jest 
czyim rodzicem. Oprócz wymie-
nionych postaci był narrator – Ka-
tarzyna Gajda, czyli dla dzieci  
– mama Franka. 

Po przedstawieniu dzieci od-
wiedził Mikołaj (Kordian Roga-
nowski), który wręczył prezenty 
najpierw rodzicom, a potem dzie-
ciom. O takiej kolejności zdecy-
dowała dyrektor Emilia Raczek, 
która przyznała: – Mikołaju, u nas 
rodzice też są bardzo grzeczni! 
 mwk

dzięki pracy 
nauczycieli  
w kołach uczymy 
dzieci i młodzież, 
że warto pomagać, 
że trzeba być 
wrażliwym na los 
drugiego człowieka.

Jolanta Głowacka

Gabriel Aftewicz,  
ur. 10.12.2019 r., godz. 12.15,  
dł. 54 cm, waga 3.540 g,  
syn marty i michała,  
zam. Łowicz.

Jolanta Głowacka,  
chwilę po wręczeniu medalu  
na gali pck w Łodzi.
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W rolach złych Wróżek, które pomieszały bohaterów bajek 
wystąpiły: Angelika wiśniewska i marta wielec. 
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Dzierzgówek 
Środowiskowa 
wigilia

W piątek, 13 grudnia, o godz. 
18. w sali gimnastycznej Szko-
ły Podstawowej w Dzierzgówku 
rozpocznie się wigilia środowi-
skowa, przygotowana wspólnie 
przez nauczycieli i uczniów. Dy-
rekcja szkoły zaprasza do udziału 
w niej, nie tylko rodziców i dzieci,  
ale i wszystkich mieszkańców tej 
miejscowości oraz Bełchowa. 

W programie spotkania jest 
świąteczne przedstawienie, dzie-
lenie się opłatkiem oraz kiermasz 
ozdób świątecznych, które wyko-
nali uczniowie.  tb

Nieborów
Jasełka i kiermasz

W piątek, 13 grudnia, o godz. 
17. w Zespole Placówek Oświa-
towych w Nieborowie rozpocz-
nie się spotkanie świąteczne. Tra-
dycyjnie, zaproszenie do udziału  
w nim nie dotyczy wyłącznie spo-
łeczności szkolnej, ale wszystkich 
mieszkańców miejscowości. 

Spotkanie rozpocznie się jaseł-
kami, po nich przewidziano kier-
masz ozdób świątecznych, wyko-
nanych przez uczniów i rodziców. 
Najładniejsze zostaną zlicytowa-
ne.  tb
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Łowicz | Galeria browarna

To nie jest prosty remont
Trwają prace nad I etapem 
renowacji i konserwacji 
zabytkowego budynku 
po dawnym kościele 
ewangelickim, a obecnie 
Galerii Browarna. 
Renowacji poddawana jest 
m.in. charakterystyczna 
glorieta (nadbudówka 
przykryta kopułą).

Prowadzona przez państwa 
Biernackich galeria otrzymała  
na ten etap renowacji 75 tys. zł 
dofinansowania w ramach kon-
kursu Urzędu Marszałkowskiego  
w Łodzi. Trzeba jednak za-
znaczyć, że wystarcza to tylko  
na część kosztów całego remontu.

Ze względu na zabytkowy cha-
rakter obiektu trudno jest mówić 
o choćby przybliżonych termi-

nach zakończenia jego renowacji. 
Ostatni remont gloriety miał miej-
sce przeszło ćwierć wieku temu. 
Pod kopułą przez lata gnieździły 
się zwierzęta, takie jak gołębie, 

sowy czy nietoperze, więc bardzo 
pracochłonne było samo oczysz-
czenie go nich. Planowany jest 
już II etap renowacji, czyli reno-
wacja konstrukcji ze słupami pod-

trzymującymi nadbudówkę wraz  
z więźbą. 

Przypomnijmy, że budynek 
przy skrzyżowaniu Browarnej  
i Podrzecznej pochodzi z I połowy 
XIX wieku, powstawał jako dom 
modlitwy dla łowickich ewange-
lików (poświęcony był w listopa-
dzie 1839 roku, jeszcze w trakcie 
budowy). Jest dziełem Henryka 
Marconiego, jednego z najwybit-
niejszych przedstawicieli klasy-
cyzmu w architekturze polskiej, 
chociaż niektóre źródła przypisu-
ją autorstwo projektu Janowi Łu-
czajowi. 

Budynek był częściowo znisz-
czony podczas działań wojen-
nych w 1914 roku, odbudowany 
po wojnie. W 1985 r., na mocy 
porozumienia pomiędzy admi-
nistratorem parafii ewangelicko-
-augsburskiej w Łowiczu a na-
czelnikiem miasta, kościół wraz 
z przyległym placem został zaku-
piony przez Skarb Państwa za 9,16 
mln zł. Andrzej Biernacki nabył 
go w 1991 r. 9 lat później została 
otwarta Galeria Browarna.  tm

Łowicz | powiatowa biblioteka publiczna

Dyktando DKK
11 osób zmierzyło się z tekstem 

V Dyktanda Dyskusyjnych Klu-
bów Książki województwa łódz-
kiego, które można było napisać 
21 listopada w Powiatowej Biblio-
tece Publicznej w Łowiczu. Tekst 
pt. „Spacer ulicą Piotrkowską”, 
został dostarczony przez Woje-
wódzką Bibliotekę Publiczną im. 
Marszałka Józefa Piłsudskiego  
w Łodzi, która była współorgani-
zatorem przedsięwzięcia. 

Aby wziąć udział w dyktan-
dzie nie trzeba było być człon-
kiem DKK, ale trzeba było się 
wcześniej zapisać. Zgłoszeń było 

więcej niż uczestników – 16. Gdy 
tekst dyktanda podyktowano, 
wówczas zabrano uczestnikom 
długopisy, którymi go pisali i roz-
dano długopisy z wkładem czer-
wonym. Na podstawie tekstu dyk-
tanda wyświetlonego na ekranie 
każdy sam zaznaczał swoje błędy. 
A te popełniano – nikt nie napisał 
bezbłędnie, problemy uczestni-
cy mieli zwłaszcza z interpunkcją 
oraz pisownią z małej i wielkiej 
litery (wątpliwości pojawiły się  
w ocenie, które nazwy są własne). 

Najmniejszą liczbę błędów po-
pełnił Jarosław Błaszczyk i to on 

dostał od organizatorów markowe 
wieczne pióro. Pozostali uczest-
nicy zostali obdarowani przez or-
ganizatorów książkami, które  
na przestrzeni lat wydawała PBP 
w Łowiczu. 

Tekst dyktanda nie jest na ra-
zie opublikowany, choć od razu 
to zakładano. Problem w tym,  
że wszystkie DKK w wojewódz-
twie miały pisać dyktando jedne-
go dnia, ale to się nie udało.  mwk

Łowicz| rodzinne warsztaty 

Nie trzeba kupować 
gotowych ozdób
Ponad 100 osób zapisało się 
do wzięcia udziału 
w niedzielę, 8 grudnia,  
w Rodzinnych Warsztatach 
Bożonarodzeniowych  
w Muzeum w Łowiczu.  
Co roku zainteresowanie 
tymi zajęciami  
jest bardzo duże.

Podzieleni na trzy grupy uczest-
nicy wykonywali ozdoby choinko-
we inspirowane łowicką sztuką lu-
dową. – Dzieciaki mają frajdę, bo 
rzadko w domach teraz samemu 
robi się ozdoby, natomiast my za-
chęcamy, żeby wracać do tradycji 
– powiedziała nam kustosz działu 
etnograficznego Magdalena Bar-
tosiewicz. 

Grupy zapisane na godz. 10  
i 14 nauczyły się robić tzw. kalin-
ki (bibułowe kwiaty, które wie-
szano na pająkach łowickich,  

a w późniejszym okresie także 
jako bombki na choinkach) oraz 
łańcuchy ze słomy i bibuły, któ-
rymi dawniej ozdabiano choin-
ki. Z kolei grupa rozpoczynająca 
zajęcia w południe wykonywała 
światy z opłatka, które tradycyjnie 
w okresie świątecznym wiesza-
no pod sufitem w izbie. To rodzaj 
ozdoby wykonywanej z opłatków 
białych i kolorowych (nie poświę-
conych), sklejonej śliną w delikat-
ne kompozycje. 

– Dla nas to taka okazja, żeby 
spędzić czas razem i przy okazji 
się czegoś nauczyć. Teraz w skle-
pach wszystko jest gotowe, tych 
bodźców i reklam jest za dużo,  
a to jednak nie o kupowanie  
w tych świętach chodzi, ale o to, 
żeby być razem – powiedziała 
nam pani Emilia Taraska, mama 
9-letniej Zosi. Podczas warszta-
tów wspólnie wykonały kalinki 
i łańcuch, którymi będą mogły 
ozdobić swój dom na święta.  aa 

Świetna zabawa towarzyszyła uczestnikom warsztatów wykonywania 
ozdób choinkowych w muzeum.
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Glorieta w trakcie renowacji – zdjęcie z ubiegłego tygodnia.
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Dyktando Dkk napisało 11 osób. najmniejszą liczbę błędów popełnił 
Jarosław błaszczyk (trzeci z prawej). 
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Łowicz | Spotkanie z kulturą kaszub

Redzanie zaprezentowali to, 
co u nich najciekawsze
Wymiana dorobku 
kulturalnego to cel spotkań 
organizowanych między 
Łowiczem i jego miastami 
partnerskimi. 7 grudnia  
na „Spotkanie z kulturą 
Kaszub” do Łowicza 
przyjechali  
przedstawiciele Redy.

W budynku byłego Gimna-
zjum nr 1 zorganizowano warszta-
ty taneczne z zespołem Modroki, 
który uczył kaszubskich tańców 
dwie grupy łowickich Koderek. 

– Jesteśmy grupą szkolną, która 
uzupełnia swoimi tańcami treści 
związane z nauką języka kaszub-
skiego. Dzięki staraniom Zrzesze-
nia Kaszubsko-Pomorskiego oraz 
naszych władz wojewódzkich 
udało się wywalczyć ministerialną 
subwencję, aby podtrzymać naukę 
naszego języka. Tu, w Łowiczu, 
uczymy dziś kaszubskich tańców, 
które nie są trudne, bo oparte naj-
częściej na dwu- lub trzymiaro-
wych rytmach – powiedział nam 
Marek Czarnowski, nauczyciel 
kaszubskiego w SP 5 w Redzie. 

Nasza Nenka, czyli taniec 
oczepinowy, koseder, czyli odpo-
wiednik staropolskiego poloneza 
i akrobatyczny dzek, czyli dziki 
taniec – wszystkich trzech miały 
okazję nauczyć się Koderki. Re-
dzanie przywieźli ze sobą rów-

nież instrumenty ludowe – diabel-
skie skrzypce i burczybas, a także 
obrazkowy śpiewany alfabet, czy-
li kaszubskie nuty, za pomocą 
których uczyli łowiczan jednej  
ze swoich przyśpiewek. 

Z kolei w Łowickim Ośrodku 
Kultury odbyły się otwarte warsz-
taty z haftu kaszubskiego. Panie 
i dziewczęta pod okiem hafciarki 
Reginy Kobus mogły nauczyć się 
tworzenia ozdobnych woreczków 
na lawendę czy drobny prezent. 

– Chciałam pokazać przynaj-
mniej część tajników haftu ka-
szubskiego, który jest inspirowa-
ny pięknem natury. Skupiłam się  
na hafcie szkoły żukowskiej, ale 
jest również szkoła wejherow-
ska, pucka, borowiacka, gdańska  
– powiedziała nam Regina Kobus. 

Jak powiedziała nam mistrzyni  
w swojej profesji, w skład haftu 
kaszubskiego wchodzi 7 kolorów: 
żółty, czerwony, zielony, czarny  
i trzy odcienie niebieskiego. 

Można było również spróbo-
wać swoich sił w nauce języka 
kaszubskiego, posłuchać cieka-
wostek o zwyczajach i obrzędach 
kaszubskich, obejrzeć film o Re-
dzie i taniec kaszubski w wyko-
naniu Modroków. Była degustacja 
kuchni regionalnej przygotowana 
prze Danutę Bieńkowską i Zrze-
szenie Kaszubsko-Pomorskie oraz 
żywiołowy występ Krzysztofa 
Krefty. W przyszłym roku łowi-
czanie pojadą do Redy. Podobne 
spotkania planowane są również  
z Lublińcem, miastem partner-
skim Łowicza.  ljs

Bolimów | Gok zaprasza 

Dwa świąteczne konkursy
Ośrodek kultury w Bolimo-

wie czeka do 18 grudnia na prace  
w dwóch konkursach związa-
nych z nadchodzącymi świętami: 
„Anioł – ozdoba Bożonarodzenio-
wa” i „Moja karta świąteczna”.

Pierwszy dotyczy wykona-
nia pracy przestrzennej do wy-

sokości 25 cm, organizator po-
zostawia wolną rękę w zakresie 
użycia materiałów. Mogą w nim 
wziąć udział dzieci ze szkół pod-
stawowych z terenu gminy Boli-
mów, nagrody zostaną wręczone  
w trzech kategoriach, obejmują-
cych klasy: I-III, IV-VI i VII-VIII. 

Drugi konkurs zaadresowa-
ny jest do dzieci uczęszczających 
do przedszkoli na terenie gminy 
Bolimów i polega na wykonaniu 
własnoręcznie, lub z minimalną 
pomocą rodziców i opiekunów, 
karty świątecznej przy użyciu 
np. kartonu i kolorowych papie-
rów. 

Rozstrzygnięcie konkursu pla-
nowane jest jeszcze przed święta-
mi Bożego Narodzenia.  tb

Łowicz | przedszkole nr 3

Dorośli wystąpili  
przed dziećmi
Kilkunastoosobowa grupa 
złożona z rodziców  
i nauczycielek z Przedszkola 
nr 3 przygotowała  
dla swoich pociech  
na Mikołajki niecodzienną 
niespodziankę, jaką było 
przedstawienie teatralne.

Przedstawiona historia nawią-
zywała do dobranocki o przygo-
dach Pszczółki Mai, pojawiły się 
więc znane z niej postacie. Przy-
pomnijmy, że Pszczółka Maja 
jest patronką tego przedszkola. 
W tytułową rolę wcieliła się na-
uczycielka Małgorzata Mosińska,  
a jej kolegą Guciem był Mikołaj 
Płuska, tata Aurelki, który dzień 
wcześniej obchodził urodziny  
– pamiętali o tym pozostali 
uczestnicy, którzy zaśpiewali mu 
„100 lat” podczas próby general-
nej. W rolę Konika Polnego wcie-
lił się Dawid Nowiński, a straszną 
pajęczycą Teklą była Małgorzata 
Bolimowska.

Przedstawienie wspólnie przy-
gotowane przez rodziców i kadrę 
przedszkola nr 3 było zorganizo-
wane po raz drugi. Poprzednie 
wystawiono 2 lata temu, wtedy 
na scenie występowali sami ro-
dzice, a nauczycielki jedynie ich 
wspomagały w przygotowaniach. 
Z tamtej grupy rodziców w tego-

rocznym przedstawieniu wystąpi-
li Karol Jelonek oraz Katarzyna 
Kreps, którzy zagrali małżeństwo 
żuków – Teodora i Teodorową.

– Na pierwszej i drugiej pró-
bie każdy się trochę spinał, ale  
na kolejnych to była już tylko 
przyjemność – mówił nam Karol 
Jelonek już po spektaklu. – Naj-
bardziej obawiałem się sytuacji,  
że w którymś momencie zacznie-
my się wszyscy śmiać zanim zare-
agują dzieci. Jak się pracuje i zaj-
muje dziećmi, to nie ma kiedy się 
dobrze przygotować do roli, a nie-
którzy mieli do nauczenia kwestie 
rozpisane na przeszło 10 stron.

Pan Karol już teraz zadeklaro-
wał, że jeśli w przyszłym roku też 
będzie przedstawienie, to chętnie 
w nim wystąpi.

– Momentami trzeba było się 
ratować improwizacją – mówi 
Małgorzata Mosińska, odtwór-
czyni głównej roli. – Wchodzę  
na scenę, żeby podnieść Gucia, 
który miał leżeć, a tymczasem... 
Gucio już stoi. Dobrze, że w gru-
pie były kreatywne osoby, dzięki 
czemu wyszło płynnie. 

Sądząc po reakcjach dzieci  
– mikołajkowy prezent jak najbar-
dziej się sprawdził. Momentami 
śmiechy były tak głośne, że zagłu-
szały muzyczny podkład, a na ko-
niec rozległy się energiczne bra-
wa.   tm

Redzanie przywieźli instrumenty: diabelskie skrzypce i burczybas. 
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ANa koniec wszyscy aktorzy zaprezentowali układ taneczny do piosenki 
„Tyle słońca w całym mieście” Anny Jantar. 
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Łowicz | Sp 2
Dzieła 
polskich 
kompozytorów 
w wykonaniu 
uczniów
Uczniowie  
Atelier Artystycznego 
Barbary Szkudlarek 
zagrają 18 grudnia utwory 
Ottona Mieczysława 
Żukowskiego i Stanisława 
Moniuszki na otwartym 
dla gości koncercie  
w Szkole Podstawowej nr 2.

Stanisława Moniuszki 
przedstawiać nie trzeba, tym 
bardziej w roku 200. rocznicy 
jego narodzin, bo nie będzie 
to pierwszy w ostatnim czasie 
koncert z jego kompozycjami. 
Być może nieco zapomnianym, 
ale bardzo ciekawym 
kompozytorem jest z kolei 
Otton Mieczysław Żukowski. 
W koncercie znajdą się jego 
opracowania kolęd i pieśni 
bożonarodzeniowych – zaledwie 
kilka z nich to popularne kolędy, 
większość to utwory rzadko 
wykonywane, wręcz unikatowe. 
Koncert 18 grudnia rozpocznie 
się o godzinie 12.00. 
Utworów z tego repertuaru  
w wykonaniu tych samych 
uczniów będzie można 
wysłuchać także 11 stycznia  
w Muzeum w Łowiczu. tm
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Bolimów – Skierniewice | Sprawa okradzionego Alberta wachnika

Włamywacze przyznają się do winy 
2 grudnia przed Sądem Rejonowym w Skierniewicach miała miejsce druga 
rozprawa w sprawie próby włamania i kradzieży z posesji mieszkańca Bolimowa 
Alberta Wachnika w dniu 29 grudnia. Trzech oskarżonych nie stawiło się w sądzie, 
sędzia Krzysztof Kotynia odczytał ich zeznania. Mężczyźni przyznają się w nich 
nie tylko do próby włamania, ale też do wcześniejszych włamań na tę posesję.

Przypomnijmy, że gospodar-
stwo rodzinne pana Alberta Wach-
nika było okradane kilkakrotnie 
w okresie od lipca do października 
2018 roku. Ginęły z niego różne 
rzeczy, np.: piły, ramy rusztowań, 
rozrusznik, bryczka i motocykl 
MZ ETZ. Właściciel ocenił stra-
ty na ponad 13 tys. zł. 29 grudnia 
doszło do próby kolejnej kradzie-
ży. Złodzieje jednak nie wynieśli 
łupu – trzech silników elektrycz-
nych, choć przygotowali je do wy-
niesienia z obejścia. Zostali praw-
dopodobnie czymś spłoszeni, ale 
i same silniki mogły okazać się 
zbyt ciężkie, aby przenieść je do 
samochodu stojącego w sąsiedz-
twie gospodarstwa. W sprawie po-
jawia się jednak tylko jeden silnik, 
największy o mocy 7 kW i orien-
tacyjnej wartości 700 zł. 

Dwa dni później złodzieje wró-
cili na teren gospodarstwa, tym 
razem gospodarz był przygoto-
wany na ich nadejście. Wybiegł 
z domu na podwórko, gdy uru-
chomiły się czujki zainstalowane 
w obejściu, spłoszonym złodzie-
jom przebił opony w samocho-
dzie, a potem gonił ich, aż w rejon 
Wólki Łasieckiej, gdzie zrezygno-
wał, nie chcąc wjeżdżać na pod-

mokły grunt. Tego samego dnia, 
wobec braku efektu poszukiwań 
samochodu przez policję, ruszył 
ponownie sam ich śladem i dość 
szybko odnalazł w rejonie cmen-
tarza w Wólce. Przybyła na miej-
sce policja zatrzymała jednego 
podejrzanego, drugi umknął z po-
jazdu. 

Obecnie w sądzie rozpatrywa-
na jest tylko sprawa kradzieży z 29 
grudnia, pozostałe postępowania, 
w sprawie poprzednich kradzieży, 
zostały umorzone, mimo że prze-
słuchanie ujętych sprawców tego 
ostatniego włamania przyniosło 
ich przyznanie się także do tam-
tych czynów.

Trzej mężczyźni oskarżeni 
o próbę włamania i kradzieży: Łu-
kasz W., Marcin P. i Mariusz W. 
nie stawili się w sądzie, choć cała 
trójka odebrała powiadomienia 
o rozprawie. Sędzia uznał jednak, 
że obecność oskarżonych nie jest 
obowiązkowa i postanowił pro-
wadzić posiedzenie dalej. Sędzia 
odczytał też opinię biegłego z za-
kresu medycyny na temat doku-
mentacji medycznej dostarczonej 
przez Mariusza W. przed pierwszą 
rozprawą. Biegły ocenił, że „brak 
podstaw jest do uznania, że pan 
W. nie może uczestniczyć w po-
stępowaniu karnym, w tym brać 
udziału w rozprawie”.

Posiedzenie rozpoczęło się od 
przesłuchania oskarżyciela posił-

kowego, czyli Alberta Wachnika, 
oraz świadka – córki gospodarza, 
nie wniosło ono jednak nic nowe-
go do sprawy.

Ciekawie dla sprawy wypa-
dły zaś odczytane przez sędzie-
go Kotynię zapisy wyjaśnień zło-
żonych przez trzech oskarżonych 
w toku prowadzonego postępo-
wania przygotowawczego. Choć 
wszyscy przyznają się do próby 
kradzieży, a dwóch z nich nawet 
do kradzieży dokonanych wcze-
śniej na posesji Alberta W., to 
w wyjaśnieniach wiele rzeczy się 
nie zgadza.

Łukasz W. przyznał się do sta-
wianego mu zarzutu próby kra-
dzieży z 29 grudnia. Powie-
dział, że kilka miesięcy wcześniej 
wspólnie z Marcinem P. udali się 
samochodem w okolice gospodar-
stwa Alberta W. Pojazd zostawia-
li w odległości około 500 metrów 
w lesie. – Jest to posesja oddalona 
od innych zabudowań, kiedyś za-
uważyłem, że jest tam dużo zło-
mu – mówił. – Więc (...) z Marci-
nem pierwszy raz ukradliśmy (...), 
jakiś silnik elektryczny i ramki 
do rusztowań, było ich pięć sztuk. 

Po czym ponownie odwiedził, 
ale sam, posesję Alberta W. i ukradł 
rower. Łupy miał upłynniać Mar-
cin W. Trzeci raz odwiedził pose-
sję wspólnie z Marcinem P., ukra-
dli wtedy farby olejne w wiadrze. 
Kolejny raz pojawili się 29 grudnia, 

wówczas wspólnie z Marcinem P. 
i Maćkiem (oskarżony mówił 
prawdopodobnie o Mariuszu W.) 
chcieli ukraść z posesji wspomnia-
ny silnik, nie dali rady go jednak 
unieść. Wrócili na posesję dwa dni 
później, po nieudanej próbie kra-
dzieży został zatrzymany.

Marcin P. przyznał się do sta-
wianego zarzutu, w odczyta-
nych wyjaśnieniach powiedział, 
że wspólnie z Łukaszem W. go-
spodarstwo pana Alberta odwie-
dzali około pięciu razy, trzy razy 
z Maćkiem (oskarżony mówi 
prawdopodobnie o Mariuszu 
W.), zawsze mieli kraść drob-
ny, ale ciężki złom, np. piastę od 
samochodu, bęben od jakiegoś 
urządzenia. Zaprzeczył, aby brał 
udział w kradzieży rusztowań, sil-
ników elektrycznych czy pił spali-
nowych. O tych kradzieżach miał 
nic nie wiedzieć. Przyznał, że zaj-
mował się upłynnianiem łupów, 
robił to na skupie złomu pod So-
chaczewem. Robił to wspólnie 
z Łukaszem W., po czym dzielili 
się zarobkiem. – Ja głównie bra-
łem na paliwo, a Łukasz brał wię-
cej, bo zawsze miał większy pro-
blem z pieniędzmi – zeznawał. 

– Pomysłodawcą tych kradzieży 
był Łukasz W. lub Maciek (Ma-
riusz W.), dokładnie nie pamię-
tam. (...) Według mnie najwięcej 
zarobił na tym Łukasz (...). Ma-
ciek (Mariusz W.) przyjeżdżał też 
tam samemu albo z kimś innym 
i kradli inne rzeczy. Marcin P. 
w swoich zeznaniach powiedział 

też, że złom przewoził na punkt 
skupu swoim samochodem mar-
ki Volvo.

Marcin W. także przyznał się do 
próby kradzieży, opowiada, że na 
miejsce udał się wspólnie z Łuka-
szem W. i Marcinem W. samocho-
dem pierwszego z nich, Volkwa-
genem Golfem, chcieli coś ukraść. 
Próbowali wynieść z posesji silnik 
elektryczny, ale ten okazał się zbyt 
duży i ciężki. – Ja nie widziałem, 
aby ktoś wybiegł (z domu), zresztą 
ja byłem bardzo pijany i to wszyst-
ko. Ja tam z P. i W. byłem tylko 
raz, ja nie mam nic więcej do po-
wiedzenia o kradzieżach, które oni 
dokonywali, zwracam się o moż-
liwość dobrowolnego poddania 
się karze – zapisano w złożonych 
przez niego wyjaśnieniach.

Sędzia Krzysztof Kotynia za-
kończył posiedzenie sądu po-
stanowieniem o wystąpieniu 
do biegłego o wydanie opinii co 
do wartości silnika, który chcie-
li skraść z posesji 29 grudnia trzej 
oskarżeni. Wartość pozwoli oce-
nić czy sąd będzie orzekał w spra-
wie o przestępstwo, czy też wy-
kroczenie (kwotą graniczną jest 
wartość 500 zł). 

Z sali sądowej

reklAmA

reklAmA

tOMaSz
BartOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

marcin p. przyznał się 
do stawianego 
zarzutu, w odczytanych 
wyjaśnieniach 
powiedział, że wspólnie 
z Łukaszem w. 
gospodarstwo 
pana Alberta 
odwiedzali około 
pięciu razy, trzy razy 
z maćkiem, zawsze 
mieli kraść drobny, 
ale ciężki złom.
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 iNfoRmAtoR Łowicki 

ważne telefony
   infolinia PkP: intercity 703 200 200,  

koleje mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka kolej Aglomeracyjna (42) 205 55 15

  informacja PkS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Policja 997 alarmowy
 Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  

46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSm  

46-837-65-58
 taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 

46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308;  
dworcowa: 602-774-552

 taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 Punkt bezpłatnej pomocy  

psychologicznej – budynek muszli 
koncertowej, park błonie w Łowiczu,  
ul. św. floriana 7

dot. uzależnień (alkohol, narkotyki): 
pon. w godz. 15-19, tel. 691-730-115. 
dot. przemocy w rodzinie: soboty  
w godz. 16-19, zapisy osobiście. 
mityngi grup wsparcia:  
Grupa Anonimowych Alkoholików – 
czwartki godz. 19,  
Grupa Anonimowych narkomanów – 
piątki godz. 18.

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

 kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 

 kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8.00, 10.00 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci), 12.30, 17.00. 

 Bazylika katedralna: 
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.

 kościół o.o. Pijarów:  
8.00, 9.30, 11.00, 12.30, 16.00. 

 kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 kościół pw. matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00.
 kaplica seminaryjna: 10.00.

basen w Łowiczu 
ul. kaliska 5, tel. 46-837-32-94

 Pływalnia kryta: czynna pon.-pt. 8.00-
22.00; sob.-niedz. 8.00-20.00.  
wejścia dla posiadających karnety i kupują-
cych bilety wg harmonogramu:

poniedziałki - 12.10-14.45 i 19.50-22.00
wtorki - 11.35-13.45 i 19.15-22.00
środy - 10.30-11.30 i 19.50-22.00
czwartki - 13-16.30 i 19.15-22.00
piątki - 16.50-18.05 i 19.15 -22.00
soboty - 11.00-20, niedziele - 10.00-20.

boiska i hale 
sportowe

 Boiska orlik, ul. Grunwaldzka 9 
tel. 735-048-9514,5

 Boiska orlik ul. Bolimowska 15/19  
tel. 516-031-268

 Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8, 
tel. 46-837-62-08

 Stadion wielofunkcyjny  
ul. Jana pawła ii nr 3, tel. 46-837-51-06

 Hala oSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3, 
tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00  
(we wtorki 7.00-20.00(

 Hala oSiR nr 2 ul. topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04; czynna: 8.00-16.00  
(czw. 8.00-20.00) 

 Boiska orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-
551, czynne: pon.-pt. 12.00-20.00, sob.-ndz. 
12.00-20.00;

 Boisko przy SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 Boisko przy Lo im. Chełmońskiego  

46 837-42-00

lodowisko
 Łowicz, Nowy Rynek; czynne:
od poniedziałku do piątku: 14.00-20.00;
soboty i niedziele: 12.00-20.00 

muzea i wystawy
 Arkadia: ogrody: czynne codziennie 

do zmierzchu; bilety: 12 zł normalny, 8 zł 
ulgowy, 1 zł dzieci i młodzież ucząca się;  
8 zł opłata za psa. 

 Bolimów: izba Pamięci o i wojnie 
światowej – czynna: pon.-wt. w godz.  
12-20, śr.-czw. 100-18, pt. 12-20; Gminny 
ośrodek kultury w bolimowie, ul. Łowicka.

 Łowicz: muzeum, ul. Stary rynek 5/7 
– czynne od wt. do niedz. w godz. 10-16 
(ostatnie wejście 15.30); bilety: normalny 
12 zł, ulgowy 7 zł, wystawy czasowe 3 zł, 
wstęp bezpłatny na wystawy stałe – wtorek;
Wystawy stałe: „Sztuka baroku”,  

„historia miasta i regionu”,  
„etnografia księstwa Łowickiego”,  
izba pamięci Łowickich żydów

Wystawy czasowe:
„Chełmońskie inspiracje –  
w 170. rocznicę urodzin malarza”  
– prezentacja dzieł Józefa chełmońskie-

go ze zbiorów muzeum mazowieckiego 
w płocku; czynna do 31 grudnia. 
„Haller w Łowiczu. 100-lecie pobytu 
Błękitnej Armii” – ekspozycja  
ze zbiorów muzeum w Łowiczu i muzeum 
regionalnego w kutnie w ramach  
obchodów Święta niepodległości;  
czynna do 15 grudnia.
„Po światło na ziemię Łowicką” – ma-
larstwo zbigniewa roberta błaszczyka; 
wystawa czynna do 31 grudnia.
i triennale Wycinanki Ludowej Woje-
wództwa Łódzkiego – wystawa pokon-
kursowa, czynna do 2 lutego 2020 r.
 Łowicz: Skansen przy muzeum  

– do marca 2020 r. czynny tylko z zewnątrz, 
codziennie oprócz poniedziałków w godzi-
nach 10-16, obowiązuje bilet spacerowy.

   Łowicki Park etnograficzny – Skan-
sen w maurzycach – nieczynny do końca 
marca 2020 r.

 Łowicz: muzeum Diecezjalne, Stary 
rynek 20; czynne od pon. do czw. w godz. 
10-16, pt. i sob. w godz. 10-14. 

   Łowicz: Galeria Browarna,  
ul. podrzeczna 17. informacje i kontakt  
ws. zwiedzania: tel. 46/838 56 53  
lub tel. kom. 691 979 262

 Łowicz: muzeum Guzików – ekspozy-
cja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15; Galeria Łowicka, 
ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.

 Łowicz: izba Pamięci Stanisława klic-
kiego – i piętro baszty im. gen. klickiego, 
czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.

 Łowicz: „Las wokół nas” ekologiczny 
konkurs fotograficzny – pokonkursowa 
wystawa nagrodzonych prac; powiatowa 
biblioteka publiczna, Stary rynek 5/7.

 Nieborów: motonostalgia – muzeum 
motoryzacji, nieborów 231a – czynne: pią-
tek, sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci i 
młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 65 
roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 

 Nieborów: muzeum – zwiedzanie: 
codziennie w godz. 10.00-16.00; (25-26 
grudnia – nieczynne);

ogrody – czynne codziennie w godz. 
10.00-18.000; pon. wstęp wolny.
 Nieborów: „temu misiu” – wystawa 

prac Agnieszki kopczyńskiej, czynna  
do 14 grudnia. Gminna biblioteka publicz-
na im. m. konopnickiej, Aleja legionów 
polskich 26. wstęp wolny.

 Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00. bilety do 
pałacu –10 zł (normalny), 3 zł (ulgowy).  
na teren parku – wstęp wolny. 

„ożywić historię, czyli pałac w Sanni- 
kach za czasów Natansonów i Dzie-
wulskich” – wystawa stała nt. historii 
kolejnych właścicieli dóbr sannickich.
Pędzlem po śniegu – świąteczna wysta-
wa malarstwa Agnieszki Sapińskiej.
 Sromów: muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich – czynne: pon.-sob. 9.00-
17.00, niedz. i święta 12.-17.00. Sromów 11, 
gmina kocierzew; tel. 46-838-44-72.

 Walewice:  Pałac – zwiedzanie pon.-pt. 
godz. 8-15; w weekendy 11-17, po wcze-
śniejszej rezerwacji bilety: ulgowy 10,00 zł 
os., normalny 15,00 zł/os.

Stadnina koni – zwiedzanie:  
indywidualnie pon.-pt. w godz. 8-14;  

bilety: ulgowy 5 zł/os., normalny 8,50 zł/
os. zwiedzanie:  rez. tel. 693-422-684.
 złaków kościelny: obrazy matki 

Boskiej Częstochowskiej wykonane 
przez dzieci z Sp w matkach; kościół pw. 
wszystkich Św. w złakowie kościelnym.

 „Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć  
w dużym formacie; zespół Szkół ponad-
gimnazjalnych nr 1, Łowicz, podrzeczna 30.

koncerty
 Sobota, 14 grudnia:
godz. 17.00 – „zwycięska Polska” – 
koncert pod honorowym patronatem 
Starosty Łowickiego; wystąpią: Jan pie-
trzak,piotr rafałko, kapela spod egidy;  
muzeum w Łowiczu, Stary rynek 5/7, 
wstęp wolny.
 Środa, 18 grudnia:
godz. 12.00 – utwory ottona mieczy-
sława Żukowskiego i Stanisława 
moniuszki – otwarty koncert uczniów 
Atelier Artystycznego barbary Szkudla-
rek; Szkoła podstawowa nr 2 w Łowiczu, 
ul. A. mickiewicza. wstęp wolny.
 Sobota, 18 stycznia 2020:
godz. 19.00 – magda umer – recital; 
kino fenix w Łowiczu, ul. podrzeczna 20. 
bilety: wyprzedane.

kino fenix 
Łowicz ul. podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 Czwartek, 12 grudnia:
godz. 14:00 – kraina lodu ii – animacja, 
przygodowy, prod. uSA, reżyseria: Jenni-
fer lee, chris buck, 1 godz. 43 min.
godz. 16:00 – kraina lodu ii
godz. 17:00 – Jak poślubić milionera? 
/ sala ii – komedia romantyczna,  
prod. polska, reżyseria: filip zylber,  
czas: 1 godz. 50 min. 
godz. 18:00 – Last Christmas – ko-
media romantyczna prod. uSA, wielka 
brytania, reż. paul feig, czas: 102 min.
godz. 19:00 – Nadzwyczajni / sala 
ii – komedia romantyczna, prod. francja, 
reżyseria: olivier nakache, Éric Toledano; 
czas: 1 godz. 54 min.
godz. 20:00 – Jak poślubić milionera?
 Piątek, 13 grudnia:
godz. 16:00 – kraina lodu ii
godz. 16:30 – Solid Gold / sala ii – 
thriller polityczny prod. polska, reżyseria: 
Jacek bromski, czas: 2 godz. 25 min.
godz. 18:00 – #Jestem m. misfit – 
komedia prod. polska, reżyseria:  marcin 
ziębiński, czas: 1 godz. 22 min.
godz. 19:00 – Doktor Sen /sala ii – hor-
ror prod. uSA, reżyseria: mike flanagan, 
czas: 2 godz. 31 min.
godz. 19.30 – Dkf „Bez nazwy” 
–  Proceder – film biograficzny prod. 
polska, reżyseria: michał węgrzyn, czas: 
2 godz. 17 min.
 Sobota, 14 grudnia:
godz. 15:30 – Na wyciągnięcie ręki /
sala ii – komedia prod. francja, reżyseria: 
ludovic bernard, czas: 1 godz. 46 min.

godz. 17.30 – Dkf „Bez nazwy” – Ser-
ce Jamajki – dokumentalny, muzyczny 
prod. francja, reżyseria: peter webber, 
czas: 1 godz. 39 min.
godz. 19:30 – Solid Gold / sala ii
 Niedziela, 15 grudnia:
godz. 14:00 – kraina lodu ii
godz. 16:00 – kraina lodu ii
godz. 17.00 – Dkf „Bez nazwy”  
– Amazing Grace: Aretha franklin  
– film dokumentalny, produkcja: uSA, 
reżyseria: Sydney pollack, Alan elliott, 
czas: 1 godz. 29 min.
godz. 18:00 – #Jestem m. misfit
godz. 19:00 – Solid Gold / sala ii
godz. 19:30 –  Doktor Sen
 Poniedziałek – środa, 16–18 grudnia:
godz. 16.00 – kraina lodu ii
godz. 17.00 – Na wyciągnięcie ręki 
/ sala ii
godz. 18:00 – #Jestem m. misfit
godz. 19:00 – Solid Gold / sala ii
godz. 19:30 – Doktor Sen

Bilety: 2D: normalny 17 zł, ulgowy 15 zł, 
tanie poniedziałki 13 zł; 3D: normalny 19 zł, 
ulgowy 16 zł, tanie poniedziałki 15 zł

inne
 Sobota, 14 grudnia:
godz. 14.00 – impreza charytatywna 
na rzecz 10-letniego Adama Buczka 
– ucznia Szkoły podstawowej w Sobocie 
zmagającego się z ostrą białaczką limfo-
blastyczną. w programie: pokaz wozu  
bojowego oSp karsznice duże, konkursy  
i zabawy z mikołajem, kiermasz pierni-
ków, ciast i ciastek domowego wypieku,  
a także chleba ze smalcem i ogórkiem; 
od godz. 17 koncerty: kapela ludowa, 
grupa pauza działająca przy Gok  
w kiernozi oraz występ podopiecznych 
Studia Star z Łowicza. Sala oSp karszni-
ce duże. bilety wstępu: 5 zł. 
 Niedziela, 15 grudnia:
godz. 14:00 – Wigilia parafialna  
na korabce; w programie m.in.: przed-
stawienie jasełek w wykonaniu dzieci 
z przedszkola przy ul. chełmońskiego. 
parafia pw. matki bożej nieustającej 
pomocy w Łowiczu, ul. brzozowa 15.
godz. 16.30 – „oczekuję” – Wieczór 
uwielbienia: msza święta, uwielbienie 
z zespołem ASm, konferencja ks. kamil 
Goc; parafia św. bartłomieja Apostoła w 
domaniewicach; wstęp wolny.
 Poniedziałek, 16 grudnia:
godz. 9:00–11:00 – zbiórka krwi – 
akcja wyjazdowa regionalnego centrum 
krwiodawstwa i krwiolecznictwa; 
 autobus przy Starym rynku 1; 
godz. 11.00–16.00 – „Drzewko za 
makulaturę” – zbiórka makulatury na 
parkingu przy budynku Starostwa powia-
towego w Łowiczu: 15 kg makulatury = 1 
żywa choinka; Łowicz, ul. Starościńska 1.
 Wtorek, 17 grudnia:
godz. 15.30 – „Świąteczny dar  
– magia i czar” – spektakl, poczęstunek  
i spotkanie z mikołajem; Gminna bibliote-
ka publiczna w chąśnie; wstęp wolny.
godz. 17.00 – Dkk – spotkanie 
autorskie z regionalnymi twórcami. 
powiatowa biblioteka publiczna  
w Łowiczu, wejście od ul. 3 maja.

ważne telefony
  informacja: PkS 42-631-97-06
 taxi w Głownie 42-719-10-14
 Policja 997 alarmowy; w Głownie  

42-719-20-20; w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998,  

w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;

 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10;  
w zgierzu 42-675-10-00.

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 12 grudnia: 
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
piątek, 13 grudnia:  
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733 
sobota, 14 grudnia: 
ul. młynarska 1, tel. 42 716-45-95
niedziela, 15 grudnia: 
ul. Swoboda 17, tel. 607-680-286

poniedziałek, 16 grudnia:  
ul. młynarska 1, tel. 42 716-45-95
wtorek, 17 grudnia:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
środa, 18 grudnia:  
ul. kopernika 19, tel. 42 719-20-12
Apteki pełnią dyżury: w dni powsze-
dnie od zakończenia zmiany dziennej 
do 8. dnia nast.; sob. w godz. 20.-8. dnia 
nast.; niedz. i święta 18.-8. dnia nast.
 Stryków: niedziela, 15 grudnia:  
w godz. 9.-14.00: pl. Łukasińskiego 15, 
tel. 42-719-80-85

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 Przychodnie w Strykowie: 

ul. kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 Punkt konsultacyjny  
ds. uzależnień i Przemocy  
w Rodzinie: Głowno, ul. kilińskiego 2 
pok. nr 2, tel. 42-719-26-46
 Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul. norblina 1: pon.-pt. 8.-12.00; 
od stycznia 2020 roku – urząd Gminy  
w Głownie, ul. kilińskiego 2; czynny: wt. i 
czw. 12-16.00, pon., śr., pt. 8-12.00  
Stryków, ul. kościuszki 29: pon.-pt. 12-16

wystawy i muzea
 Galeria Bank&Dm w Głownie.  

Galeria Sztuki Współczesnej Bank&Dm 
– wystawy indywidualne i zbiorowe;  
Głowno, ul. młynarska 5/13, i piętro  
budynku banku Spółdzielczego.

 muzeum Żołnierza Polskiego – umun-
durowanie i ekwipunek żołnierzy i i ii wojny 
światowej; dmosin 2a, tel. 504-327-183.

 Akwarelowe wspomnienia z Portuga-
lii – malarstwo ryszarda korzeniowskiego; 
Galeria miejskiego ośrodka kultury  
w Głownie, ul. kopernika, wystawa czynna 
do 17 stycznia 2020 r., wstęp wolny. 

inne
 Piątek, 13 grudnia:
„Gdzie jesteś kochany Panie mikoła-
ju” – zabawy i animacje dla dzieci;  
dom kultury w niesułkowie;  
wstęp wolny.
– Spotkanie opłatkowe 
dla mieszkańców, w programie także 
koncert katarzyny zawady;  
dom kultury w niesułkowie, wstęp wolny.

iNfoRmAtoR GŁowieńSki i STrykowSki 

ofeRty PRACy 
z dnia 3.12.2019 r.

PoWiAtoWy uRząD PRACy W ŁoWiCzu:
  pracownik produkcji
  Technik prac biurowych
  przedstawiciel handlowy
  Sprzedawca małej gastronomii
  czynności pomocnicze przy produkcji 

spożywczej
  Technik mechanik maszyn i urządzeń
  dziewiarz
  kosmetyczka/manikiurzystka
  pomoc kucharza kuchni indyjskiej
  kucharz kuchni pakistańskiej

PoWiAtoWy uRząD PRACy W zGieRzu:
  mechanik pojazdów samochodowych
  pracownik sklepu w dziale warzywa/owoce
  cieśla budowlany
  Stolarz budowlany
  pracownik budowlany
  Starszy pracownik magazynowy
  operator maszyn
  pracownik magazynowy
  Sprzedawca w dziale obsługi klienta
  opiekun medyczny

PoWiAtoWy uRząD PRACy W kutNie:
  mechanik samochodowy
  robotnicy wykonujący prace proste  

w przemyśle
  pracownik zakładu prefabrykacji
  Asystent sprzedaży
  pracownik rozbioru
  Sprzedawca
  Jeliciarz
  hydraulik
  kasjer-sprzedawca

RoLNik SPRzeDAJe 
ceny z dnia 10.12.2019 r.

Żywiec wieprzowy:

  różyce: 5,90 zł/kg+VAT

  domaniewice: 5,90 zł/kg+VAT

  chąśno: 5,80 zł/kg+VAT

  Skowroda płd.: 6,30 zł/kg+VAT

  karnków: 5,70 zł/kg+VAT

  kiernozia: 5,80 zł/kg + VAT

Żywiec wołowy:

  Skowroda płd.: jałówki 7,50 zł/kg+VAT,  
krowy 5,30 zł/kg+VAT; byki 7,50 zł/kg+VAT

  różyce: jałówki 7,50 zł/kg+VAT,  
krowy 5,50 zł/kg+VAT; byki 7,50 zł/kg+VAT

  domaniewice: jałówki 7,50 zł/kg+VAT,  
krowy 5,50 zł/kg+VAT; byki 7,50 zł/kg+VAT

ważne telefony
  informacja PkP 22-194-36 
  informacja PkS 609-846-204
 Policji w Żychlinie (24) 285-29-97
 Policja w Pacynie: (24) 235-02-710
 Policja w Sannikach: (24) 235-02-75
 komenda Powiatowa Policji  

w kutnie: (24) 253-22-00 
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 oSP w Żychlinie: (24) 285-12-10 

w Pacynie: 604-349-406 
w Bedlnie: (24) 285-51-91

 Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie: 285-10-27

 Awarie oświetlenia ulicznego kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

kutno, ul. popiełuszki 1, nzoz red-med tel. 
(24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: kutno ul. mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 - dyżur całodobowy

msze święte 
w niedziele i święta

 Żychlin, parafia pw. Św. Apostołów piotra 
i pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.

 Żychlin, kaplica pw. św. maksymiliana 
kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

muzea i wystawy
 muzeum – zamek w oporowie  

czynne codziennie w godz. 10.00-16.00.  
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy zamku w oporowie czynny 
codziennie w godzinach 8-17; wstęp wolny.

 muzeum Regionalne w kutnie,  
ul. konduktorska 13, tel. 505 01 98 90

 muzeum Bitwy nad Bzurą w kutnie  
– czynne w godz. 10-16. bilety: 5 zł i 2,50 zł.

 „Żychlin – ulice i place”– wystawa foto-
graficzna Towarzystwa miłośników historii 

żychlina, czynna do 10 grudnia. żychliński 
dom kultury, ul. fabryczna 3. wstęp wolny.

koncerty
 Wtorek, 24 grudnia:
godz, 23.00 – „Raduj się świecie” 
– koncert kolęd, wystąpią: marysia 
kopczyńska, zuzia radosiewicz, Julia 
Tarkowska, bartłomiej Gołębiewski, To-
biasz kopczyński i Szymon Szadkowski, 
schola dziecięco-młodzieżowa ichTiS. 
kościół parafialny w pleckiej dąbrowie.
 Czwartek, 9 stycznia:
godz. 18:00 – młynarski Plays młynar-
ski feat. Gaba kulka; kutnowski dom 
kultury, ul. żółkiewskiego 4. bilety: 60 zł

kino kDk w kutnie 
ul. żółkiewskiego 4, tel. 24-254-21-37 w. 101

 Czwartek, 12 grudnia:
godz. 18:20 – Leonardo. Dzieła 
wszystkie – wystawa na ekranie, reż. 

phil Grabsky; bilety: 20 i 25 zł.
 Piątek – środa, 13–18 grudnia:
godz. 14.15 – kraina Lodu ii – 2d, dub-
bing; animacja, przygodowy, produkcja: 
uSA; reżyseria: Jennifer lee, chris buck; 
czas: 1 godz. 43 min.
godz. 16.30 – Serce Jamajki – 
dokumentalny, muzyczny prod. francja, 
reżyseria: peter webber, czas: 1 godz. 
39 min.
godz. 18.20 – Na noże – kryminał  
prod. uSA; reżyseria: rian Johnson;  
czas: 2 godz. 10 min
godz. 20.30 – Solid Gold

inne
 Czwartek, 12 grudnia: 
godz. 16.00 – Harcerska wigilia – 
spotkanie harcerzy i zuchów z trzech 
gmin: bedlno, oporów i żychlin; Gminny 
ośrodek kultury w bedlnie.
godz. 19.00 – kutno poznaje Stand-
-up. Wieczór 3: Grzegorz Halama 
i Paulina Potocka – projekt skierowany 
tylko dla widzów dorosłych; centrum 

Teatru muzyki i Tańca, ul. Teatralna 1  
w kutnie; wstęp wolny.
 Piątek, 13 grudnia:
godz. 16:30 – Wyszyj wymaluj – 
warsztaty zrób prezent i oryginalnie go 
zapakuj; kutnowski dom kultury,  ul. 
żółkiewskiego 4. koszt 35 zł / ilość 
miejsc ograniczona.
 Niedziela, 15 grudnia:
godz. 16.00 – 55-lecie Żychlińskiego 
Domu kultury – w programie: tort 
i program pt. „Domówka” Soni Boho-
siewicz – komedia koncertowa. 
żdk, ul. fabryczna 3. wstęp wolny. 
 Czwartek, 19 grudnia:
godz. 18:00–20:00 – Piotr Bałtroczyk:  
Starość nie jest dla mięczaków – 
stand-up; Sala widowiskowo-kinowa 
kutnowskiego domu kultury, ul. żółkiew-
skiego 4 bilety: 70 zł.
 Czwartek, 16 stycznia:
godz. 18:00 – marcin Daniec – stand-
-up; Sala widowiskowo-kinowa kdk, 
ul. żółkiewskiego 4 bilety: 70 zł.
 Sobota, 25 stycznia:
godz. 18:00 – Sonia Bohosiewicz 
– Domówka – komedia koncertowa; 
cTmiT, ul. Teatralna 1; bilety: 30 zł.

iNfoRmAtoR dlA żychlinA i okolic

SkARB RoLNikA
noTowAniA z TArGowiSkA mieJSkieGo 
– ceny z dnia 10.12.2019 r.

w Łowiczu w Głownie
brokuły szt. 3,50 3,50
buraki czerwone kg 2,50 2,50
cebula kg 3,50 4,00
czosnek szt. 1,00-1,50 1,50
fasola zielona kg 8,00 8,00
fasola żółta kg 8,00 8,00
gruszki kg 4,00 4,00
jabłka kg 2,00-3,00 2,50-4,00
jaja fermowe 15 szt. 7,00-9,00 7,00-10,00
jaja wiejskie 15 szt. 10-12,00 10,00-12,00
kalafior szt. 3,50-4,00 4,00
kapusta biała szt. 3,00 3,50
kapusta kiszona kg 7,00 7,00
kapusta pekińska szt. 3,00 3,00
koperek pęczek 1,50 1,50-2,00
miód 0,9 litra 30,00 30,00
marchew kg 2,00 2,00
natka pietruszki pęczek 1,50 1,50
ogórki kiszone kg 7,00 7,00
ogórek zielony kg 5,00 5,00
papryka czerwona kg 4,00 4,00
papryka zielona kg 4,00 4,00
papryka żółta kg 4,00 4,00
pieczarki kg 8,00 8,00-10,00
pietruszka kg 5,00 6,00
pomidor malinowy kg 7,00 7,00
pomidor szklarniowy kg 6,00 6,00
por szt. 2,50 2,50
rzodkiewka pęczek 2,50 2,50
sałata szt. 2,50 2,50
seler szt. 4,00 4,00
szczypiorek pęczek 2,00 2,00
śliwki kg - 6,00
włoszczyzna pęczek 3,50 3,00-4,00
ziemniaki kg 2,00-2,50 2,50





 Piątek, 18 grudnia:
godz. 16.00 – Rozstrzygnięcie konkur-
su na Łowicką Szopkę Bożonarodze-
niową i otwarcie wystawy pokonkursowej 
(czynna do końca stycznia);  
kościół ojców pijarów w Łowiczu. 
godz. 17.00 – Spotkanie Dyskusyjnego 
klubu książki w Sannikach;  
pałac w Sannikach, ul. warszawska 142. 
wstęp wolny.
 Sobota, 19 grudnia:
godz. 17.30 – Spotkanie opłatkowe 
mieszkańców i wernisaż: malarstwo 
Waldemara marka Adamskiego, zwią-
zanego z bednarami. Gminna biblioteka 
publiczna w nieborowie, Aleja legionów 
polskich 26. wstęp wolny.
 Niedziela, 22 grudnia:
godz. 17.15 – Wigilijne spotkanie 
mieszkańców, pałac w Sannikach, 
ul. warszawska 142. wstęp wolny.
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Ogłoszenia

 
PuNkty PRzyJmoWANiA oGŁoSzeń DRoBNyCH Do „NoWeGo ŁoWiCzANiNA”: BiuRo oGŁoSzeń ŁoWiCz, ul. piJArSkA 3A; BeDNARy, Sklep p. pApiernik 24A; BoBRoWNiki 27, Sklep p. pAcler; BoLimóW, ul. fArnA 1 Sklep 
„ewA”, p. pApiernik; DomANieWiCe, ul. GŁównA 26, Sklep p. JAkubiAk; GąGoLiN PoŁuDNioWy, Sklep „koS”; iŁóW: pl. rynek STAromieJSki 21; Sklep p. pApierowSkieGo; kieRNoziA, rynek kopernikA, kioSk p.  weSoŁowSkieJ; 
koCieRzeW PóŁNoCNy: Sklep „nA póŁnocnym” kuRABkA 17A, Sklep p. TopolSkieJ; ŁoWiCz, oS. brATkowice, kioSk loTTo; ŁySzkoWiCe, Sklep „dueT”, ul. GminnA 6; NieBoRóW, Al. leGionów polSkich 18, Sklep p. fiGATA;  
NoWA SuCHA 22, Sklep p. Siewiery; oStRóW 20, Sklep p. beJdy; oSmoLiN: ul. rynek 2, Sklep p. SerwAch; ul. rynek 19, Sklep Spożywczo-przemySŁowy; PSzCzoNóW 147, Sklep p. lipińSkieGo; SANNiki, ul. wArSzAwSkA 183,  
Sklep p. olkowicz; SoBotA, pl. zAwiSzy czArneGo 12, Sklep p. bińczAk; StACHLeW 113A, Sklep p. wierzbickieJ; StARy DęBSk 6A, Sklep Spożywczo-przemySŁowy, ŚLeSzyN, ul. GórnA 5,Sklep p. mączyńSkieJ;  
zAWADy 67, Sklep p. SokAlSkieJ; zŁAkóW BoRoWy 139A, Sklep p. piecki;

„WieŚCi z GŁoWNA i StRykoWA”: BiuRo oGŁoSzeń GŁoWNo, ul. ŁowickA 40; GŁoWNo, ul. bielAwSkA 3, Sklep wielobrAnżowy; DmoSiN 1: piekArniA bożenA, krzeSzewSkA; StRykóW: STAry rynek 1;  ul. cmenTArnA 12.

„NoWy ŁoWiCzANiN” WyDANie DLA ŻyCHLiNA i okoLiC”: BeDLNo 28 Sklep mini-mAG; DoBRzeLiN Sklep „mAGdA”, ul. wŁ. JAGieŁŁy; PACyNA, ul. TowArowA 4, Sklep p. m. durki; PLeCkA DąBRoWA, Sklep „monikA”;  
PoDCzACHy 16, Sklep Spożywczo-przemySŁowy; ŚLeSzyN, ul. GórnA 5, Sklep p. mączyńSkieJ; ŻyCHLiN, ul. 29 liSTopAdA 28, Sklep Spożywczo-przemySŁowy.

WyDAWCA i ReDAkCJA Nie PoNoSzą oDPoWieDziALNoŚCi zA tReŚć oGŁoSzeń i RekLAm oPuBLikoWANyCH zGoDNie z ARt. 36 uStAWy  z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWo PRASoWe”

reklAmA

samochodowe

kupno
 złomowanie pojazdów- 

zaświadczenia, auto-skup: uszkodzone, 
rozbite, wyeksploatowane, rząśno 13, 
tel. kom. 602-123-360.

 Subiekt Nieborów Auto-
kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

 Auto skup, wszystkie marki, całe i 
uszkodzone, najlepsze ceny. zadzwoń!, 
tel. kom. 604-191-186.

 każdego dostawczego, tel. kom. 
725-562-998.

 każdego forda Transita, tel. kom. 
725-361-836.

 kupię nissana micrę, 2004-2006 rok, 
tel. kom. 696-061-623.

 wszystkie Toyoty, mercedesy, tel. 
kom. 725-361-836.

sprzedaż
 Audi A6, 2.0 Tdi, 2005 rok, tel. kom. 

600-822-089.

 bmw 318d, 2004 rok, 7.900 zł,  
w rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy,  
tel. kom. 604-706-309.

 bmw 318i, e46, 2003 rok, w 
zamianie mogę przyjąć mniejszy, cena 
atrakcyjna, tel. kom. 513-375-786.

 bmw X5, 4.0 Xd 316 km, 2011/12 
rok, 176.000 km, tel. kom. 693-141-019.

 ciTroËn c5, 2.0 hdi, 2013 rok, i 
właściciel, tel. kom. 508-132-455.

 ciTroËn c5, 2,0 hdi, 2013 
rok, pierwszy właściciel, tel. kom. 
508-132-455.

 fiAT panda iii, 1.2, 2012 rok, 59.000 
km, tel. kom. 695-323-452.

 fiAT panda, 1.1, 2010 rok, 58.000 
km, tel. kom. 722-090-134.

 ford focus c-mAX, 2007r, 176 tys. 
km, czarny, tel. kom. 510-379-330.

 ford kA, tel. kom. 607-168-196.

 ford mondeo, kombi diesel, 2010 
rok, tel. kom. 664-906-235.

 ford mondeo hatchback, 2.0 Tddi, 
2002 rok, 160.000 km, zadbany, tel. 
kom. 690-887-686.

 foRD mondeo, 2.0 diesel, 2014 
rok, wersja titanium, salon Polska, 
tel. kom. 604-568-884.

 hondA civic, 1.4 16V, 2005 
rok, bogate wyposażenie, cena 
konkurencyjna, tel. kom. 513-375-786.

 hondA civic, 1.8 benzyna, 2006 
rok, bezwypadkowa, 22.900 zł, tel. 
kom. 509-061-804.

 hondA Jazz, 2002r, tel. kom. 
515-958-034.

 hyundAi Santafe, 2.0d, 2006 rok, 
uszkodzony silnik, 2.700 zł, tel. kom. 
602-584-266.

 lT28, na części, tel. kom. 
511-383-203.

 maluch 83 na części, tel. kom. 
602-381-914.

 mAzdA 6, 1.8 sedan benzyna, 2004 
rok, tel. kom. 603-624-879.

 mercedeS klasa A, 2014r, tel. kom. 
698-234-166.

 opel Astra, 1.6, benzyna/gaz, 2003 
rok, tel. kom. 794-624-702.

 opel Astra h, 1,3 diesel, 2007 rok, 
tel. kom. 797-618-721.

 opel Astra iii, 1.7 cdTi, 2007 rok, 
czarny metalik, bogate wyposażenie, 
tel. kom. 513-375-786.

 opel Astra kombi, 2,0 dTl, 2002 
rok, srebrny, tel. kom. 602-471-796.

 opel corsa, 1.2, 2012 rok, tel. kom. 
600-944-728.

 opel corsa c, 2003 rok, tel. kom. 
605-721-108.

 opel corsa c, 1.0 benzyna, 2003 
rok, komplet kół zimowych, radio 
Sonny, tel. kom. 781-289-976.

 opel corsa, 1.2 gaz, 2008 rok, stan 
bardzo dobry, tel. kom. 728-314-866.

 oPeL insygnia, diesel, 2010r, tel. 
kom. 604-991-896.

 opel meriva, 1.7 cdTi, 2005 rok, 
klimatyzacja, możliwość zamiany 
(mniejszy), 7.600 zł, tel. kom. 513-329-
718, 513-375-786.

 opel mokka, 1.4 turbo, 2015 rok, 
pełna opcja, bezwypadkowy, 52.900 zł, 
tel. kom. 509-061-804.

 opel Vectra c, 1.9 Tdi, 2009 
rok, skrzynia „6”, 14.900 zł, tel. kom. 
513-375-786.

 peuGeoT 206, 1,1, 2001 rok, 1800zł 
do negocjacji, tel. kom. 795-042-519.

 peuGeoT 508 Sw, 1.6 diesel, 2011 
rok, tel. kom. 698-108-337.

 renAulT clio iV, 1.5 dci, 2013 
rok, 118.000 km, biały, tel. kom. 
506-299-217.

 renAulT clio, 1.5 diesel, 2006 
rok, biały, 3-drzwiowy, tel. kom. 
692-601-689.

 renAulT laguna 2, 2001 
rok, uszkodzony silnik, tel. kom. 
605-094-174.

 renAulT laguna 2, 2004 rok, cena 
do negocjacji, tel. kom. 696-385-646.

 renAulT megane, 1.4, 2003 rok, 
80.000km, bezwypadkowy, i właściciel, 
tel. kom. 513-375-786.

 renAulT Scenic ii, 1.5 dci, 2005 
rok, tel. kom. 600-331-533.

 renAulT Scenic, 1.9 dci, 2005 
rok, 100.500 km, 3.500 zł, tel. kom. 
663-630-650.

 renAulT Scenic, 1.9 Tdi,  
2002 rok, SuV, napęd na 4 koła,  
(w rozliczeniu mogę przyjąć  
mniejszy), atrakcyjna cena, tel. kom. 
513-375-786.

 renAulT Twingo, stan idealny, 1997 
rok, tel. kom. 664-492-791.

 SeAT Alhambra, 1.9 Tdi, 2006 rok, 
tel. kom. 602-223-109.

 SeAT Alhambra, 1.9 tdi, 2003 rok, 
7-osobowy, 787-982-333, tel. kom. 
697-286-861.

 SeAT leon, 1.9 Tdi, 2002 rok, tel. 
kom. 600-349-516.

 SeAT leon, 1.6 Tdi, 2013 rok, 
bezwypadkowy, 33.900 zł, tel. kom. 
509-061-804.

 SkodA fabia, 1.2 benzyna/gaz, 
2010 rok, tel. kom. 698-108-337.

 SkodA octavia ii, 1.6 benzyna, tel. 
kom. 692-601-689.

 SkodA roomster, 1.9 diesel, 2006 
rok, stan dobry, tel. kom. 609-459-539.

 SkodA Superb, 2004 rok, tel. kom. 
697-049-593.

 Sprzedam przyczepkę 
samochodową, ładowność400 kg, tel. 
kom. 668-613-991.

 Suzuki SwfiT, 1,3 benzyna, 2007 
rok, 118876km, tel. kom. 501-645-857.

 ToyoTA Avensis 40d kombi, 
pojemność 2000, 2007r.,stan bdb, tel. 
kom. 792-031-315.

 ToyoTA Avensis, 2.0 d-4d, 2006 
rok, wersja d-cat, 14.800zł, tel. kom. 
604-706-309.

 ToyoTA yaris, 1.3, 2005 rok, 
5-drzwiowy, tel. kom. 513-375-786.

 ToyoTA yaris, 1.0, 2007 rok, 
5-drzwiowy, 9.700 zł, tel. kom. 
513-375-786.

 ToyoTA yaris, 1.3 VVTi, 2009 rok, 
5-drzwiowa, klima, bezwypadkowa, 
17.900 zł, tel. kom. 509-061-804.

 VolkSwAGen Transporter, 1,9 Td, 
1997 rok, tel. kom. 600-934-964.

 VolVo V-70, 2.0, 2008 rok, tel. kom. 
694-750-724.

 Vw Golf iii, 1.6, 1993 rok, 9.500 zł, 
tel. kom. 604-636-506.

 Vw passat, 2.0 Tdi kombi, 2010 rok, 
tel. kom. 606-486-555.

 Vw passat, 1.9 Tdi, 2003 rok, tel. 
kom. 513-170-880.

 Vw passat kombi, 1.9 Tdi, 2003 
rok, bogato wyposażony, 7.700 zł, (w 
zamianie przyjmę mniejszy), tel. kom. 
513-375-786.

 Vw passat, 2.0 benzyna, 2004 rok, 
kombi, srebrny, tel. kom. 603-624-879.

 Vw passat benzyna, 2012 rok, 
serwisowany, garażowany, dębowy 
metalik, Łowicz, tel. kom. 696-741-976.

 Vw polo, 1.9 Sdi, 1997 rok, tel. kom. 
698-411-868.

 Vw polo, 1.4d, 2009 rok, tel. kom. 
698-108-337.

 Vw polo, tel. kom. 723-296-983.

 Vw polo, 1.4 Tdi, 2009 rok, 12.200 
zł, tel. kom. 513-375-786.

 Vw T4, 2.5, 1996 rok, 9-osobowy, tel. 
kom. 609-846-316.

 żuk, 1982r, od 2001r nie używany, 
sprzedam w całości po cenie 
złomu użytkowego oraz dużo części 
zapasowych nowych, tel. 796-625-679.

inne
 opony, felgi z niemiec, hurtownia. 

największy skład w rejonie, 
klimatyzacja, mechanika. bratoszewice, 
ul. Łódzka 28, www.opony-gaweda.
pl, tel. (42) 719-63-08, tel. kom. 
505-151-701.

 koła zimowe 175/65/14, tel. kom. 
667-837-817.

 Sprzedam 4 nowe opony zimowe 
continental 225/70r15c, tel. kom. 
666-564-377.

 Sprzedam opony zimowe 
185/60r15, tel. kom. 669-482-486.

 opony zimowe krisalp hp2, 
r15/185/65, tel. kom. 723-778-238.

 felgi „15”, koła „13”, tel. 693-054-784.

 opony zimowe z alufelgami: 
Goodyear 225/45/17; opony do busa 
barum 225/70r15 na stalowych 
felgach, tel. kom. 669-356-370.

motorowe

kupno
 Stare motocykle, motorowery, części, 

tel. kom. 513-185-357.

 kupię Junak, wSk, wfm, Shl, 
mz, motorynka oraz części, tel. kom. 
603-444-431.

garaże
wynajem

 Garaż do wynajęcia, bratkowice, tel. 
kom. 668-631-963.

 wynajmę garaż w kołacinku, tel. 
kom. 601-158-049.

nieruchomości
kupno

 kupię ziemię, gm. Łyszkowice i 
okolice, tel. kom. 502-602-463.

 kupię bloki, działkę, ziemię, tel. kom. 
607-809-288.

sprzedaż
 działka 1,22 ha, zielkowice i, tel. 

kom. 790-537-649, po 16:00.

 działki budowlane, ul. Łowicka, 
mysłaków, tel. kom. 666-337-808.

 dom, Łowicz-przedmieście, tel. kom. 
534-767-923.

 Działka budowlana, Głowno, 
ul. Graniczna 17, tel. kom. 
694-903-240.

 Sprzedam działki budowlane, 47 zł/
mkw., kamień, g. Głowno, przedłużenie 
ul. Sowińskiego, tel. kom. 723-046-340.

 mieszkanie, Łowicz, konopnicka, tel. 
kom. 663-766-580.

 budynki gospodarcze, 230mkw, 
320mkw, 200tys.zł, chruślin, tel. kom. 
695-248-808.

 ziemię rolną 10ha, las, 220tys zł., 
chruślin, tel. kom. 695-248-808.

 Sprzedam gospodarstwo, złaków 
borowy 101, tel. kom. 607-809-288.

 Sprzedam działkę, wrzeczko, tel. 
kom. 607-809-288.

 Sprzedam gospodarstwo 16 
ha, gmina Sochaczew, tel. kom. 
664-954-170.

 Sprzedam 1,04ha ziemi na 
Świącach, tel. kom. 728-126-602.

 Sprzedam wyposażenie sklepu 
spożywczego- regały, lady, lodówki, 
gabloty, tel. kom. 665-503-146.

 działka rolno-budowlana 0,52ha, 
domaniewice, Szerokie pole, tel. kom. 
661-886-882.

 działka rolna 2,18 ha  
przy trasie Łowicz-Sochaczew  
oraz leśna 0,40, działka 2,5 ha,  
1 ha, 1,2 ha, koło walewic, tel. kom. 
665-464-794.

 Sprzedam mieszkanie w Psarach, 
tel. kom. 514-529-618.

 polesie, 9.400 mkw., tel. kom. 
603-878-783.

 Sprzedam siedlisko w Janinowie, 
gmina bielawy, dom budynki 
gospodarcze i 4,5ha ziemi, tel. kom. 
572-537-460.

 Sprzedam gospodarstwo rolne 8,5 
ha wraz z budynkami lub osobno, 
okolice Sochaczewa, tel. kom. 
511-125-329.

 Sprzedam mieszkanie 2 pokojowe 
z umeblowaną kuchnią na 4 piętrze, 
Głowno, tel. kom. 507-892-390.

 Sprzedam 2 działki rolno-budowlane 
w gminie Głowno i 2 zalesione 
w gminie domaniewice, tel. kom. 
608-815-516.

wynajem
 tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 

Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. kom. 512-098-358.

 do wynajęcia ładny lokal na żłobek, 
przedszkole, gabinety; Łowicz-
krakowska, tel. kom. 607-809-288.
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 wynajmę duży dom w Głownie 
na kwatery pracownicze, tel. kom. 
782-395-060.

 lokal handlowy do wynajęcia, 
zduńska, tel. kom. 883-201-761.

 wynajmę mieszkanie 2-pokojowe, 
centrum Łowicza, tel. kom. 602-
328-896, po 16.00.

 do wynajęcia lokal 40 mkw, Łowicz, 
ul. kozia 8, tel. kom. 508-324-558.

 wynajmę mieszkanie w centrum 
Łowicza, 2 pokoje, 
tel. kom. 782-908-033, po 16.00.

 wynajmę lokal pod działalność, tel. 
kom. 664-097-819.

 wynajmę firmie 2 pokojowe 
mieszkanie w centrum Łowicza, tel. 
kom. 606-884-162.

 wynajmę mieszkanie 2-pokojowe, ul. 
długa, tel. kom. 886-955-255.

 wynajmę mieszkanie 
2-pokojowe, kuchnia, łazienka, 48 
mkw.,umeblowane, ul. długa, tel. kom. 
889-465-682.

 do wynajęcia m-3, ii piętro, 
bratkowice, dzwonić po 18.00, tel. kom. 
796-953-999.

zamiana
 zamienię mieszkanie własnościowe 

m3, iV piętro na mieszkanie 
własnościowe m2, parter na osiedlu 
Starzyńskiego w Łowiczu, tel. kom. 
609-373-706.

 zamienię dom na bloki lub 
sprzedam Łowicz, ul. klimeckiego 55, 
tel. kom. 602-883-193.

kupno różne
 bagnety, medale, monety, starocie, 

tel. kom. 606-941-752.

 kupię styropian, tel. 607-809-288.

 kupię reduktory, przekładnie, silniki 
elektryczne, tel. kom. 790-501-813.

sprzedaż różne
 Piasek płukany, pospółka, żwiry 

podsyp, tel. kom. 721-650-863.

 Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 Sprzedam choinki: świerk srebrny, 
świerk pospolity. Plantacja 3ha, tel. 
kom. 516-315-356, 604-215-768.

 rusztowania warszawskie, tel. kom. 
500-262-573.

 rębak elektryczny, tel. kom. 
667-566-961.

 budy ocieplane dla psów, tel. kom. 
885-459-698.

 drewno opałowe, tel. kom. 
505-700-777.

 palety 1200x1000, tel. kom. 
502-919-192.

 opał ekologiczny pellet, brykiet, tel. 
kom. 506-903-574.

 Skrzynki uniwersalne, klepki. drewno 
rozpałkowe, opałowe, kominkowe. 
producent, tel. kom. 501-658-261.

 Sprzedam choinki żywe, hurt, tel. 
kom. 697-116-271.

 Sprzedam drzewo sosnę na pniu, tel. 
kom. 513-202-359.

 Sprzedam hurtem choinki 
świąteczne: świerk pospolity, 
srebrny, serbski, tel. kom. 
784-148-975.

 Sprzedam łóżko rehabilitacyjne na 
pilota, nieużywany wózek inwalidzki, tel. 
kom. 604-739-461.

 plandeka z wojska - solidna na 
samochód lub przyczepę o wym. 
4,60x2,20. Trzy rowery - góral i dwa 
turystyki, tel. kom. 601-297-775.

 Styropian o grubości 20 cm, tel. kom. 
508-953-694.

 Sprzedam starocie zabytkowe, różne, 
tel. kom. 601-813-186.

 Łóżko z materacem, nowe, tel. kom. 
603-446-412.

 Spawarka 380w, tel. kom. 
660-631-518.

 drewno opałowe rąbane, tel. kom. 
660-532-069.

 Sprzedam łóżko rehabilitacyjne i 
materac przeciwodleżynowy, tel. kom. 
693-441-585.

 Sprzedam szczęki stalowe do 
imadła, tel. kom. 600-953-269.

 palety, 5zł, tel. kom. 502-919-192.

 Sprzedam strój łowicki, stan idealny, 
tel. kom. 664-492-791.

 kabina prysznicowa, brodzik głęboki, 
wersalka, maszyna Singer, tel. kom. 
733-023-764.

 Sprzedaż choinek z własnej plantacji, 
Łowicz, tel. kom. 668-412-097.

 okazja, komplet mebli magellan-Vox, 
tel. kom. 609-491-588.

 piec c.o. (ekogroszek, pellet, węgiel, 
grube drewno) defro uni-duo 15, pełne 
dodatkowe wyposażenie, tel. kom. 
693-141-019.

 Silnik 10kw z wózkiem i przewód, tel. 
kom. 665-734-002.

 nalewak do piwa dab, chłodziarka+ 
wyposażenie, tel. kom. 665-734-002.

 choinki świąteczne: świerk zwykły, 
kłujący, serbski na pniu, do wybrania, 
tel. kom. 696-035-281.

 Sprzedaż choinek. Świerki 
półsrebrne, srebrne. Cięte lub 
z gruntu z korzeniem. cena do 
uzgodnienia. Bednary kolonia 57A, 
tel. kom. 508-003-384.

 materac do terapii magnetycznej, tel. 
kom. 601-201-277.

 Sprzedam 3 pary nart, tel. kom. 
669-482-486.

 Sprzedam laptop, tel. kom. 
602-381-914.

 Sprzedam pierze, tel. kom. 
603-529-695.

 Sprzedam bojler elektryczny z 
wężownicą 80 litrów 2 letni, tel. kom. 
507-204-075.

 betoniarka używana, tel. kom. 
603-072-751.

 piec na ekogroszek 35 kw, tel. kom. 
502-223-107.

 drewno opałowe łupane wysuszone, 
węgiel wysokokaloryczny 1t/750zł, tel. 
kom. 791-391-697.

 przyrząd do wtryskiwaczy, tel. kom. 
601-459-309.

 komputer stan bdb, tel. kom. 
733-199-530.

 Sprzedam meblościankę, łóżeczko 
dziecinne, materac, tel. kom. 
505-331-446.

 orzechy włoskie, tel. 660-523-965.

 Sprzedam tanio krzesła, tel. kom. 
730-807-126.

praca

dam pracę
 przyjmę do pizzerii pomoc kuchenną 

oraz pomoc na bar (weekendy), tel. 
kom. 504-859-387, 885-353-500.

 przyjmę do pizzerii w Łowiczu 
pizzermana z możliwością przyuczenia 
oraz kierowcę do rozwozu pizzy, tel. 
kom. 504-859-387, 885-353-500.

 zatrudnię do piekarni ciastowego, 
tel. kom. 504-573-701.

 zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
pieczywa w piekarni, tel. kom. 
504-573-701.

 firma Gerpol w Łowiczu 
zatrudni dziewiarza. mile widziane 
doświadczenie. Atrakcyjne 
wynagrodzenie. umowa o pracę, 
tel. (46) 811-59-29, aneta@gerpol.be.

 zatrudnię szwaczki do szycia 
strojów kąpielowych, praca cały 
rok, jedna zmiana, Głowno, tel. 
kom. 602-457-089.

 Do sprzątania z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, premia, tel. 
kom. 534-110-610.

 Do ochrony z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, tel. kom. 
534-110-610.

 prezero Servis centrum zatrudni 
osobę na stanowisko ładowacz, bez 
kwalifikacji, praca na terenie Łowicza, 
żyrardowa i okolic, tel. (46) 830-35-25.

 prezero Service centrum  
zatrudni osobę na stanowisko 
kierowca/ładowacz, wymagana kat. c, 
praca na terenie Łowicza, żyrardowa i 
okolic, tel. (46) 830-35-25.

 zespół poszukuje saksofonisty i 
akordeonisty, granie na weselach, tel. 
kom. 781-364-617.

 firma biS w Skierniewicach  
zatrudni do zakładu stolarskiego: 
stolarzy, brygadzistę, technologa  
oraz monterów mebli, tel. 601-344-142.

 zatrudnię tokarz- frezer lub młodą 
osobę do nauki zawodu, tel. kom. 
602-249-683.

 zatrudnię pracowników do prac 
budowlanych z Głowna, tel. kom. 
601-321-914.

 zatrudnię pracownika z 
doświadczeniem do dociepleń, praca 
całoroczna, stawka godzinowa, 
tygodniowe zaliczki, tel. 667-286-782.

 Stryków - poszukiwani pracownicy 
magazynu, tel. kom. 575-430-490

 Pracownika do zakładu 
kamieniarskiego przyjmę, 
tel. (42) 719-81-66.

 przyjmę do prac pomocnika 
dekarza, tel. kom. 503-955-975.

 zatrudnię kierowcę c+e w 
ruchu międzynarodowym, tel. kom. 
501-038-542.

 przyjmę do pracy do zakładu 
ślusarskiego, tel. kom. 693-410-500.

 Do produkcji, montażu rolet, 
żaluzji, markiz zatrudnię. możliwość 
przyuczenia, tel. kom. 501-033-415.

 zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice dmosina, tel. kom. 
609-846-316.

 firma Budmax zatrudni 
pracowników do robót drogowych 
i układania kostki. Praca od zaraz 
w okolicach Łowicza., tel. kom. 
601-593-011.

 zatrudnię pomoc domową, tel. kom. 
691-991-000.

 zatrudnię pracownika przy produkcji 
balustrad i ogrodzeń, tel. kom. 
665-147-488.

 opiekunka dla 3-letniego chłopca, 
tel. kom. 530-754-704.

 zatrudnię szwaczki do szycia 
biustonoszy chałupniczo lub w 
zakładzie, zabrzeźnia, tel. kom. 
698-399-684.

 zatrudnię pracownika do masarni, 
rozbiór mięsa, tel. kom. 502-429-305, 
501-969-799.

 zatrudnię murarzy, wysokie zarobki, 
tel. kom. 603-872-901.

 zatrudnię do prac brukarskich, 
roboty na terenie Łowicza i w 
okolicach. możliwe przyuczenie., tel. 
kom. 697-778-557.

 zatrudnię kierowcę C+e, 
transport międzynarodowy. 
Wysokie zarobki, wyjazdy 
tygodniowe, tel. kom. 502-605-719.

 zatrudnię stróża nocnego. mile 
widziane uprawnienia palacza kotłów 
do 50 kw bełchów ul. piaskowa 3 A, 
tel. kom. 698-628-834.

 przyjmę do pracy studentkę do 
pomocy w sklepie internetowym, tel. 
kom. 603-653-030.

szukam pracy
 kierowca ce poszukuje pracy 

na chłodnie w podwójnej obsadzie 
beneluxy lub hiszpania-pl, tel. kom. 
605-470-435.

remontowo-
budowlane

usługi
 Tynki maszynowe, tel. kom. 

796-954-454.

 dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, tel. kom. 
667-189-380.

 Wylewki agregatem, tel. kom. 
698-480-048.

 Tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki, solidnie, tel. kom. 
501-931-961.

 usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. kom. 668-591-725.

 cyklinowanie, polerowanie, 
układanie parkietu, tel. kom. 
501-249-461.

 usługi minikoparką, wywrotka  
do 3,5 tony, tel. kom. 608-632-134.

 Gładzie, G/k, malowanie,  
tel. kom. 514-347-542.

 okna: naprawa, regulacja,  
tel. kom. 609-135-411.

 wykończenia wnętrz, remonty,  
tel. kom. 532-115-111.

 malowanie dekoracyjne,  
tel. kom. 666-152-315.

 docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 Adaptacja poddaszy, ścianki 
działowe, gipsowanie, malowanie, tel. 
kom. 607-612-176.

 Gładź, malowanie, glazura, terakota, 
wykańczanie wnętrz, malowanie 
elewacji., tel. kom. 609-541-373.

 remonty, tel. kom. 603-043-995.

 docieplanie budynków, gładzie, 
malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, terakota, 
tel. kom. 607-343-338.

 budowanie garaży od podstaw, 
przeróbki budynków mieszkalnych i 
gospodarczych, murowanie kominów 
z klinkieru, tel. kom. 530-026-584, 
723-917-819.

 Tynki, tel. kom. 575-661-940.

 dachy, elewacje. Szybko, tanio, 8% 
VAT, tel. kom. 502-859-742.

 Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. kom. 725-668-616.

 ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, furtki, 
balustrady, wiaty, fundamenty, tel. kom. 
505-700-777.

 malowanie, gipsowanie, glazura, 
terakota, sufity podwieszane. 
przystępne ceny, tel. kom. 691-768-451.

 wykończenia poddaszy, tanio  
i solidnie, tel. kom. 726-395-426.

 Adaptacja poddaszy, ścianki, sufity 
G/k, malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, tel. kom. 792-781-446.
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 układanie kostki brukowej, krótkie 
terminy, tel. kom. 883-215-523.

 układanie kostki brukowej, 
odwodnienia, melioracje, tel. kom. 
782-457-548.

 rozbiórki, wyburzenia budynków, 
usługi koparko- ładowarką i koparką, 
tel. kom. 721-771-517.

 malowanie, gipsy, sufity 
podwieszane, ścianki działowe, montaż 
drzwi, ocieplanie poddaszy, tel. kom. 
887-555-801.

 parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. kom. 607-090-260.

 Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. kom. 604-144-668.

 kompleksowe usługi remontowo-
budowlane, tel. kom. 511-568-525.

 posadzki maszynowe, mechaniczne 
zacieranie, tel. kom. 785-246-112.

 remonty kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 malowanie pomieszczeń, tel. kom. 
733-788-522.

 Łazienki, kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 Profesjonalne wykończenia 
wnętrz. Adaptacja poddaszy, 
malowanie itp., tel. kom. 
735-300-550.

 malowanie, tel. kom. 
607-168-196.

 dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. kom. 609-227-348.

 wykończenia wnętrz, łazienki, 
malowanie, gipsowanie, panele, tel. 
kom. 533-298-887.

 Remonty, tel. kom. 693-208-999.

 malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta G/k, wykańczanie 
poddaszy, tel. kom. 535-466-501.

 Glazura, terakota, sufity 
podwieszane, wszelkie zabudowy, 
tynki mozaikowe, kamień dekoracyjny, 
gładź, malowanie, przeróbki 
elektryczne, tel. kom. 605-562-651.

 wykonanie konstrukcji i pokryć 
dachowych, remonty, rozbudowy, tel. 
kom. 726-395-426.

sprzedaż
 Tanie blachy trapezowe, dostępne 

od ręki, różne kolory, przystępna 
cena, Łowicz ul. klickiego 70, tel. kom. 
501-543-057.

 extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, kopalnia 
maurzyce, tel. kom. 601-239-779.

 rusztowania warszawskie, tel. kom. 
500-262-573.

 Sprzedam płyty kG, rury pex-al, tel. 
kom. 692-749-175.

usługi 
instalacyjne

 elektryk, tel. kom. 506-522-852.

 Anteny: montaż, instalacje, tel. kom. 
601-306-566.

 usługi hydrauliczne: kompleksowo. 
przeciski podziemne, przyłącza 
wod.-kan., usługi koparko-ładowarką, 
oczyszczalnie przydomowe, również 
jako podwykonawca, tel. kom. 
601-379-355.

 usługi hydrauliczne,  
spawalnicze, mechaniczne. złota 
rączka, tel. kom. 506-891-289.

 usługi elektryczne, tel. kom. 
509-838-364.

 Vertal: żaluzje poziome,  
pionowe, rolety materiałowe, 
antywłamaniowe, siatki przeciw 
owadom. produkcja, montaż, tel. kom. 
602-736-692.

 drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
kom. 535-466-501.

 usługi hydrauliczne, tel. kom. 
785-543-610.

usługi inne
 wypożyczę napis ledowy  

loVe, stół wiejski, nalewak piwny, 
ławeczki, parasol, dowóz, tel. kom. 
889-994-992.

 rozdrabnianie gałęzi rębakiem, 
wycinka drzew, zakrzaczeń, tel. kom. 
667-732-751.

 wycinka drzew, usługi podnośnikami 
koszowymi 27-metrowymi, tel. kom. 
668-591-725.

 okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 karczowanie sadów, działek 
budowlanych itp, tel. kom.  
530-026-584, 723-917-819.

 Trak objazdowy, tel. kom. 
506-202-161.

 Wycinka drzew, tel. kom. 
696-008-528.

 instalacje fotowoltaiczne, tel. 
kom. 727-534-450.

 pranie dywanów i tapicerki meblowo-
samochodowej w zakładzie i u klienta, 
tel. kom. 501-431-978.

 Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. kom. 
602-471-796.

 Wycinka drzew, tel. kom. 
693-208-999.

 odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

 usługi koparko-ładowarką, tel. kom. 
607-168-196.

 usługi fryzjerskie w domu klienta, 
tel. kom. 720-702-456.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. kom. 
782-718-483.

 usługi krawieckie, nieborów, tel. 
kom. 605-461-854.

matrymonialne
 poznam kobietę miłą, uczciwą, 

wierną wiek 43-59, sms, tel. kom. 
606-735-889.

 poznam miłą panią, średni wiek, tel. 
kom. 782-140-763.

 poznam panią do 55 lat, tel. kom. 
794-207-566.

nauka
 prace dyplomowe, licencjackie, 

magisterskie - przepisywanie tekstów, 
tabele, rysunki, wykresy i analizy. 
Transkrypcja nagrań, tel. kom. 794-
060-711, Łowicz.

 Język angielski, niemiecki, tel. kom. 
663-684-178.

 matematyka, tel. kom. 791-802-482.

 matematyka, tel. kom. 601-303-279.

 Angielski, profesjonalnie. dzieci, 
młodzież, tel. kom. 880-233-777.

 matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 nauka Języka Angielskiego Jacek 
romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 zajęcia z matematyki w „Szkole 
matematyka na 5 z plusem”, tel. kom. 
577-499-553.

 matematyka, tel. kom. 695-537-664.

 kursy nurkowania, tel. kom. 
793-033-190.

 pomoc dzieciom z trudnościami w 
nauce, terapia pedagogiczna, tel. kom. 
502-024-240.

 korepetycje młodszy wiek szkolny, 
tel. kom. 502-024-240.

 matematyka, Angielski, tel. kom. 
515-459-141.

 korepetycje z języka polskiego, 
szkoła podstawowa i liceum, tel. kom. 
668-986-844.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Skup zboża, tel. kom. 508-471-814.

 kupię zboże, tel. kom. 693-157-117.

 kupię zboże, tel. kom. 603-945-983.

 kukurydza, tel. kom. 601-982-767.

 kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 783-112-512.

 kupię zboże paszowe, tel. kom. 
733-067-051.

 Skup zbóż paszowych: jęczmień 685 
zł, pszenżyto 620 zł, pszenica 706 zł, 
transport/załadunek, leśniczówka k./
Soboty, tel. kom. 505-406-917.

 zboże paszowe, tel. kom. 
668-478-617.

hodowlane
 Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

 kupię byki, tel. kom. 
601-307-164.

 kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 kupię krowy, tel. kom. 
601-307-164.

 kupię prosięta i warchlaki, tel. kom. 
508-395-127.

 kupię byczki mieszańce 17 zł/kg, tel. 
kom. 883-806-661.

 cielaki kupię, tel. kom. 609-874-395.

maszyny
 ciągnik, maszyny, tel. 792-703-272.

 kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 
c-380, mTz, mf-255, T-25 władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. kom. 
502-939-200.

 Siewnik poznaniak do remontu 
(może być dziurawy zbiornik), tel. kom. 
664-981-618.

 każdego massey-fergusona, 
fortschritta, zetora, ursusa, tel. kom. 
725-361-836.

 prasę z-224, Annę, tel. 781-581-034.

 kupię każdy ciągnik, orkana, tel. 
kom. 607-809-288.

 kupię wyciąg obornika linowy, tel. 
kom. 609-515-667.

 kupię maszyny rolnicze, tel. kom. 
605-084-979.

inne
 przyjmę łąkę w dzierżawę, tel. kom. 

664-922-381.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 żyto, pszenżyto, owies, siano, tel. 

kom. 693-960-636.

 Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 
kom. 602-235-159.

 Sianokiszonka baloty + transport, tel. 
kom. 664-981-618.

 Słoma, baloty 140x120, tel. kom. 
664-981-618.

 Sprzedam zboże, Świeryż, tel. kom. 
662-585-814.

 pszenżyto, tel. kom. 888-822-173.

 Sprzedam ziemniaki jadalne Satino, 
tel. kom. 661-477-838.

 Siano, słoma duże bele, wyborów, 
tel. kom. 788-278-657.

 Sprzedam tanio sianokiszonkę w 
balotach, tel. kom. 502-095-748.

 Wysłodki buraczane, przywóz, tel. 
kom. 605-255-914.

 Jęczmień, mieszanka, tel. kom. 
538-455-989.

 Sprzedam słomę w balotach, tel. 
kom. 793-015-744.

 żyto, siano, słoma kostka, tel. kom. 
574-505-424.

 żyto, pszenżyto, owies, tel. kom. 
517-133-123.

 pszenica 2 tony, łubianki plastikowe, 
stan bdb, tel. kom. 787-982-333.

 cielaki, tel. kom. 728-894-563.

 żyto, pszenżyto, jęczmień, boczki, 
tel. (46) 838-46-17.

 Sprzedam zboże, ziemniaki, tel. kom. 
608-603-833.

 Sprzedam ziemniaki, marchew na 
paszę, tel. kom. 502-498-184.

 Sianokiszonka; siano kostka, 
tel. kom. 730-722-069, okolice 
Sochaczewa.

 Słoma jęczmienna, tel. kom. 
723-778-303.

 Sprzedam słomę okrągłe belki, 
okolice Głowna, tel. kom. 504-985-644.

 Sprzedam żyto, tel. 795-530-555.

 kapusta kwaszona, hurt, detal, fVAT, 
tel. kom. 508-194-191.

 Sprzedam ziemniaki jadalne 
lord i Satina, 15kg- 20zł, tel. kom. 
669-445-934.

 Sprzedam pszenżyto, mieszankę, 
słomę w kostkach ze stodoły, tel. kom. 
661-878-699.

 Sprzedam kapustę, tel. kom. 
661-893-322.

 odpady marchwi, tel. kom. 
514-323-077.

 Sprzedam zboże, tel. kom. 
665-518-217.

 Sprzedam bób, tel. kom. 
602-899-929.

 Sprzedam zboże, tel. kom. 
728-329-771.

 Sprzedam buraczek  
czerwony, paszowy, tel. kom. 
604-262-117.

 Sprzedam orzechy  
i pszenżyto,  
tel. kom. 603-240-034, zielkowice 104.

 Sprzedam ziemniaki drobne, 
paszowe, tel. kom. 692-492-058.

 Suchą słomę balot 130, tel. kom. 
517-544-028.

 ziemniaki paszowe, tel. kom. 
517-544-028.

 pszenica 8t, pszenżyto 15t, żyto 8t, 
tel. kom. 605-094-165.

 pszenżyto, owies, tel. kom. 
504-832-533.

 mieszanka (owies, pszenica),  
tel. kom. 785-567-451.

 Sprzedam słomę duże bele, tel. kom. 
668-424-376.

 mieszanka bez owsa. pszenica, tel. 
kom. 501-389-031.

 Sprzedam słomę i żyto, 
domaniewice, tel. kom. 605-657-256.

 Sprzedam siano w balotach, 
pszenicę, pszenżyto, tel. kom. 
508-192-016.

 żyto hybrydowe, ok. 15 ton, tel. kom. 
600-623-430, żychlin.

 pszenżyto gmina dmosin, tel. kom. 
604-871-975.

 Sprzedam nasiona bobu, tel. kom. 
691-881-726.

 ziemniaki jadalne denar, grube, tel. 
kom. 698-071-344.

 żyto z pszenżytem, jęczmień, tel. 
kom. 602-689-205.

 Sprzedam pszenżyto i jęczmień, tel. 
kom. 723-585-201.

 pszenżyto, tel. kom. 697-289-514.

 ziemniaki drobne paszowe, tel. kom. 
792-927-142.

 wydzierżawię 6ha łąki, psary- 
okolice, tel. kom. 697-714-837.

 Sprzedam pszenżyto i owies, tel. 
kom. 668-146-499.

 Sprzedam jęczmień  
i słomę, tel. kom. 880-214-141.

 żyto, siano, słoma,  
okrągłe bele, tel. kom. 600-822-089.

 Siano, pierwsza klasa 30 dużych 
bel, cena promocyjna, tel. kom. 
570-826-096.

 Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
516-477-037.

 Sprzedam ziemniaki jadalne, tel. 
kom. 665-602-475.
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 Sprzedam słomę w kostkach, tel. 
kom. 722-152-794.

 Sprzedam bób, tel. kom. 
508-819-982.

 nostrzyk biały 2-letni, jęczmień, tel. 
kom. 504-672-586.

 pszenżyto i mieszankę, tel. kom. 
605-644-078.

 Sprzedam pszenżyto okolice Sannik, 
tel. kom. 783-483-028.

 Sprzedam pszenicę ozimą, tel. kom. 
600-608-287.

 Sprzedam pszenicę i żyto, tel. kom. 
889-013-143.

 owies, tel. kom. 609-874-395.

 Sprzedam bób, tel. kom. 
663-884-969.

 ziemniaki paszowe transport, tel. 
kom. 697-677-530.

 zboże paszowe, tel. kom. 
668-478-617.

 buraczek średni i gruby, tel. kom. 
669-775-344.

 Sprzedam siano w balotach, tel. kom. 
607-317-651.

 żyto, pszenżyto, kukurydza, 
mieszanka, jęczmień, pszenica, słoma, 
sianokiszonka, tel. kom. 506-115-015.

 pszenżyto zimowe i owies, tel. kom. 
698-087-023, 731-748-398.

 marchew odpadowa, tel. kom. 
880-177-805.

hodowlane
 byczki do dalszego chowu, tel. kom. 

695-922-623.

 Sprzedam cielaki hf, tel. kom. 
605-448-652.

 Sprzedam jałówki cielne, tel. kom. 
663-790-575.

 Jałówka wysokocielna spod oceny, 
tel. kom. 660-181-910.

 Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
782-547-693.

 Sprzedam 2 byczki 200 kg, tel. kom. 
693-088-990.

 Sprzedam byczka, tel. kom. 
607-389-802.

 Jałówka czerwona wycielenie 
4.01.2020, tel. kom. 515-848-990.

 Sprzedam 2 jałówki po 300 kg,  
tel. kom. 505-356-014.

 Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
669-356-363.

 Sprzedam młodego knurka,  
tel. kom. 791-125-486.

 Jałówka wysokocielna,  
tel. kom. 503-654-884.

 Sprzedam jałówkę, wycielenie 
04.01.2020, tel. kom. 607-809-602.

 Sprzedam jałówki cielne, tel. kom. 
517-914-085.

 Sprzedam jałówki wysokocielne 
Simentale, tel. kom. 503-562-330.

 Sprzedam jałówkę cielną, termin luty, 
tel. kom. 785-560-601.

 Sprzedam jałówkę, wycielenie 
15.01.2020, tel. kom. 721-296-923.

 Sprzedam 2 owce i 2 barany, tel. 
kom. 665-281-739, 665-941-224.

 Jałówka hf, wycielenie: 23.01.2020, 
tel. kom. 515-837-676.

 Sprzedam jałówkę wycielenie luty, 
tel. kom. 696-599-950.

 Jałówka Simental, wycielenie 20.12., 
tel. kom. 606-987-042.

 Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
609-562-159.

 Sprzedam roczną jałówkę limuse, tel. 
kom. 601-141-164.

 Jałówka wysokocielna, termin: 
20.12. obora pod oceną, tel. kom. 
609-423-118.

 Sprzedam 2 cielaki byczki 
mieszańce, tel. (42) 719-61-26.

 krowa czaro-biała,lat 8, wycielenie 20 
luty, zielkowice 37.

 Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
669-978-961.

 Trzy jałówki roczne, tel. kom. 
887-614-924.

 Sprzedam krowy- likwidacja,  
tel. kom. 516-554-451.

 Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
732-797-792.

 Sprzedam byczka, tel. kom. 
727-472-512.

 cielaki sprzedam 5 byczków 220-
230 kg i 6 jałoszek 170-230 kg (kolor), 
tel. kom. 691-640-389.

 byczki do dalszego chowu, 
jałówki hodowlane cielne, tel. kom. 
604-432-909.

 Sprzedam cielaka (jałoska), tel. kom. 
514-514-734.

 Jałówka na wycieleniu, likwidacja, tel. 
kom. 506-552-043, po 16:00.

 Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
666-534-325.

 Sprzedam cielaka byczka, tel. kom. 
692-778-350.

 Jałówka na wycieleniu, okolice 
bielaw, tel. kom. 785-557-747.

 prosiaki, tel. kom. 782-583-272.

maszyny
 Sprzedam rozrzutnik fortschritt 10t, 

tel. kom. 660-408-769.

 c-330, c-360 poznaniak, talerzówka, 
glebogryzarka, tel. kom. 509-853-384.

 pług 4-skibowy, zagonowy, tel. kom. 
694-567-258.

 prasa Sipma kostka z224/1, tel. 
kom. 503-442-558.

 Sprzedam pług obrotowy 4-skibowy, 
unia, tel. kom. 697-825-807.

 zetor 7211, 1991 rok, kolumna 
kierownicza c-360, wspomaganie 
zetor, tel. kom. 505-356-098.

 Sprzedam skrzynię do c-360, tel. 
kom. 694-657-883.

 c-360 3p, pług 2, tel. kom. 
607-932-980.

 wózek widlak, silnik 330;, tel. kom. 
505-140-388.

 Siewnik poznaniak, tur do dużego 
ciągnika, nagrzewnica olejowa duża, 
tel. kom. 693-116-346.

 rozrzutnik, tel. kom. 696-107-903.

 pług 2-skibowy grudziądzki, 
kultywator 16, tel. kom. 604-973-885.

 pług kverneland 4-skibowy 
zagonowy cena 4.500, rozsiewacz 
Amazaona, agregat, kultywator, tel. 
kom. 505-128-289.

 kopaczka ciągnikowa, tel. kom. 
607-237-533.

 beczka asenizacyjna 4.000 l, stan 
bdb., śrutownik bijakowy, tel. kom. 
600-523-438.

 rozrzutnik 8t, tel. kom. 511-242-979.

 krokodyl do obornika 130cm, tel. 
kom. 508-194-191.

 Sprzedam ciągnik c-330, tel. kom. 
725-447-819.

 Agregat uprawowy 210, pług 
3-skibowy, tel. kom. 695-986-065.

 Sprzedam Tura do c-330, tel. kom. 
607-418-736.

 Agregat uprawowy, 5-metrowy 
konskilde, tel. kom. 663-931-810.

 pługi kverneland: zagonowy; 
obrotowy, tel. kom. 663-931-810.

 Siewka nawozowa 2-talerzowa 
Amazone, tel. kom. 601-272-521.

 przyczepa 18, 3-stronny wywrot, 
tel. kom. 601-272-521.

 rozisewacz nawozu rau 600 
l, obsypnik „5-tka”, tel. kom. 
724-041-546.

 przyczepa 4t, nadstawki, na 2 
tłaki, opłacona, i właściciel, tel. kom. 
692-372-747.

 Sprzedam przyczepę 1-osiową, 
3-stronny wywrot, ładowność 6 ton, 
cena 7000zł, tel. kom. 661-485-183.

 Sprzedam drapak szerokość 
2,10m, bramę, tel. kom. 
691-240-698.

 Sprzedam cyklop i ciągnik reno 
r7464Al z turem i napędem, tel. 
kom. 600-193-311.

 brona talerzowa z wałem packera; 
wałki rozrzucające rozrzutnika 
fortschritt, tel. kom. 692-146-594.

 Ładowacz unhz500, tel. kom. 
663-491-197.

 obławiacz do liści buraczanych 
6-rzędowy na silniku i skrzyni zetor, 
tel. kom. 600-623-430.

 cyklop warfama T-214/3, 1996 
rok. Agregat uprawowy szer. 5,20, 
tel. kom. 502-384-747.

 bizon z-056 z sieczkarnią, tel. 
kom. 721-180-805.

 kombajn zbożowy deutz-fahr 
m1080, tel. kom. 511-241-504.

 c-360, 1982 rok, sprawny, 
zarejestrowany, tel. kom. 
609-729-321.

 rozrzutnik 2-osiowy z 
nadstawkami do kukurydzy, lejkowy 
rozsiewacz nawozu, pług 2-skibowy, 
tel. kom. 605-094-174.

 wyciąg krotoszyn, karmniki dla 
trzody, paszociąg spiralny 33 m, tel. 
kom. 691-881-726.

 Sprzedam c330, 1986rok + 
tur + wspomaganie, tel. kom. 
504-181-655.

 kabina do kombajnu bizon 
kompletna, stan dobry, tel. kom. 
609-459-539.

 pług 4-skibowy, stan dobry, tel. 
kom. 609-459-539.

 kultywator szerokość 2,10 
z dwoma wałkami, tel. kom. 
609-459-539.

 Sprzedam cyklop, rozrzutnik 
1-osiowy polski, zgrabiarka 7 
gwiazd, tel. kom. 728-334-504.

 opryskiwacz sadowniczy pilmet 
millenium 1000l. pierwszy właściciel, 
oświetlenie led. posiada zbiornik 
do płukania opryskiwacza i mycia 
rąk. kolumna 2.2m z podwójnymi 
obrotowymi rozpylaczami., tel. kom. 
506-292-919.

 dojarka przewodowa - 3 aparaty 
udojowe, basen chłodniczy  
delaval, agregat prądotwórczy 
ciągnikowy elmor, tel. kom. 
697-714-837.

 zbiornik na mleko 500 litrów, stan 
bdb, dojarka Alfa laval oraz dojarkę 
czeską, rozsiewacz do nawozu 
lejek, tel. kom. 667-069-481.

 Sprzedam maszynę wiejkę, 
tel. (42) 719-61-26.

 prasa claas wariant 260 
2006 rok, rotor, noże, tel. kom. 
600-822-089.

 Sprzedam ursus c-385 14.500 zł, 
tel. kom. 516-477-037.

 c-330, 1979 rok, z kabiną, 11.000 
zł, tel. kom. 602-584-266.

 paleciak elektryczny 2013r, 2.300 
zł, tel. kom. 602-584-266.

 Sprzedam przyczepy 6 i 8 ton po 
odbudowie, tel. kom. 510-199-367.

 Sprzedam naczepę paszowóz, tel. 
kom. 696-463-410.

 przyczepa samozbierająca, tel. 
kom. 727-472-512.

 Sprzedam agregat uprawowy, 
pług 4-skibowy, dojarkę 
przewodową westfalia, tel. kom. 
731-250-790.

 Ładowacze czołowe do 
ursus c-330, c-360, 3512, T-25 
hydrauliczne lub na linkę, tel. kom. 
608-686-489.

 przyczepa wywrotka d-47 1 tłok, 
3-stronny wywrot, T-070  
złocieniec 2-stronna, tel. kom. 
608-686-489.

 Sprzedam dwukółkę sadowniczą, 
tel. kom. 603-610-952.

 kultywator, tel. kom. 698-538-748.

 c-360-3p, 1988 rok, tel. kom. 
692-868-516.

 rozrzutnik fortschritt, tel. kom. 
506-115-015.

 Sprzedam claas dominator 76, 
stan bdb., tel. kom. 721-737-343.

inne
 Sprzedam 2 opony na tył do 

C-330, rozmiar 12.4/28 firmy 
Barum, stan idealny, cena 550 
zł sztuka, kiernozia, tel. kom. 
509-065-711.

 Przywóz wysłodków  
buraczanych, tel. kom. 
502-384-747.

 kolczykownicę świń, biurko, tel. kom. 
785-281-044.

 Tubomaty paszowe, 9 szt, tel. kom. 
797-618-721.

 Schładzarka do mleka 800l, wycinak 
do kiszonek, tel. kom. 692-365-635.

 poidła, dojarka, tel. kom. 
518-360-010.

 obornik kurzy, tel. kom. 
692-882-448.

 Sprzedam schładzalnik 
DeLaval 1200l, 5-letni, 
energooszczędny agregat, i 
właściciel, 8.500zł, tel. kom. 
602-512-587.

 wózek widłowy bułgar,  
1988 rok, 3-sekcyjny,  
wysokość podnoszenia 2,70, po 
remoncie, stan dobry, tel. kom. 
508-448-858.

 maszt do ciągnika zaczepiany  
na tył, 2-sekcyjny, sadzarka  
do cebuli dymki, tel. kom. 
508-448-858.

 Sprzedam obornik lub zamienię 
za słomę, tel. kom. 608-691-072.

 Sprzedam dojarkę Alfalaval, tel. 
kom. 696-604-979.

rolnicze - usługi
 Transport maszyn rolniczych, tel. 

kom. 665-734-042.

 Serwis - naprawy:  
John deere, new holland, zetor, 
deutz-fahr, kubota, tel. kom. 
697-778-780.

 okna: naprawa, regulacja, tel. 
kom. 609-135-411.

 zrobię bramy do stodoły, garażu, 
obory oraz ogrodzenia, tel. kom. 
505-928-735.

zwierzęta

sprzedaż
 kozy sprzedam tanio, tel. kom. 

783-858-282.

 Sprzedam dorosłe indyki, 
perliczki, koguty „kochiny”, tel. kom. 
604-428-289.

 oddam kotki buro-białe i czarne, tel. 
kom. 600-876-355.

 Szczenięta owczarka niemieckiego, 
tel. kom. 694-308-076.

 oddam psa, tel. kom.  
513-300-346.

 kaczk, gęsi, białe, tel. kom. 
697-909-852.

 oddam młodego psa w dobre ręce, 
tel. kom. 518-103-986.

 Shih-tzu, jamnik psy dorosłe, 
sznaucer miniaturka, tel. kom. 
515-277-426.

 Suczki bernardyna, tel. kom. 
504-010-956.

 Szczeniaki sznaucera, suczki 
bernardyna, tel. kom. 504-010-956.
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Sport
Łyżwiarstwo szybkie | puchar Świata

Starty Artura Janickiego
W dniach 22-24 listopada  

w Tomaszowie Maz. odbyły się 
zawody Pucharu Świata w łyż-
wiarstwie szybkim. Pierwszego 
dnia rywalizacji dobrze na dystan-
sie 5000 metrów zaprezentował 
się zawodnik UKS Błyskawica 
Domaniewice Artur Janicki. 

Zawodnik z Krępy zajął  
18 miejsce premiowane 7 punkta-
mi do klasyfikacji generalnej Pu-
charu Świata. Artur Janicki poje-
chał o ponad 4 sekundy szybciej 
niż tydzień wcześniej w Mińsku  
i o 2 sekundy szybciej niż na Mi-
strzostwach Polski rozgrywanych 
pod koniec października na tym 
samym torze. 

tomaszów Mazowiecki
W sobotę zawodnik UKS Bły-

skawica Domaniewice wystąpił 
w półfinałowym biegu masowym 
ze startu wspólnego. Na samym 
początku biegu od zasadniczej 
grupy odjechało 3 zawodników, 
w tym Artur Janicki. Zazwy-
czaj ucieczki takie kończą się po 

pierwszym lub drugim premio-
wanym okrążeniu. Punkty zdo-
byte na tych lotnych finiszach 
zapewniają już udział w biegu fi-
nałowym. Jednak tym razem sta-
ło się inaczej. Polak, Niemiec  
i Holender zgodnie współpraco-
wali ze sobą, a zasadnicza grupa 
nie za bardzo kwapiła się z po-
ścigiem, w wyniku czego cała 
trójka dojechała do mety 19 se-
kund przed zasadniczą grupą.  
Na finiszu Artur Janicki nieznacz-
nie przegrał z Arjanem Stroetiną 
ale minimalnie wyprzedził Felixa 
Malego.

 Wyniki półfinałowego biegu 
masowego mężczyzn:

1. Arjan Stroetinga(holandia) 67 pkt 8:09.37

2. Artur Janicki 47 pkt 8:09.47

3. felix maly (niemcy) 24 pkt 8:09.49

Dzięki dobrej postawie w biegu 
półfinałowym i udziale w finale 
(12 miejsce), Artur Janicki znacz-
nie awansował w klasyfikacji ge-
neralnej Pucharu Świata. Zajmu-

je w nim z dorobkiem 143 pkt. 
16 miejsce, co w praktyce ozna-
cza już prawie pewną kwalifikację 
na Mistrzostwa Świata, które roz-
grywane będą w Salt Lake City  
w USA. To niewątpliwy duży suk-
ces  21-letniego zawodnika z Krę-
py, dla którego obecny sezon jest 
indywidualnym debiutem w se-
niorskim Pucharze Świata. 

W niedzielę odbył się bieg 
drużynowy. Tego dnia na torze  
w Tomaszowie przybyło najwięcej 
kibiców. Spora część z nich przy-
jechała tu, aby obejrzeć zawodnika 
UKSu Błyskawica Domaniewice. 
Wśród nich był między innymi 
trener klubowy Artura, Mieczy-
sław Szymajda. Po raz pierwszy 
zawodnicy zostali podzieleni na 
2 grupy: A – silniejszą i B – słab-
szą. Polacy trafili do grupy B. Nasi 
zawodnicy jadący w składzie: Ar-
tur Janicki, Szymon Palka i Ad-
rian Wielgat zdecydowanie wy-
grali z Białorusinami, którzy byli 
ich bezpośrednimi rywalami. Jed-
nak w innych biegach Polaków 
wyprzedzili jeszcze Chińczycy 
i Nowo Zelandczycy.

kazachstan
W dniach 6-8 grudnia w Nur-

-Sultan stolicy Kazachstanu (do 
niedawna znanej pod nazwą Asta-
na) odbyły się 3 zawody Pucha-
ru Świata w łyżwiarstwie szyb-
kim. Artur Janicki miał okazję 
zaprezentować się w tej imprezie  
w dwóch konkurencjach: w sobo-
tę w biegu na 10 000 m oraz w nie-
dzielę w biegu drużynowym.

Bieg na 10 km nie jest często 
rozgrywany na zawodach Pucha-
ru Świata. Specjalizacją Janickie-
go jest dystans 5 km ale występu-
je on z powodzeniem na 1,5 km  

i 10 km, biegu drużynowym oraz 
masowym ze startu wspólnego.  
W Nur-Sultan zawodnik UKS 
Błyskawica Domaniewice zapre-
zentował się bardzo dobrze zaj-
mując 18 miejsce i nowy rekord 
życiowy. 

W klasyfikacji generalnej Pu-
charu Świata na długich dystan-
sach (liczą się punkty z biegów na 
5 i 10 km) Artur Janicki z dorob-
kiem 19 pkt, zajmuje 37 miejsce. 
Wyniki osiągnięte przez zawodni-
ka pochodzącego z Krępy na tych 
dystansach niestety nie dają kwali-
fikacji do startu w Mistrzostwach 
Świata.

 Wyniki biegu na 10000 me-
trów mężczyzn grupa B:

1. nicola Tumolero (włochy) 13:01.657

2. Andrea Giovannini (włochy) 13:09.391

3. ruslan zakharov (rosja) 13:09.732

13. Szymon Palka 13:35.757

18. Artur Janicki 13:47.845

W biegu drużynowym Polacy 
zmierzyli się bezpośrednio w pa-
rze z zawodnikami USA. Druży-
na z Arturem Janickim w składzie 
pokonała dystans 8 obrażeń o po-
nad 3 sekundy wolniej od Amery-
kanów. Szybciej dystans ten po-
konały jeszcze drużyny Nowej 
Zelandii i gospodarzy czyli Ka-
zachstanu. W klasyfikacji general-
nej Pucharu Świata Polacy zgro-
madzili 121 pkt., co przekłada się 
na 12 miejsce. Nasza drużyna nie 
ma kwalifikacji na Mistrzostwa 
Świata gdzie występuje 8 najlep-
szych drużyn.

Obecny sezon dla Artura Janic-
kiego jest debiutanckim jeśli cho-
dzi o występy indywidualne. Jego 
zadaniem jest poprawa rekordów 
życiowych i zdobywanie cennego 
doświadczenia, które ma zapro-
centować w przeszłości jeszcze 
lepszymi wynikami. Z tego zada-
nia zawodnik UKS Domaniewi-
ce wywiązuje się na razie dobrze.  
W kolejny weekend panczeniści 
zawitają do Nagano w Japonii.  rtArtur Janicki (z prawej) ze swoim trenerem witoldem mazurem.

Reprezentanci Gminy Łowicz wrócili z brązowymi medalami.
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Lekka atletyka | halowe igrzyska lzS

Gmina Łowicz bardzo blisko 
zwycięstwa

Reprezentacja Gminy Łowicz, 
w niedzielę, 24 listopada, rywa-
lizowała w Moszczenicy o ty-
tuł najlepszej sportowej gminy  
w Halowych Igrzyskach Sporto-
wo-Rekreacyjne LZS Wojewódz-
twa Łódzkiego w Moszczenicy. 

Ekipa pod kierownictwem An-
drzeja Myczki i Zofii Kucharskiej 
spisała się rewelacyjnie i wywal-
czyła brązowe medale wojewódz-
twa łódzkiego. Pozostał jednak 
mały niedosyt, ponieważ była była 
nawet szansa na złoto. 

– Do szczęścia zabrakło nam 
bardzo mało. Nasi zawodnicy 
spisali się super, ale po podsu-
mowaniu punktów okazało się,  
że mieliśmy szansę na mistrza wo-
jewództwa. Do sukcesu zabrakło 
nam jednego punktu – mówiła tre-
ner Zofia Kucharska.   zł
Wyniki poszczególnych konku-
rencji:

 Szachy: l miejsce – robert choj-
nowski, ll miejsce – wiktoria mitręga

 Rzut lotką – l miejsce – Jarosław 
mitręga, lll miejsce – emilia deka,

 tenis stołowy – l miejsce – ma-
ciej osóbniak,

 Blok niepełnosprawnych: rzut 
do kosza – l miejsce – Adam fi-
drych, ll miejsce – patrycja płuska, 
rzut lotką – i miejsce – patrycja 
płuska. 

 Przeciąganie liny: l miejsce: pta-
siński rafał, piotr zientara i zofia 
kucharska. 

 klasyfikacja końcowa: 
1. zelów 101,0

2. rozprza 101,0

3. Łowicz 100,0

4. Bełchatów   78,0

5. kleszczów   76,0

6. wola krzysztoporska   62,0

7. moszczenica   35,5

8. działoszyn   15,5

9. brójce 4,0

Piłka nożna | Turniej halowy

Soccer Kids 2010 w Sieradzu
Drużyna UKS Soccer Kids Ło-

wicza rywalizowała na turnieju 
halowym w Sieradzu. Łowicza-
nie mimo dobrej gry zajęli szóste 
miejsce spośród dwunastu sklasy-
fikowanych zespołów.

Łowiczanie dobrze spisa-
li się w dwóch pierwszych me-
czach turnieju. Najpierw zremi-
sowali z trudnym rywalem jakim 
był MKS Kluczbork 2:2, a w na-
stępnym meczu wygrali pewnie 
z Wartą Sieradz 5:2. W trzecim 
meczu Soccer Kids 2010 mimo 
bardzo dobrej gry i prowadzenia 
1:0, ostatecznie przegrał z Le-
chią Tomaszów Mazowiecki 1:2.  
W czwartym meczu „pomarań-
czowi” nie dali żadnych szans Tu-
rowi Turek, pewnie wygrywając 
aż 5:0. W ostatnim meczu zespół 
trenera Macieja Grzegorego uległ 
faworytowi turnieju Widzewo-

wi Łódź 1:4, prezentując otwarty 
futbol. W meczu o piąte miejsce 
łowiczanie bezbramkowo zremi-
sowali z SP Widzew i ulegli rywa-
lom w rzutach karnych.

– Byliśmy bardzo blisko awan-
su do półfinału, ale o jego bra-
ku zaważyła porażka z Lechią,  
w której straciliśmy pechowe 
bramki w ciągu minuty. Uważam, 
że tylko Widzew prowadzony 
przez trenera Piotra Szarpaka był 
poza naszym zasięgiem. Przede 
wszystkim pokazaliśmy dobrą grę 
z czego jestem bardzo zadowolo-
ny – ocenił trener Maciej Grzego-
ry.  ever

 Soccer kids-2010: paweł le-
narczyk, mateusz Szczepanik, filip 
makoś, bartosz pokora, Jan wę-
glik, dawid Szewczyk, Adam dylik 
i filip pawlata.

Soccer kids 2010 zagrał w Sieradzu.
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Piłka nożna | kids Soccer league 

Soccer Kids 2011 rozpoczął ligę zimową
Gracze Uczniowskiego Klubu 

Sportowego Soccer Kids z roczni-
ka 2011 rozpoczęli zmagania w zi-
mowej lidze Kids Soccer League 
w Warszawie.

Pierwszymi rywalami łowic-
kiej drużyny były drużyny AP 
Wilki Warszawa oraz KS Ło-
mianki. Co ważne gra toczy się 
w systemie Orlik czyli na boisku 
„orlikowym” i występuje na nim 
siedmiu zawodników (bramkarz  

i sześciu zawodników w polu). 
Jest to o tyle istotne, że rozgryw-
ki dla rocznika 2011 odbywają się 
na mniejszych boiskach i gra się 
w nich po pięciu zawodników. 
Gracze Soccer Kids są już przy-
zwyczajeni do większego boiska 
i gry w siódemkach ponieważ 
występują w lidze z rok starszymi 
zawodnikami.

– Rozpoczęliśmy sezon ligi zi-
mowej rozgrywanej w Warsza-

wie, niestety, od dwóch porażek. 
Poziom ligi jest bardzo wysoki 
co było widać w pierwszych me-
czach. Pierwszy mecz rozegrali-
śmy z drużyną Wilki Warszawa 
i przegraliśmy niestety 6:7 nato-
miast drugi z KS Łomianki 3:5. 
Choć wyniki są niekorzystne to 
uważam iż w pierwszym meczu 
i drugim byliśmy drużyną zdecy-
dowanie lepszą. W obu meczach 
prowadziliśmy grę i rozgrywali-

śmy piłkę bardzo odważnie i bar-
dzo dobrze nam to wychodziło, 
nie nastawiamy się na wynik koń-
cowy tylko na styl który był na-
prawdę na bardzo wysokim po-
ziomie. Mimo dwóch porażek 
uważam, że jesteśmy w napraw-
dę wysokiej formie – ocenił Filip 
Ziółkowski.  ever

 Soccer kids -2011: nikodem 
kostrzewa, bartosz ciupa, Szymon 
urbański, Alan młynarski, ksawier 
kruk, hubert Jasiński, krystian 
chojnacki, Jakub czaplarski, kac-
per witkowski.

Piłka nożna | Turniej halowy

Soccer Kids 2013 po turnieju
Drużyna UKS Soccer Kids 

Łowicza z rocznika 2013 wzięła 
udział w turnieju organizowanym 
przez Widok Skierniewice, który 
odbył się na hali OSiR w Skiernie-
wicach w niedzielę 1 grudnia.

W turnieju oprócz Soccer Kids 
wzięły udział takie drużyny jak 
Widok Skierniewice „Zieloni”, 
Brazilian Soccer Schools, Wi-
dzew Łódź, Zjednoczeni Stry-
ków, AP Żyrardów i AP Cham-
pions Łowicz. Zespół z Łowicza 
w turnieju był ukierunkowany na 

grę dryblingiem i rozwój indywi-
dualny poszczególnych zawodni-
ków. Gra Soccer Kids mogła się 
podobać, było w niej dużo przebo-
jowości, dryblingów i ruchliwości.  
W turnieju nie była prowadzona 
oficjalna klasyfikacja wyników  
i tabel, dzieci miały skupić się na 
dobrej zabawie.  ever

 Soccer kids-2013: Jakub maj-
kowski, franciszek Słubik, broni-
sław mańkowski, franciszek bąba, 
maciej plichta, Alan Śmigiera, filip 
woźniak.Soccer kids zadowolone z turnieju rocznika 2013.
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Szachy | i puchar Starost

Niedzielny blitz w Medyku
W pierwszy dzień grudnia 
miłośnicy popularnego 
blitza spotkali się  
w II Liceum 
Ogólnokształcącym  
w Łowiczu, aby rozegrać 
inauguracyjne zawody  
o Puchar Starosty.

Wszyscy uczestnicy zostali po-
dzieleni na trzy grupy: kobiety, ju-
niorzy i seniorzy. W każdej w tych 
grup toczyła się rywalizacja syste-
mem kołowym (każdy z każdym) 
o przygotowany przez organizato-
ra zestaw trzech pucharów. Po pra-
wie trzech godzinach rywalizacji 
wyłoniono zawodników, którzy 
stanęli na podium. 

W najsilniej obsadzonej kate-
gorii seniorów najlepszym oka-
zał się Zdzisław „Twardy Orzech” 
Orzechowski, który w 12 swoich 
grach uzyskał 10 punktów i o pół 
wyprzedził Roberta Chojnowskie-
go. Brąz przypadł Franciszkowi 
Wojciechowskiemu próbującemu 
po woli rywalizować ze starszy-
mi zawodnikami. Grupę juniorską 
wygrał Ernest Wolski przed Bar-

toszem Bolimowskim i Adrianem 
Bibo. 

W najpiękniejszej grupie try-
umfowała Magdalena Walczak, 
ale o zwycięstwie w tej katego-
rii zadecydowała dopiero ostatnia 
gra z Wiktorią Mitręgą. Trzecią 
lokatę wywalczyła siostra Wikto-
rii Lena.  fischer

ikona łowickich szachów – 
zdzisław orzechowski – nie dał 
się pokonać „młodszym” kolegom.
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Czy kacper zakrzewicz (z lewej) wyprzedzi swojego klubowego kolegę 
franciszka wojciechowskiego (z prawej) w klasyfikacji generalnej?
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Szachy | iii „robkol-open’2019”

Wysoki poziom w Zdunach
W sobotę 23 listopada,  
w Gminnym Ośrodku 
Kultury w Zdunach odbył 
się 6. turniej szachów 
szybkich z cyklu III 
„ROBKOL-OPEN’2019”.

Na turnieje bardzo dobrze or-
ganizowane przez sekcję szacho-
wą OSiR Łowicz przyjeżdżają nie 
tylko zawodnicy z powiatu łowic-
kiego. Częstymi gośćmi są sza-
chiści z Sochaczewa, Skierniewic 
i Kutna, ale tym razem na roz-
grywki przybyli też gracze z War-
szawy i Łodzi. Ogólnie do ry-
walizacji stanęło 41 miłośników 
szybkiego grania na desce, a roze-
grali oni tradycyjnie aż 9 rund sys-
temem szwajcarskim. 

Poziom w czołówce nie tylko 
był bardzo wysoki, ale również 
bardzo wyrównany. Aż trzech za-
wodników uzyskało po 7 punk-
tów, ale najlepszym współczyn-
nikiem Buchholtza (decydującym 
o lepszym miejscu w przypadku 
tej samej liczby punktów) legity-
mował się reprezentant UKS „Pa-
łac” Nieborów Robert Chojnow-
ski. Drugie miejsce zajął Michał 
Kowalczyk z Kutna, a trzecie za-
wodnik miejscowego klubu Bła-
żej Czyżak.

W klasyfikacjach dodatkowych 
najlepszym juniorem był Kacper 
Zakrzewicz, najlepszą dziewczy-

na Magdalena Walczak, a w ran-
kingu 1400 tryumfowała Wiktoria 
Mitręga (wszyscy UKS „Pałac” 
Nieborów). Ernest Wolski z UKS 
„Pijarski KS” Łowicz zdobył na-
grodę dla najlepszego zawodnika 
do lat 10. Nagrodę gospodarza dla 
najlepszej zawodniczki z Gminy 
Zduny wywalczyła Marcelina Gu-
zek. Puchary i dyplomy dla zwy-
cięzców wręczał opiekun UKS 
„GOK” Zduny Zdzisław Czy-
żak, który pochwalił uczestników 
za bardzo dobrą frekwencję oraz 
zaprosił na coroczny feryjny tur-
niej szachów Fischera.

Liderem po pasjonujących za-
wodach w Zdunach wciąż jest Łu-
kasz Łąpieś, który zgromadził od 
stycznia 41 punktów i ma już tyl-
ko 2 oczka przewagi nad gonią-
cym go tryumfatorem sobotnich 
zawodów Robertem Chojnow-
skim. Trzeci jest Franciszek Woj-
ciechowski, ale i on nie może być 
pewny miejsca na podium w ge-
neralce, gdyż depczących mu po 
piętach zawodników nie braku-
je. „Walka na deskach” w klasy-
fikacji generalnej zapowiada się 
więc bardzo ciekawie, zwłaszcza  
że ostatnie zawody będą punkto-
wane podwójnie.    

Gospodarzem turnieju fina-
łowego z cyklu III „ROBKOL-
-OPEN’2019” będzie 21 grudnia 
Ośrodek Sportu i Rekreacji w Ło-
wiczu. fischer

Piłka siatkowa | 5. kolejka Siatkarskich Amatorskich mistrzostw Łowicza 

Retki pokonały Korabkę 
W piątkowych wieczór w roz-

grywkach SAM, czyli Siatkar-
skich Amatorskich Mistrzostwach 
Łowicza rozegrano 5. kolejkę spo-
tkań. Małą niespodzianką było 
zwycięstwo LKS Retki nad UKS 
Korabka Łowicz 3:1. 

Siatkarze z LKS-u złapali wiatr 
w żagle i odnieśli drugie cen-
ne zwycięstwo. Tydzień wcze-
śniej pokonali 3:1 Awanturnika. 
Pewne wygrane odniosły Mnichy  
z Głowna oraz ŁAGS Awantur-
nik. Pierwsze zwycięstwo zanoto-
wali siatkarze I LO Łowicz, poko-
nując OSP Seligów 3:1. 

Mecz pomiędzy Retkami i Ko-
rabką był bardzo wyrównany, ale 
o zwycięstwie zadecydował  długi 
czwarty set wygrany 30:28. Dwie 
ostatnie piłki skończył Tomasz 
Ploch, który najpierw zdobył 
punkt „kiwką”, a mecz zakończył 
dobrym serwisem i Retki wygra-
ły mecz 3:1. Po tej wygranej LKS 
jest wiceliderem, a UKS Korabka 
spadła na 4. pozycję czwartą, ma-
jąc sześć punktów straty do lidera, 
ale jeszcze jeden zaległy mecz do 
rozegrania.  Tytuł MVP już trzeci 
raz w tym sezonie otrzymał Ma-
riusz Głowacki (LKS Retki). 

Spotkanie pomiędzy I LO Ło-
wicz a OSP Seligów zakończyło 
się wynikiem 3:1. Po dwóch zwy-
cięskich setach „Licealiści” prze-
grali w trzecim, ale nie dopuścili 
już do porażki w następnym, dzię-
ki czemu wynieśli ze spotkania 
trzy punkty i wskoczyli na 6. po-
zycję szóstą w tabeli rozgrywek. 

Szybkie i zaskakująco łatwe 
zwycięstwo odnieśli siatkarze 

ŁAGS Awanturnik. „Nauczycie-
le” spodziewali się większego 
oporu ze strony Pijarskiej. W trze-
ciej partii Pijarska prowadziła już 
13:8, ale nie wykorzystała chwili 
przestoju rywala i dała się dogonić 
i przegrała mecz 0:3. 

Lider tabeli zespół Mnichów 
z Południa Głowno w trzech se-
tach pokonał Dorę Digital Łowicz 
i nadal jest na pierwszym miejscu. 
Najbardziej wartościowym gra-
czem został wybrany środkowy  
Kacper Arkitek z Mnichów.  zł

5. kolejka XXi edycji SAm:
 LkS Retki – ukS korabka 3:1 

(25:22, 25:23, 23:25, 30:28)
Retki: mariusz Głowacki 17 (1), 
Tomasz ploch 14 (1), marcin Gło-
wacki 13 (1), piotr Głowacki 11, 
paweł koza 5 (1), rafał koza 1 (1), 
marcin Suder 1, Jacek koza i da-
wid Górski.
korabka: rafał dudziński 16 (1), 

filip Jałoszyński 16, dominik pac-
ler 12 (3), Jakub zagórowicz 6 (3), 
mateusz woźniak 3 (1), Jakub ko-
siorek 3, mikołaj roguz 1 i dominik 
zabost.
mVP: mariusz Głowacki (retki).

 mnichy z Południa Głowno – 
Dora Digital Łowicz 3:0 (25:22, 
25:18, 25:22)
mnichy: kacper Arkitek 12, damian 
krysztofczyk 10 (4), cezary markus 
8, Adam zieliński 7 (3), mateusz dą-
browski 4 (1), rafał bogus 2, damian 
miśkiewicz 1 i patryk rajewski 1.
Dora: Łukasz brzozowski 8 (1), 
emil Gajda 6, Adam Gontarek 5 (1), 
Jakub pająk 5, bartłomiej kwasek 
3 (2), Łukasz kwiatkowski 2, woj-
ciech dzik 1, wiktor bast  i patryk 
pająk.
mVP: kacper Arkitek (mnichy).

 oSP Seligów – i Lo Łowicz 1:3 
(26:28, 19:25, 25:19, 21:25)
oSP: Łukasz wójcik 14 (5), domi-
nik kosma 10 (2), kamil bodek 8, 

przemysław Godos 4, damian Go-
dos 3 (2), Łukasz Gąsecki i marcin 
pietraszewski.
i Lo: eryk kukieła 20 (5), dominik 
niedbałka 19 (2), Szymon kowal-
czyk 7 (2), Jakub Gawryszczak 7 
(1), mikołaj kurczak 6 (3), Seba-
stian Gładki 1 i Jakub kowalski (l).
mVP: eryk kukieła (i lo).

 ukS Pijarska – ŁAGS-Awantur-
nik 0:3 (17:25, 11:25, 18:25)
Pijarska: Jakub kukieła 9, damian 
Górski 4 (1), Jan poński 4, woj-
ciech Sokołowski 3, oskar klim-
kiewicz 3, dominik kuś (l), Jakub 
koper, miłosz zagawa, Tomasz 
wasilewski, patryk bliźniewski i pa-
weł Tomala.
Awanturnik: robert kowalski 22 
(3), Tomasz piwowarski 13 (1), ma-
ciej kolos 6 (1), dariusz wróbel 5, 
Tomasz piasecki 3 (1), zbigniew 
Łaziński 1 i paweł Tomczak.
mVP: robert kowalski (Awantur-
nik).

1. mnichy z południa Głowno (1) 5 14 15-4

2. lkS retki (3) 5 11 13-7

3. ŁAGS-Awanturnik Łowicz (4) 5 10 12-6

4. ukS korabka Łowicz (2) 4   8 10-5

5. ukS pijarska Łowicz (5) 5   7 9-10

6. i lo Łowicz (7) 5   4 6-13

7. dora digital Łowicz (6) 5   3 3-13

8. oSp Seligów (8) 4   0 2-12

 6. kolejka XXi edycji SAm 
(2019.12.13): oSp Seligów – 
lkS retki (ptk, godz. 18.30), ukS 
korabka Łowicz – ukS pijarska 
Łowicz (ptk, godz. 18.30), ŁAGS-
-Awanturnik Łowicz – mnichy z po-
łudnia Głowno (ptk, godz. 18.30), 
i lo Łowicz – dora digital Łowicz 
(ptk, godz. 20.00). 

Piłka nożna | Julomax ii liga

Olimpia lepsza w derbach
Zespół Olimpii Chąśno po-

konał w derbowym pojedynku 
Marbud Chąśno 3:2. Zwycięstwo 
„Olimpijczykom” zapewnił Mar-
cin Grocholewicz, który dwu-
krotnie wpakował piłkę do siat-
ki i Przemysław Bury. Podziałem 
punktów zakończył się z kolei 
mecz Subiektu Nieborów z Alca-
traz Łowicz. Dwa gole dla Subiek-
tu strzelił Mikołaj Ulasiewicz, zaś 
po stronie Alcatraz na listę strzel-
ców wpisali się Mirosław Giel-
niewski i Dawid Ługowski.

Dwanaście goli zaaplikowa-
li rywalom z KS Stefan Łowicz 
zawodnicy FC Łaguszew, wy-
grywając ten mecz aż 12:0. Naj-
więcej bo po cztery gole strzelili 
Piotr Buczek i Kamil Szufliński. 
Bez problemów komplet punktów  
w meczu z Dąbro Łowicz zdoby-
li zawodnicy Vinci Łowicz, którzy 
wygrali z 6:1. Hattrickiem popisał 
się Krystian Białas, autor trzech 
goli który dołączył do zespołu  
z pierwszoligowej Chińskiej Ło-
wicz. Bang Bang mimo, że prze-
grywał do przerwy z Nieobliczal-
nymi Głowno 0:1, by ostatecznie 
wygrać 4:2. Szymon Kuciński  
z kolei zapewnił zwycięstwo 
Strażakom ITV Media w meczu  
z Promilem Dzierzgów. Strażacy 
wygrali ten mecz 2:1, a Kuciński 
cieszył się z dwóch strzelonych 
goli.  ever 

3. kolejka XXVii edycji Julomax 
ii ligi ŁoLif:

   mARBuD Chąśno – oLimPiA 
Chąśno 2:3 (0:1); br.: kamil lenar-
czyk 13’, kamil Gać 16’ – marcin 
Grocholewicz 2 (17’, 23’), marcin 
bury 8’.  

 SuBiekt Nieborów – ALCA-
tRAz Łowicz 2:2 (1:1); br.: miko-
łaj ulasiewicz 2 (3’, 20’) – mirosław 
Gielniewski 9’, dawid Ługowski 
18’.  

 fC Łaguszew – kS StefAN Ło-
wicz 12:0 (5:0); br.:  piotr buczek 4 
(4’, 17’, 21’, 22’), kamil Szufliński 4 
(5’, 11’, 19’, 22’), eryk woliński 2 (3’, 
15’), przemysław żaczek 7’, ukasz 
Sejdak 23’. żółta kartka: Adam po-
chwała (kS Stefan).  

 DąBRo Łowicz – ViNCi Łowicz 
1:6 (0:3); br.: Arkadiusz nowak 
17’ – krystian białas 3 (2’, 13’, 16’), 
hubert Taczalski 2 (11’, 15’), Jan 
Sejdak 9’.  

 NieoBLiCzALNi Głowno 
– BANG BANG Łowicz 2:4 
(1:0); br.: dominik wiśniewski 1’, 
włodzimierz olaszczyk 19’ – do-
minik Łukawski 18’, przemysław 
zabost 20’, Adrian zawadzki 22’, 
maciej marciniak 20’.  

 StRAŻACy itV meDiA Łowicz 
– PRomiL Let’S DANCe zielko-
wice 2:1 (0:0); br.: Szymon kuciń-
ski 2 (13’, 15’) – bartłomiej płuszka 
22’. 

 PAuzA: zookSy hA hA hA ! 
Łowicz

1. fc Łaguszew 3 9 20-1 

2. AlcATrAz Łowicz 3 7 14-5 

3. Vinci Łowicz 3 6 10-5 

4. STrAżAcy iTV mediA Łowicz 3 6 7-4 

5. promil leT’S dAnce dzierzgów 3 6 6-5

6. SubiekT nieborów  3 4 6-6 

7. zookSy hA hA hA ! Łowicz 2 3 6-5 

8. mArbud chąśno 2 3 4-4 

9. dąbro Łowicz 3 3 6-9 

10. bAnG bAnG Łowicz 3 3 5-9 

11. olimpiA chąśno 3 3 5-11 

12. nieobliczAlni Głowno 3 0 3-13 

13. kS STefAn Łowicz    2 0 1-16

Piłka nożna | zina iii liga

Trzy drużyny z kompletem
Trzy zespoły  
w rozgrywkach Zina 
III ligi posiadają komplet 
punktów w rozgrywkach.  
Są to Kolejarz Łowicz, 
Malbud Łowicz  
i Vagat Domaniewice.

Kolejarz w tej serii gier poko-
nał Olimpię Junior Chąśno 5:2,  
a bohaterem meczu został Da-
mian Gendek, który strzelił czte-
ry gole. Malbud wygrał z Impre-
zowym Klimatem Zielkowice 4:1, 
prowadząc już po pierwszej po-
łowie 3:0. Najtrudniej wygrana 
przyszła zespołowi z Domanie-
wic, który pokonał Fenix Boczki 
Chełmońskie 3:2, strzelając gola 
na minutę przed końcem meczu.

W pozostałych meczach 
było sporo emocji. Trzy punkty  
w ostatnich sekundach dopisała 
sobie Bezedura, która w ostatniej 
minucie przegrywała z OSP Soc-
cer Stachlew 1:2, ale dzięki grze 
do końca i dwóm golom Mateusza 
Krysiaka wygrała 3:2! Jeszcze 
więcej działo się w meczu Star-
tu Złaków Borowy z FC Jeziorko. 
Po bardzo emocjonującym me-
czu Start wygrał 6:5, a w składzie 
zwycięzców Konrad Podleśny po-
pisał się hattrickiem. Z kompletu 
punktów cieszyli się również gra-
cze OSP Seligów, którzy pokona-
li Mikobę United Klewków 3:2. 
OSP przegrywało 1:2 do przerwy, 
ale potrafiło pokonać rywali.  ever 

2. kolejka zina iii ligi:
 oSP SoCCeR Stachlew – Bez-

eDuRA Łowicz 2:3 (1:1); br.: Łu-
kasz przeździęk 3’, mateusz pod-

koń 14’ – mateusz krysiak 2 (24’, 
24’), michał brandt 7’. 

   feNiX Boczki Chełmońskie 
– VAGAt Domaniewice 2:3 
(1:1); br.: krzysztof lebioda 3’, wik-
tor kolos 21’ – eryk Jarzębski 6’, 
dawid Sztampke 14’, damian ko-
strzewa 23’. żółta kartka: mariusz 
rokicki (fenix).  

 oLimPiA JuNioR Chąśno – 
koLeJARz Łowicz 2:5 (1:3); br.: 
konrad podrażka 2 (2’, 22’) – da-
mian Gendek 4 (3’, 5’, 9’,17’), To-
masz kromski 24’.  

 StARt zŁAkóW Borowy – fC 
Jeziorko 6:5 (3:2); br.: konrad 
podleśny 3 (9’, 17’, 23’), piotr pie-
kacz 7’, krzysztof motyl 11’, damian 
Górowski 22’ – dawid dąbrowski 2 
(21’, 24’), Adrian Grzanka 2 (5’, 6’)  

 mAL-BuD Łowicz – imPRe-
zoWykLimAt zielkowice 4:1 
(3:0); br.: Szymon wódka 2 (8’, 11’), 
Łukasz Szczygielski 3’, wojciech 
20’ – Jakub kędziora 14’. 

   oSP Seligów – mikoBA uNi-
teD klewków 3:2 (1:2); br.: ma-
teusz kapusta 2 (5’, 22’), cezary 
olejnik 4’ – Łukasz rybus 8’, Ad-
rian lus 11’.

tabela:
1. koleJArz Łowicz 2 6 8-3 

2. mAlbud-Łowicz 2 6 7-3  

3. VAGAT domaniewice 2 6 6-4 

4. STArT złaków borowy 2 3 9-8 

5. mikobA uniTed klewków 2 3 6-6 

6. bezedurA Łowicz 2 3 5-5 

7. oSp Seligów 2 3 4-5 

8. fc Jeziorko 2 3 6-7 

9. imprezowy klimAT 2 3 5-7 

10. feniX boczki chełmońskie 1 0 2-3 

11. VicToriA zabostów 1 0 1-2 

12. oSp Soccer Stachlew 2 0 5-7 

13. olimpiA Junior chąśno 2 0 4-8

LkS Retki pokonał ukS korabkę 3:1.
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SytuACJA SyNoPtyCzNA: 
pogodę kształtuje zatoka niżowa. napływa 
wilgotna i chłodna masa powietrza polarno-
morskiego.

CzWARtek – Piątek:
zachmurzenie umiarkowane, w piątek duże,  
bez opadów.  widzialność dobra.  
wiatr południowy i południowo-wschodni,  
słaby do umiarkowanego, 3-6 m/s.  
Temp. max w dzień: + 2 st. c w czwartek  
do + 4 st. c w piątek.  
Temp. min w nocy: 0 st. c do – 1 st. c.

SoBotA – NieDzieLA: 
zachmurzenie duże z przejaśnieniami, 
miejscami słabe opady deszczu.  widzialność 
dobra, w czasie opadów umiarkowana. wiatr 
południowo-zachodni, słaby do umiarkowanego, 
3-6 m/s. Temp. max w dzień:  
+ 5 st. c w sobotę do  + 7 st. c w niedzielę. 
Temp. min w nocy:  + 2 st. c do  + 1 st. c.

PoNieDziAŁek – WtoRek – ŚRoDA: 
pochmurno z przejaśnieniami, lokalnie możliwy 
słaby opad deszczu, cieplej. widzialność dobra. 
wiatr południowy i południowo-zachodni, słaby 
do umiarkowanego, 3-6 m/s.  
Temp. max w dzień: + 8 st. c do  + 10 st. c. 
Temp. min w nocy:  + 5 st. c do  + 3 st. c.

biuro meTeoroloGiczne cumuluS

PRoGNozA BiometeoRoLoGiCzNA: 
pogoda niekorzystnie wpływać będzie  
na nasze samopoczucie. 

Piłka siatkowa | mistrzostwa Gostynina

Siatkarki ZS Żychlin  
na trzecim miejscu

7 grudnia drużyna ZS Żychlin 
uczestniczyła w Otwartych Mi-
strzostwach Gostynina w Piłce 
Siatkowej. W turnieju uczestni-
czyło sześć  drużyn, które zostały 
podzielone na dwie grupy A i B. 

W grupie A rywalizowały dru-
żyny: ZS Żychlin, ZS Nr 2 Płońsk, 
Gostynin Team. W grupie B za-
grały: Liderki Szczawin, ZS Go-
stynin i LO Gostynin. Zwycię-
ską drużyną okazały się Liderki 
Szczawin. Siatkarki ZS Żychlin 
natomiast uplasowały się w klasy-
fikacji końcowej na trzecim miej-
scu. Najlepszą zawodniczką dru-
żyny ZS Żychlin została Weronika 
Obrębska, która została wyróżnio-
na indywidualną statuetką.  mr 

Skład drużyny zS Żychlin: Aga-
ta zielińska, weronika obrębska, 
magdalena Józwik, elżbieta do-
bińska, Aneta dobińska, Julia 
białkowska, Gabriela Jaźwińska, 
nina Jankowska, marta kudrycka. 
Trener: elżbieta dobińska

Wyniki spotkań w grupie A:
 zS Żychlin – zS Nr 2 Płońsk 

1:2
 zS Żychlin – Gostynin team 

2:1
 zS Nr 2 Płońsk – Gostynin 

team 2:0
 mecz o iii miejsce: zS żychlin – 

zS Gostynin 2:1
 finał: liderki Szczawin – zS nr 

2 płońsk 2:1

Piłka siatkowa | Łódzka iii liga kobiet

Rywalki z Łodzi za mocne 
dla Volley Team Żychlin

Za nami 8. kolejka wojewódz-
kiej III Ligi Siatkówki Kobiet  
z udziałem  siatkarek Volley 
Team Żychlin. Żychlińska ekipa 
zmierzyła się w sobotę 7 grudnia  
we własnej hali z ŁKS Siatków-
ką Żeńską Łódź. Niestety rywal-
ki okazały się za mocne dla Volley 
Team, które przegrały to spotka-
nie 0:3. 

Zespół gości, który zajmuje 
trzecie miejsce w rozgrywkach, 
dominował w trakcie rozgrywane-
go spotkania, już w pierwszym se-
cie przewaga nad ekipą z Żychlina 
była widoczna. Set zakończył się 
wygraną siatkarek ŁKS 25:19. 

Drugi set miał podobny prze-
bieg do pierwszej partii i zakoń-
czył się identycznym wynikiem 
25:19. W trzecim żychlinianki 
próbowały dorównać punktowo 
do świetnie dysponowanych rywa-
lek. Jednak skuteczny atak i dobra 
zagrywka zawodniczek ŁKS Siat-
kówka Żeńska Łódź spowodowa-
ła uzyskanie przez nie kilkupunk-
towej przewagi i kontrolę dalszej 
części gry. 

Ostatecznie siatkarki z Łodzi 
wygrały i trzecią część gry do 9, a 
całe spotkanie 3:0.

Następna kolejka z udziałem  
siatkarek Volley Team Żychlin od-
będzie się w niedzielę 15 grudnia. 
Żychlińska drużyna zagra na wy-
jeździe z UKS Ozorków. mr

Skład seniorek Volley team Ży-
chlin: Alicja ciszewska, weronika 
ciszewska, Justyna Topolska, wik-
toria żernicka, Aleksandra Sitkie-
wicz, katarzyna markiewicz, Julia 
żurawik, daria karasiewicz, Trener: 
Tomasz maciak 

 Volley team Żychlin – ŁkS 
Siatkówka Żeńska Łódź 0:3 
(19:25, 19:25, 9:25)

 ABiS SP 64 Budowlani Łódź 
– mkS Skier – Vis Skierniewice 
3:0 (25:15, 25:22, 25:14)

 AS Active opoczno – ukS Li-
der konstantynów Ł. 3:0 (25:23, 
25:23, 26:24)

 

1. AbiS Sp 64 budowlani Łódź 8 20 22:5

2. libero Vip Gwarant 7 20 21:5

3. ŁkS Siatkówka żeńska Łódź 8 17 19:10

4. ukS ozorków 7 16 18:7

5. mkS Skier-ViS Skierniewice 8 10 13:16

6. ukS lider konstantynów Ł. 8 9 11:15

7. ukS AS zduńska wola 8 6 6:19

8. Volley team Żychlin 8 4 5:22

9. AS Active opoczno 8 3 5:21

zawodniczki Volley team Żychlin przegrały 3:0 sobotnie spotkanie 
wojewódzkiej iii ligi Siatkówki kobiet w meczu przeciwko ŁkS Siatkówka 
żeńska Łódź.
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Drużyna siatkarek zS Żychlin zajęła trzecie miejsce w otwartych 
mistrzostwach piłki Siatkowej w Gostyninie.
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Piłka siatkowa | Turniej mężczyzn o puchar prezesa Volley Team

Puchar w rękach VTŻ I 
Hala sportowa Zespołu Szkół 

Nr1 w Żychlinie była w niedzie-
lę, 8 grudnia, miejscem rozegra-
nia Turnieju Piłki Siatkowej Męż-
czyzn o Puchar Prezesa Volley 
Team Żychlin. Organizatorem tur-
nieju było Stowarzyszenie Volley 
Team Żychlin. 

W zawodach wzięły udział 
cztery drużyny siatkarskie: Vol-
ley Team Żychlin I i Volley Team 
Żychlin II, Nekoma Kutno oraz 
Grodzka Łęczyca. Zespoły grały 
systemem „każdy z każdym”, gra 
toczyła się do dwóch wygranych 
setów. Zwycięzcą turnieju zosta-
ła drużyna Volley Team Żychlin I. 

Mecze turnieju stały na wy-
sokim poziomie. Na zakończe-
nie  turnieju nagrodzono wszyst-
kich uczestników pamiątkowymi 
medalami, a zespoły pucharami. 
Nagrody wręczył Tomasz  Woj-

ciechowski – Prezes Volley Team 
Żychlin. Turniej sędziowali: Wik-
toria Żernicka, Tomasz Wojcie-
chowski.  mr

 Skład drużyn Volley team Ży-
chlin: VtŻ i: mikołaj lewandow-
ski, Tomasz niewiadomski,  Adam 
Andrzejczyk, wiktor Głuszcz, 
Jakub król, Jakub Jarota. VtŻ ii: 
ziemowit michalak, bartosz rataj-
czyk, Adrian kapusta, patryk ma-
kowski i kacper walczak. Trener: 
Jacek filiński

 Wyniki spotkań:
 Volley team Żychlin i – Neko-

ma kutno 2:0 (25:21, 25:15)
 Volley team Żychlin ii – Grodz-

ka Łęczyca 2:0 (25:17, 25:15)
 Volley team Żychlin ii – Neko-

ma kutno 0:2 (22:25, 15:25)
 Volley team Żychlin i – Grodz-

ka Łęczyca 2:0 (25:13, 25:14)

 Volley team Żychlin i – Vol-
ley team Żychlin ii 2:0 (28:26,  
25:16)

 Volley team Żychlin ii – Grodz-
ka Łęczyca 2:0 (25:16, 25:19)

 klasyfikacja końcowa turnieju:
1. Volley team Żychlin i 9 pkt.

2. nekoma kutno 6 pkt.

3. Volley team Żychlin ii 3 pkt.

4. Grodzka Łęczyca 0 pkt.

Piłka siatkowa | Łódzka iii liga mężczyzn 

Siatkarze Volley Team Żychlin zdobywają komplet punktów
W sobotę, 7 grudnia w żychliń-

skiej hali sportowej odbył się mecz 
w ramach 6. kolejki wojewódzkiej 
III ligi mężczyzn. Seniorzy Volley 
Team Żychlin podejmowali WKS 
Wieluń. 

Po pięciu porażkach w woje-
wódzkiej III lidze we własnej hali 
żychlinianie przełamali się i pew-
nie pokonali WKS Wieluń 3:0. 
Zwycięstwo zapewniło im nie tyl-
ko trzy punkty, ale również po-
mogło podbudować mocno nad-
szarpnięte morale w drużynie. 

Od samego początku meczu 
gospodarze postawili na mocną 
zagrywkę, a siatkarze z Wielunia 
mieli problemy z jej przyjęciem. 
Drużyna z Żychlina osiągnęła 
przewagę punktową, którą spokoj-
nie dowiozła do końca pierwszego 
seta, wygrywając go do 17. 

Początek drugiej odsłony przy-
niósł kilkupunktową przewagę 
drużyny gości, zawodnicy VTŻ 
jednak nie odpuścili, doprowadza-
jąc do stanu 18:17. Końcówka seta 
to bardzo dobra gra blokiem dru-

żyny Volley, która tym elementem 
uzyskała minimalną przewagę, 
wygrywając set do 26. 

W trzeciej partii Volley Team 
Żychlin znów rządził na boisku, 
znów rywale nie potrafili znaleźć 
recepty na taktyczną zagrywkę  
i skuteczną grę w ataku siatkarzy  
z Żychlina. Ci z zimną konse-

kwencją robili swoje, zadawali 
ciosy, a w defensywie imponowa-
ła cała drużyna. Podopieczni Łu-
kasza Lewandowskiego wygrali 
trzecią odsłonę do 23 i całe spo-
tkanie 3:0.

Następna 7. kolejka wojewódz-
kiej III ligi mężczyzn odbędzie się 
14 grudnia w hali sportowej w Do-

broniu, a rywalem Volley Team 
Żychlin będzie LUKS Dobroń. mr

 Skład Vt Żychlin: Jakub pa-
sikowski, waldemar marczak, 
Łukasz lewandowski, damian 
Jastrzębski, Adrian kapusta, piotr 
wojciechowski, Tomasz wojcie-
chowski, filip fortuna,  przemy-
sław ciechoński, mateusz matu-
siak, bartłomiej kujawiak, michał 
kostrzewski, Tomasz niewiadom-
ski, kacper walczak. Trener: Łu-
kasz lewandowski. 

 Volley team Żychlin – WkS 
Wieluń 3:0 (25:17, 28:26, 25:23)

 kS Wifama Łódź – kS Stal Głow-
no 3:1 (25:20, 25:21, 14:25, 25:22)

 SmS PzPS Spała iV – LukS 
Dobroń 3:1 (19:25, 26:24, 25:20, 
25:16)

1. SmS pzpS Spała iV 7 16 18:9

2. lukS dobroń 6 13 15:8

3. kpS Skra bełchatów SA ii 6 13 15:9

4. kS Stal Głowno 5 9 12:9

5. kS wifama Łódź 7 9 12:15

6. Volley team Żychlin 6 3 5:15

7. wkS wieluń 7 3 6:18

Seniorzy Volley team Żychlin podejmowali u siebie drużynę wkS 
wieluń. żychlińscy siatkarze zdobyli trzy punkty za wygraną 3:0.

Drużyna Volley team Żychlin i zajęła pierwsze miejsce w niedzielnym 
Turnieju piłki Siatkowej mężczyzn o puchar prezesa Volley Team żychlin.
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Wtz | lokalny program Treningu Aktywności motorycznej w kutnie

Uczestnicy Warsztatu Terapii Zajęciowej 
trenowali podczas kutnowskiego MATP

W czwartek 5 grudnia, w 
sali gimnastycznej Specjalnego 
Ośrodka Szkolno-Wychowawcze-
go Nr 1 w Kutnie odbyła się ko-
lejna edycja Lokalnego Programu 
Treningu Aktywności Motorycz-
nej (MATP) dla osób z niepeł-
nosprawnością intelektualną lub 
sprzężoną niepełnosprawnością. 

Organizatorem tego przedsię-
wzięcia było kutnowskie Stowa-
rzyszenie „Jesteśmy dla Was”, 
współorganizatorem SOSW Nr 1  
w Kutnie. Głównym celem 
MATP było popularyzowanie 
sportu, zachęcanie do aktywności 
fizycznej oraz stwarzanie uczest-
nikom możliwości przeżywania 
radości i poczucia dumy ze swych 
osiągnięć. 

W programie nie ma współza-
wodnictwa pomiędzy uczestnika-
mi oraz rygorystycznych zasad.  
W tegorocznym programie tre-
ningu MATP udział wzięli za-
wodnicy reprezentujący placówki 

powiatu kutnowskiego: Warsztat 
Terapii Zajęciowej Polskiego Sto-
warzyszenia na rzecz Osób z Nie-
pełnosprawnością Intelektualną 
– Koło w Żychlinie,  Warsztat Te-
rapii Zajęciowej PSONI – Koło 
w Kutnie, Środowiskowy Dom  
Samopomocy w Kutnie, Szko-
łę Podstawową Nr 1 im. T. Ko-
ściuszki w Kutnie, Integracyj-
ne Przedszkole Miejskie Nr 3 
„Jarzębinka” w Kutnie, Ośro-
dek  Rehabilitacyjno-Edukacyj-
no-Wychowawczy „Niezabud-
ka” w Kutnie oraz SOSW Nr 1 
im. M. Konopnickiej w Kutnie. 
W Programie Treningu Aktyw-
ności Motorycznej uczestniczyli 
także opiekunowie, terapeuci, wo-
lontariusze, rodzice oraz członko-
wie kutnowskiego Stowarzyszenia 
„Jesteśmy dla Was”. 

WTZ w Żychlinie reprezento-
wała grupa pięciu uczestników, 
którzy znajdowali się pod opieką 
pań terapeutek: Katarzyny Sze-

mian i Wiolety Banasiak. Na za-
kończenie wszyscy biorący udział 
w programie MATP otrzymali pa-
miątkowy dyplom oraz medal w 
postaci pluszowej maskotki – reni-
fera.  mr

uczestnicy Wtz PSoNi – Ży-
chlin podczas programu mAtP 
w kutnie:

 Daria Dubrownik – rzut piłeczką 
lub woreczkiem do celu; zbieranie 
przedmiotów do pojemnika 

 Sylwester kowalczyk – rzut 
piłeczką lub woreczkiem do celu; 
nakładanie kółek na stojak

 Agnieszka Podstawska – przej-
ście po ławeczce gimnastycznej; 
zbieranie przedmiotów do pojem-
nika 

 katarzyna Romanowska – tor 
przeszkód w postaci nierównego 
podłoża; rzut piłeczką lub worecz-
kiem do celu

 Arkadiusz Woźniak – strzał pił-
ką na bramkę; kopnięcie piłką nad 
przeszkodą.

Reprezentacja uczestników Warsztatu terapii zajęciowej PSoNi 
Żychlin podczas lokalnego programu Treningu Aktywności motorycznej 
w kutnie wraz z terapeutką.  

fo
T.

 w
io

le
TA

 b
A

n
A

S
iA

k

zawodnicy Wtz PSoNi Żychlin w jednej z konkurencji mATp – rzut 
woreczkiem do celu.
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Sport szkolny  | Turniejada klas i-iV oraz turniej halowej piłki nożnej szkół podstawowych

„Nie piję, więc triumfuję i wygrywam”
3 grudnia w hali sportowej Ze-

społu Szkół Nr 1 w Żychlinie od-
była się  Gminna  Turniejada  klas 
I-IV oraz Turniej Halowej piłki 
nożnej (kl. V-VI, VII-VIII). Or-
ganizatorem imprezy był Zespół 
Szkół Nr 1 w Żychlinie. 

Patronat nad imprezą objął Bur-
mistrz Gminy Żychlin  Pan Grze-
gorz Ambroziak oraz Gminna 
Komisja Rozwiązywania Proble-
mów Alkoholowych, która ufun-
dowała sprzęt sportowy dla orga-
nizatora oraz pamiątkowe medale, 
nagrody rzeczowe i słodkie upo-
minki dla wszystkich uczestników. 

W zawodach turniejady wzię-
ło udział 72 zawodników, two-
rząc 24-osobowe reprezentacje 
szkół podstawowych naszej gmi-
ny, wspierane przez opiekunów,  
którzy przygotowywali swoich za-
wodników. 

Uczniowie rywalizowali w 12 
konkurencjach które rozegrane 
zostały w czterech kategoriach 
wiekowych: uczniowie klas I, 

II, III oraz IV(3 dziewczynki i 3 
chłopców). 

Natomiast w turnieju halo-
wej piłki nożnej wzięło udział 48 

uczestników, reprezentowali oni 
szkoły: SP Nr1 i SP Nr2 w Ży-
chlinie, SP w Grabowie. Ogółem 
w zawodach wzięło 120 uczestni-
ków. 

Po zakończonej turniejadzie 
klas I-IV szkół podstawowych 
wszystkim zawodnikom wręczo-
no medale oraz paczki ze zdro-
wą żywnością. Ceremonii tej do-

konała przedstawicielka Gminnej 
Komisji Rozwiązywania proble-
mów Alkoholowych – Jolanta 
Adamkiewicz. Zaś po zakończe-
niu zawodów halowej piłki noż-
nej uczestnikom  nagrody wręczył 
Burmistrz Gminy Żychlin Grze-
gorz Ambroziak, Wicedyrektor 
Zespołu Szkół Nr 1 w Żychlinie 
Jacek Dysierowicz oraz Jolanta 
Adamkiewicz. Wszystkie zespo-
ły otrzymały paczkę ze zdrową 
żywnością, zaś zawodnicy zwy-
cięskich drużyn medale i nagrody 
rzeczowe. 

Oprócz dobrej zabawy impreza 
sportowa miała za zadanie – po-
kazać dzieciom, jak w sposób po-
zytywny i aktywny spędzić czas 
wolny. Obserwując radość uczest-
ników podczas dekoracji, moż-
na zaryzykować stwierdzenie, że 
zawody zachęciły (szczególnie 
młodszych) do angażowania się  
w podobne inicjatywy w przyszło-
ści. Turniejada była również do-
skonałą okazją do integracji dzieci  
z różnych szkół.  mr

 Wyniki końcowe turniejady:
1. Szkoła podstawowa nr 2 w żychlinie 30 pkt.

2. Szkoła podstawowa w Grabowie 25 pkt.

3. Szkoła podstawowa nr 1 w żychlinie 17 pkt.  

 klasyfikacja końcowa turnieju 
halowej piłki nożnej kl. V-Vi

1. Szkoła podstawowa w Grabowie

2. Szkoła podstawowa nr 2 w żychlinie

3. Szkoła podstawowa nr 1 w żychlinie

 klasyfikacja końcowa turnieju 
halowej piłki nożnej kl. Vii-Viii

1. Szkoła podstawowa nr 2 w żychlinie

2. Szkoła podstawowa w Grabowie

3. Szkoła podstawowa nr 1 w żychlinie

Wręczenie upominków zawodnikom klas Vii -Viii Sp nr 2 w żychlinie 
oraz medali przez burmistrza Gminy żychlin za udział w turnieju. 
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uczestnicy turnieju halowej piłki nożnej dziewcząt i chłopców   w żychlinie.
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mecz reprezentacji SP Grabów i Sp nr 1 żychlin podczas Turnieju halowej piłki nożnej klas V-Vi.
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Sport Siatkarki zS Żychlin
na trzecim miejscu
w otwartych mistrzostwach Gostynina. str.  30

„Nie piję, więc triumfuję
i wygrywam”
– rywaizacja uczniów w Żychlinie. str. 31

kALeNDARz 
imPRez 
SPoRtoWyCH

Piątek, 13 GRuDNiA:
 17.30 – hala sportowa oSir nr 1 

w Łowiczu, ul. Jana pawła ii 3; 
8. runda mistrzostw Łowicza 
w szachach klasycznych;

 18.30-21.30 – hala oSir nr 2 
w Łowiczu, Topolowa 2; 6. kolej-
ka XXi Siatkarskich Amator-
skich mistrzostw Łowicza; 

 19.00 – restauracja kurs na 
prl w Łowiczu, ul. krakowska 
20; 14. edycja XXi otwartych 
mistrzostw Łowicza w darcie 
501 d.o.;

SoBotA, 14 GRuDNiA:
 9.00 – hala sportowa w żychli-

nie; Rodzinny turniej tenisa 
stołowego;

 12.00 – Sala sportowa Sp nr 6 
w kutnie; 4. kolejka ekstrakla-
sy kobiet kALS; 12.00: Liderki 
Szczawin – zS Żychlin; 14.00: 
Gostynin team – zS Żychlin;

 13.30-16.30 – hala sportowa 
oSir nr 1 w Łowiczu, ul. Jana 
pawła ii 3; 3. kolejka XXVii edy-
cji zina iii ligi ŁoLif;

 16.00 – hala sportowa oSir nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana pawła ii 3; 11. 
kolejka ii ligi tenisa stołowego 
mężczyzn: umkS księżak Ło-
wicz – kS Polonia kielce; 

 16.30-19.50 – hala sportowa 
oSir nr 1 w Łowiczu, ul. Jana 
pawła ii 3; 5. kolejka XXVii edy-
cji kia open i ligi ŁoLif;

 17.00 – hala sportowa w dobro-
niu; Wojewódzka iii Liga męż-
czyzn; LukS Dobroń – Volley 
team Żychlin;

NieDzieLA, 15 GRuDNiA:
 9.00 – hala sportowa w żychli-

nie; mikołajkowy turniej mini 
siatkówki „4” dziewcząt;

 10.00-13.00 – hala oSir nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana pawła ii 3; 
4. kolejka XXVii edycji Robkol 
iV ligi ŁoLif;

 11.00 – hala sportowa w ozor-
kowie; Wojewódzka iii Liga 
kobiet; ukS ozorków – Volley 
team Żychlin;

 13.00-16.00 – hala sportowa 
oSir nr 1 w Łowiczu, ul. Jana 
pawła ii 3; 4. kolejka XXVii edy-
cji Julomax ii ligi ŁoLif;

 16.20-19.40 – hala oSir nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana pawła ii 3; 
6. kolejka XXVii edycji kiA 
open i Łowickiej Ligi futsalu;

Piątek, 20 GRuDNiA:
 17.30 – hala sportowa oSir nr 1 

w Łowiczu, ul. Jana pawła ii 3; 
9. runda mistrzostw Łowicza 
w szachach klasycznych. uro-
czyste zakończenie turnieju;

 18.30-21.30 – hala sportowa 
oSir nr 2  w Łowiczu, ul. Topolowa 2; 
7. kolejka XXi edycji SAm, czyli 
Siatkarskich Amatorskich mi-
strzostw Łowicza. Gogo

Piłka nożna | Turnieje piłki nożnej keeza cup 2019

Piłkarskie święto w Bedlnie 
W miniony weekend 
7 i 8 grudnia, hala 
sportowa w Bedlnie była 
miejscem rywalizacji w 
turniejach halowej piłki 
nożnej Keeza Cup 2019.

W sobotę rywalizowały dzie-
więciolatki, a  w niedzielne po-
południe swoje umiejętności mie-
li okazję zaprezentować juniorzy z 
rocznika 2004. W młodszej kate-
gorii wiekowej turniej podzielono 
na dwa etapy. W ciągu całego dnia 
w rozgrywkach udział wzięło je-
denaście drużyn. 

W części porannej zwycięzca-
mi rywalizacji zostali gospoda-
rze GKS Bedlno, natomiast drugą 
część turnieju zdominowali za-
wodnicy FA Champions Piotrków 
Trybunalski. W turnieju przyzna-
ne zostały wyróżnienia indywidu-
alne wybrano najlepszych bram-
karzy i zawodników oraz króla 
strzelców.  

 klasyfi kacja Grupy A:
1. GkS bedlno – niebiescy

2. ukS SmS Łódź – dziewczynki

3. orzeł nieborów

4. GkS bedlno – czerwoni

5. Soccer Łowicz

 klasyfi kacja Grupy B:
1. fA champions piotrków Trybunalski

2. widzew Łódź

3. królewscy płock

4. kS wilki Słupno

5. Amator maszewo

6. wisła Sobowo

Nagrody indywidualne:
 Najlepsi zawodnicy: oliwier 

Andrysiak (widzew), Julia misiak 
(ukS SmS)

 Najlepsi bramkarze: igor Adam-
czyk (GkS bedlno), bartosz kra-
jewski (królewscy)

 król strzelców: oliwier Andry-
siak (widzew), maciej cieniewski 
(GkS bedlno)

GkS Bedlno reprezentowali: 
rosiński bartek, Adamczyk igor, 
ratajczyk bartek, fabjański Janek, 
popławski igor, cieniewski maciej, 
urbański filip, Jaroszewski filip, 
zieliński filip, uzarek Szymon, 
żuchowski nikolas, Szyburski kac-
per, kuciapski kacper, karwacki 
Adam.

W niedzielę na kibiców czeka-
ły jeszcze większe emocje. Dru-
żyny, które przybyły na turniej 
dotarły do Bedlna z czterech wo-
jewództw: łódzkie, kujawsko-po-
morskie, mazowieckie oraz wiel-
kopolskie. 

Walka o zwycięstwo niemal 
do końca rozgrywała się między 
dwoma zespołami z Bedlna, Gór-
nikiem Kłodawa oraz Unią Cho-
ceń. 

Ostatecznie po bardzo wyrów-
nanych i emocjonujących me-
czach w grupie fi nałowej zwy-
cięzcą został zespół z Kłodawy 
prowadzony przez trenera Krystia-
na Kubiaka. Również w turnie-

ju rocznika 2004 wyłoniono naj-
lepszego zawodnika, najlepszego 
bramkarza oraz króla strzelców.  

 klasyfi kacja końcowa:
1. Górnik kłodawa

2. GkS bedlno

3. unia choceń

4. SmS bedlno

5. błękitni korytów

6. pogoń Godzianów

7. malina piątek

8. unia Skierniewice 

Nagrody indywidualne:
 Najlepszy zawodnik: Adam 

dankowski (choceń)
 Najlepszy bramkarz: natan wi-

niecki (kłodawa)
 król strzelców: mateusz kowara 

(Godzianów)

Oba turnieje przebiegały 
w bardzo spokojniej i sympatycz-
nej atmosferze. 

Już za tydzień będziemy świad-
kami kolejnego piłkarskiego wi-
dowiska. Do rywalizacji przystą-
pią zawodnicy urodzeni w latach 
2012, 2008 i 2007.

info: GkS Bedlno, opr. mr

Najmłodsze drużyny piłkarskie rocznika 2010 rywalizujące w Turnieju keeza cup 2019 w bedlnie. 
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Dwa zespoły GkS Bedlno (niebiescy i czerwoni) rywalizujące w Turnieju keeza cup 2019 w bedlnie wraz z trenerem kamilem Gałązką.  
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zawodnicy rocznika 2004 wyróżnieni nagrodami indywidualnymi w Turnieju keeza cup 2019 w bedlnie.  
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